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оживяха на бал
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Половината от цялото
количество хероин, което
постъпва в Европа, се дос-
тавя от групировката "Ис-
лямска държава" (ИД). То-
ва съобщи шефът на Фе-
дералната служба за кон-
трол по наркотиците
(ФСКН) Виктор Иванов на
заседание на Координаци-
онния съвет на ръководи-
телите на органите за про-
тиводействие на наркотра-
фика (КСОПН) на страни-
те членки на Организаци-
ята по Договора за колек-
тивна сигурност (ОДКС).

Направен бе изводът, че
знаков резултат от 13-го-
дишните военни действия
на НАТО в Афганистан е
появата на огромна мре-
жа от антиправителстве-
ни въоръжени формиро-

Åâðîïà çàëÿòà ñ õåðîèí
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Назарбаев - ключов
лидер от новата

политическа система

Меркел реши да
отмени "Петербургския

диалог"

Русия планира да
изгради собствена
орбитална станция

План РКИЦ в Софии          Стр. 16

А. М. Тошева: Из 10 детей в фашис-
тских концлагерях, в живых остал-
ся только один                      Стр. 9

може да се постигне уре-
гулиране на конфликтите в
целия голям Близък изток.
Именно трафикът на афга-
нистански хероин е солид-
ната и непрекъснато възоб-
новяваща се финансова ба-
за за функционирането на
"Ислямска държава", която
извлича баснословни дохо-
ди от снабдяването на Ев-
ропа с опасния наркотик
и същевременно дестаби-
лизира редица страни в
Близкия изток и Северна
Африка.

"Терористичната актив-
ност в тази част на света
достигна катастрофални
размери", предупреди тези
дни постоянният предста-
вител на Русия в ООН Ви-
талий Чуркин.

На стр. 2

вания, обединяващи над
половин милион екстре-
мисти. "Този агресивен
контингент два пъти надх-
върля по броя на своите
наемници редовните ар-
мии на такива страни ка-
то Великобритания, Фран-
ция, Сирия, Ирак", заяви
Виктор Иванов. Той доба-
ви, че за този период са-
мо по официални източни-
ци в Афганистан са били
доставени около един ми-
лион единици автоматич-
но стрелково оръжие.
"При това въпросният въ-
оръжен контингент, от ед-
на страна, е въвлечен ка-
то силова компонента във
високодоходното произ-
водство на наркотици и
международния милитари-
зиран наркотрафик, а от

друга - служи като неиз-
черпаем резерв на наем-
на военна сила за конф-
ликтите в Централна Азия
и Близкия изток", каза ше-
фът на ФСКН.

Според него по-нататъш-
ното военно присъствие в
Афганистан ще способст-
ва за увеличаване броя на
антиправителствените въ-
оръжени формирования.
Още повече, че тази сед-
мица Вашингтон обяви, че
няма да може да изтегли
своя контингент от стра-
ната до края на тази го-
дина и че краят на мисия-
та се отлага най-малко за
догодина. Участниците в
заседанието са убедени,
че без ликвидирането на
огромното афганистанско
производство на дрога, не

Участници в младежкия международен форум „Младежта строи бъдещето“ от 46 държави проведоха акция
„Младежта на Европа в защита на историческите паметници“ пред Паметника на Съветската армия в София

Още по темата на стр. 7
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ТВОЯТ СВЯТ ТВОЯТ ПРИЯТЕЛ
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Можете да се абонирате във всички
пощенски станции в страната

Краен срок 14 декември 2014 година

Годишен абонамент в
редакцията - 174 лева

Россия скупает золото тоннами
Стр. 10

Руина на Украине: история повто-
ряется                                   Стр. 13

Страните от ОДКС със съвместни усилия срещу разрастващия
се наркотрафик и тероризъм в района на големия Близък изток

Исскуство соединило еще крепче
детей и родителей в День христи-
анской семьи                         Стр. 7
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От стр. 1
Той призова към обе-

диняване на усилията в
борбата срещу екстре-
мизма и тяхното коор-
диниране с онези сили
в региона, които дейст-
ват против терористите,
каквито са правителст-
вените сили в Сирия и
Ирак. "Регионът прежи-
вява дълбоки сътресе-
ния. Халифатът на екст-
ремистите днес укрепва
позициите си на обшир-
ни територии в Ирак и
Сирия, прехвърля въоръ-
жени банди в съседни
страни - като Ливан и
Либия например. Обога-
тява се чрез престъпле-
ния и сенчеста търговия
с газ и петрол, не се све-
ни да използва оръжие
за масово унищожение",
заяви руският предста-
вител в Световната ор-
ганизация.

/"Русия днес"/

Åâðîïà çàëÿòà
ñ õåðîèí...

Руските ВВС разпола-
гат 14 изтребителя на
Кримския полуостров,
където се намира модер-
низирана военна база,
съобщи руски военен из-
точник, цитиран от ТАСС.
Десет изтребителя Су-27
и 4 Су-30М2 са били пре-
дислоцирани от Красно-
дарския край в Крим в
ескадрила, която ще се
състои от общо 30 ма-
шини. Самолетите са
разположени на летище
Белбек в Севастопол,
където е и историческа-

Íåáåòî íàä Êðèì - ñïîêîéíî, ïàêòúò - ðàçòðåâîæåí
та база на руския Чер-
номорски флот. Според
руската армия летище-
то е било ремонтирано
и сега е едно от най-мо-
дерните.

Главнокомандващият
съюзническите сили на
НАТО генерал Филип
Брийдлав, изразил, спо-
ред агенция Франс
прес, "силна тревога от
милитаризацията на ук-
раинския полуостров
Крим". Генералът неот-
давна направи изненад-
ваща кратка визита в

София, чиито цели така
и не бяха съобщени на
българското гражданст-
во. Посещението на на-
товския началник оста-
на скрито в управленс-
кото задкулисие.

Тези дни той се озова
в Киев при новите кан-
дидати за членство в
пакта. "Разположените в
Крим руски въоръжения,
като крилати и противо-
въздушни ракети, имат в
обсега си цялото Черно
море", каза Брийдлав на
пресконференция в укра-

инската столица. Той заб-
рави да напомни обаче,
че през март САЩ раз-
положиха стотици аме-
рикански войници в Пол-
ша и трите прибалтийс-
ки държави, до самата
граница на Русия.

Същевременно глав-
нокомандващият сухо-
пътните сили на САЩ в
Европа генерал Бен Хо-
джес съобщи, че амери-
кански танкове, брони-
рана техника и сухопът-
ни войски ще бъдат раз-
положени в България.

Пентагонът планирал да
разположи около 150
танка и бронирана тех-
ника в няколко страни
от НАТО за участие във
военни учения. Сред те-
зи държави освен нас
са още Латвия, Литва,
Естония, Полша и Румъ-
ния. Това било част от
операцията с гръмкото
название "Атлантическа
решителност". "Военнос-
лужещите ще участват в
ученията, след което ще
се върнат, но техниката
ще остане на място", за-

яви генерал Ходжес.
От думите му става яс-

но, че "Атлантическата
решителност" трябва да
сплашва Русия. В пла-
шенето, както се вижда,
ще участват и българс-
ки военни. Не става яс-
но само дали на тях то-
ва им е известно и дали
някой ги е питал искат
ли да играят ролята на
плашило. БГ военният
министър не дава разяс-
нения по въпроса.

 /"Русия днес"/
Още на стр. 23

Според прокуратура-
та Саакашвили, "злост-
но използвайки своето
служебно положение",
е участвал във фалши-
фицирането на това на-
казателно дело заедно
с тогавашния министър
на вътрешните работи
Вано Мерабишвили,
бившия началник на де-
партамент "Конституци-
онна сигурност" Дата
Ахалая и с други длъж-
ностни лица.

По-рано на Саакаш-
вили бяха повдигнати
обвинения по още ня-
колко разследващи се
наказателни дела.

На 20 октомври Ме-
рабишвили беше осъ-
ден на три години ли-
шаване от свобода по
делото за убийството
на Гиргвлиани. Обвине-

Îáâèíèõà Ìèõàèë Ñààêàøâèëè âúâ
ôàëøèôèöèðàíå íà äåëî çà óáèéñòâî

нията са заради преви-
шаване на служебните
пълномощия и прикри-
ване на данни от след-
ствието. По делото Гир-
гвлиани беше осъден и
бившият служител на
МВР на Грузия Герон-
тий Алания, който е обя-
вен за издирване, как-
то и бившият служител
на полицията Валериан
Метревели, осъден на
4,5 години затвор. Ала-
ния задочно е осъден
за същия срок.

С друг обвиняем по
делото - Олег Мелни-
ков, който активно сът-
рудничи със следстви-
ето, е сключено извън-
съдебно споразумение.
Фигурант по това дело
е и Ахалая, който сега
се намира в Гърция и
се решава въпросът за

неговото екстрадиране.
Неговото дело е в от-
делно производство.

През януари 2006 г.
служителят на банка
Сандро Гиргвлиани бил
в един от тбилиските ба-
рове заедно с прияте-
ля си Леван Бухаидзе.
На съседната маса се-
дели ръководителят на
департамент "Конститу-
ционна сигурност" на
МВР Дата Ахалая, него-
вият заместник Олег
Мелников, началникът
на Генералната инспек-
ция на МВР Василий Са-
нодзе, началникът на
Службата за връзки с
обществеността на МВР
Гурам Донадзе, съпру-
гата на министъра на
вътрешните работи Ва-
но Мерабишвили - Тако
Салакая, както и позна-

та на Сандро Гиргвлиа-
ни - Тамара Майсурадзе.
В бара избухнала кавга
с тази компания. След
това пристигналите слу-
жители на МВР в цивил-
на униформа извеждат
Гиргвлиани от бара,
вкарват го в автомобил
и изчезват. В същия ден
тялото на убития Гиргв-
лиани е открито край
село Окрокана (предг-
радие на Тбилиси) с
признаци за насилстве-
на смърт.

Експремиерът Мера-
бишвили категорично
отрича своята вина по
делото Гиргвлиани.
Пред съда той заяви, че
сегашните грузински
власти продължават по-
литическото преследва-
не срещу него.

/"Русия днес"/

Ëóêàøåíêî íàçíà÷è
íîâ âîåíåí ìèíèñòúð

Беларуският президент
Александър Лукашенко
назначи генерал-майор
Андрей Равков за минис-
тър на отбраната, съоб-
щиха от пресслужбата на
държавния глава.

От 2006 до 2012 г. Рав-
ков заема длъжността
началник на Оператив-
ния отдел и заместник-
началник щаб на Запад-
ното оперативно командване, както и началник-
щаб и първи заместник-командващ войските на
Северозападното оперативно командване. С
указ на президента от ноември 2012 г. Равков е
назначен за командващ войските на Североза-
падното оперативно командване.

Бившият министър на отбраната на страната
Юрий Жадобин, ръководил военното ведомство
от декември 2009 г., е освободен от длъжност с
указ на Лукашенко от 25 ноември.

Пресслужбата на президента уточнява, че увол-
нението от военна служба е свързано с въз-
растта на министъра. На Жадобин е оставено
правото да носи военна униформа и знаци за
отличие.                                          /"Русия днес"/

Андрей Равков

Êîáçîí íå èñêà äà å "Íàðîäåí àðòèñò íà Óêðàéíà"

На 20 и 21 ноември в РКИЦ
се състоя десетата национал-
на конференция "Екологична
етика, природа и устойчиво
развитие на България" с орга-
низатори БАН, представител-
ството на "Россотрудничество"
в България, фондация "Устой-
чиво развитие за България" и
Министерството на околната
среда и водите. Тази година
конференцията бе посветена
на ценностите, регулиращи от-
ношението към природата в
ситуация на изострени еколо-
гични проблеми от глобален
мащаб. Форумът бе открит от
Виктор Баженов - представи-
тел на "Россотрудничество" и
директор на РКИЦ. Приветст-
вия поднесоха министърът на
околната среда и водите на
България Ивенила Василева и
зам.-председателят на прези-
диума на Научния център на
Коми д-р на ист. н. Павел Пав-
лов. Научният секретар на
БАН доц. Йоана Спасова-Ди-

Фотоизложба, разказваща за жи-
вота на българите от Бесарабия,
Таврия и Крим ще се открие в за-
лата на Столична библиотека на 1
декември от 17.00 часа. Изложба-
та "Българите в Бесарабия, Таврия
и Крим. Фотохроника на ХХ век"
се състои от автентични фотогра-
фии. Снимките впечатляват с духа
на времето, който се е запечатал
върху тях и чрез тях намира начин
да комуникира с нашето съвремие.

Изложбата се организира от Бъл-
гарски младежки клуб "Актив" (Оде-

Ó÷åíè äèñêóòèðàõà ïî âàæíè çà
îáùåñòâåíîòî ðàçâèòèå òåìè

кова огласи приветствие от
председателя на БАН акад.
Стефан Воденичаров. Присъс-
тващите бяха приветствани и
от директора на Института по
изследване на обществото на
БАН проф. Румяна Стоилова.

В дискусията участваха бъл-
гарски и руски учени - специ-
алисти в областта на етиката,
философията, социологията,
теологията, биологията, култу-
рологията, етнологията, иконо-
мисти. На проведените шест
кръгли тематични маси бяха
изнесени общо 55 доклада, ко-
ито предизвикаха дискусии по
проблеми като етичната кул-
тура, съвременната екополити-
ка, връзката между здравето,
екологията и етичните риско-
ве, правни и етични аспекти
на опазване на околната сре-
да, биоравновесието, устойчи-
вото развитие, екопедагогика-
та. Материалите от конферен-
цията ще бъдат публикувани в
сборник.            /"Русия днес"/

Това съобщи самият той пред
кореспондент на ТАСС. "За мен съ-
ществува понятието родина в най-
добрия смисъл на тази дума, а не
родина, превзета в резултат на
преврат, ръководен от американ-
ците и марионетката Порошенко",
каза певецът. На 27 и 28 октомв-
ри той гостува с концерти в До-
нецк и Луганск. Кобзон напомни,
че хората там се нуждаят от хума-

нитарна помощ, като учебници, ви-
деоматериали, пособия и предло-
жи помощта да се събира и изпра-
ща чрез фонда на Донецкото зем-
лячество в Москва. Кобзон заяви,
че е готов отново да замине за Дон-
бас. Преди да се откаже от звани-
ето народен артист на Украйна, пе-
вецът бе лишен от званията поче-
тен гражданин на Полтава и на
Днепропетровск. /"Русия днес"/

Èñòîðèÿòà íà áåñàðàáñêèòå
áúëãàðè - ïðåç ôîòîîáåêòèâà

са, Украйна), Всеукраинската об-
ществена организация "Конгрес на
българите в Украйна", Сдружение
"Бащино огнище" и Организация
"Европа - Дом за всички българи"

През 2010 г. Българският младеж-
ки клуб "Актив" от гр. Одеса, Ук-
райна стартира кампания по съби-
ране на стари снимки на българи
от Бесарабия. Идеята е да се офор-
ми малка мобилна фотоизложба,
която с помощта на фотографията,
да разкаже за живота на тази бъл-
гарска диаспора. /"Русия днес"/
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Руският президент
Владимир Путин даде
голямо интервю за
агенция ТАСС. Държав-
ният глава заяви, че до-
пуска своето участие в
президентските избори
през 2018 г., въпреки че
не се кани да става по-
жизнен президент и не
вярва във възстановя-
ването на монархията
в Русия.

За 2018 г. и за
монархията

В отговор на въпрос
завинаги ли ще е пре-
зидент, Владимир Путин
отговаря: "Не. И за стра-
ната не е правилно,
вредно е, и на мен не е
нужно. Има срокове, по-
сочени в конституцията
на Русия. Смятам, че е
важно тези изисквания,
предвидени в основния
закон, да се спазват.
Ще видим каква ситуа-
ция ще бъде създадена,
но при всички случаи
срокът на моята работа
е ограничен от консти-
туцията."

Държавният глава до-
пуска издигането на
кандидатурата си на
президентските избори
през 2018 г.: "Ще изхож-
дам от общия контекст,
от вътрешното си раз-
биране, от настроени-
ето си. Нима още сега

Ïóòèí íÿìà äà ñòàâà öàð
Вероятно обаче ще се кандидатира за
президентските избори през 2018 г.
трябва да мисля за то-
ва? Още не е завърши-
ла 2014-а, а вие ми го-
ворите за 2018-а. Дото-
гава има толкова вре-
ме, толкова вода ще из-
тече..."

Член 81 от конситуци-
ята на Русия определя
срок на пълномощията
на презиздента от шест
години и разрешава на
едно и също лице да за-
ема тази длъжност не
повече от два мандата
подред. Но тези два по-
редни мандата могат да
се повтарят много пъ-
ти. Владимир Путин бе-
ше президент два по-
редни мандата от 2000
до 2008 г. и се завърна
на този пост през 2012-
а (той оглави правител-
ството при президента
Дмитрий Медведев). То-
ест, сега е първият ман-
дат от неговия втори
президентски цикъл.

Трябва да отбележим,
че до края на 2008 г. из-
борите за държавен
глава се произвеждаха
веднъж на четири годи-
ни, но след това по ини-
циатива на Кремъл в
конституцията беше
внесена поправка,
удължаваща срока на
президентските пълно-

мощия до 6 години. Ако
основният закон не бъ-
де променен до 2018 г.,
вторите два мандата на
г-н Путин ще изтекат
през пролетта на 2024
г. Тогава той ще бъде на
71 години.

Сегашният президент
няма намерение да въз-
становява монархията:
"За щастие, или за не-
щастие, у нас този етап
е преминат, страница-
та на монархията е пре-
листена в историята на
страната. Не съм убе-
ден, че хората ще одоб-
рят това."

За програмата
"Майчин
капитал"

Президентът обеща
да се изкаже подроб-
но за съдбата на тази
програма в посланието
до Федералното събра-
ние. Но от думите му
следва, че решението е
вече взето: "Програма-
та завършва след годи-
на и всички трябва да
знаят това. Разбира се,
трябва да мислим за
механизмите за подк-
репа на демографията.
Появиха се нови схеми
за парични плащания

не само на семейства-
та, но и на медицинс-
ките учреждения за ка-
чествено обслужване
на жените. От тази
оценка зависи много...

Комплексът от мерки
донесе резултати, кои-
то надхвърлиха нашите
очаквания. Демографи-
ята демонстрира устой-
чива положителна дина-
мика. Защо разказвам
толкова подробно за то-
ва? От мен зависеше
окончателното реше-
ние, тъй като имаше гла-
сове и "за", и "против".

През октомври тази
година руският вицеп-
ремиер Олга Голодец
заяви, че тази тема е
обсъждана многократ-
но, има решение и

"Майчин капитал" е
влязъл в проекта за
бюджет до 2017 г. вклю-
чително. След това по-
ясни, че изобщо не
става дума за отмяна
на тази програма. Пре-
ди това Министерство-
то на икономическото
развитие предлагаше
да се отменят плаща-
нията по "Майчин ка-
питал", тъй като това би
позволило да бъдат
икономисани 300 млр.
рубли годишно. Като
аргумент се посочва-
ше, че в демографията
не се забелязвал реа-
лен ефект от тази прог-

рама - второ дете по-
желават онези, които и
без това били плани-
рали да имат няколко
деца.

Да напомним, че прог-
рамата "Майчин капи-
тал" беше въведена с
федерален закон "За до-
пълнителни мерки за
държавна подкрепа на
семейства с деца" и вле-
зе в действие на 1 яну-
ари 2007 г. За тази
година тя предвижда
изплащане на надбавки
за раждане на второ и
следващи деца в
размер на 429,4 хил.
рубли. През следваща-
та, както твърди минис-
търът на труда Максим
Топилин, "Майчиният ка-
питал" ще се увеличи до
490 хил. рубли.

Президентът отговори
и на няколко лични въп-
роса. Той каза, че две-
те му дъщери живеят в
Москва и се среща с тях
един или два пъти в ме-
сеца, но трябва да се
намери и време за то-
ва. Съдейки по всичко,
той се среща рядко и с
приятели, въпреки че не
се отказва от тях.

Äóìàòà áðîè íåæåëàíèòå îðãàíèçàöèè
Депутатите от Държавната

дума предлагат да бъде съз-
даден списък на чуждестран-
ните организации, чиято дей-
ност в Русия е нежелана, съ-
общи в четвъртък в. "Извес-
тия". Предлага се на такива
организации да бъдат блоки-
рани активите в Русия и да
бъде забранено влизането в
страната на техни членове.
Поправките в законодателс-
твото са подготвени от за-
местник-председателя на Ко-
митета по обществените ор-
ганизации Александър Тар-
навски ("Справедлива Русия")
и от члена на Бюджетния ко-
митет Антон Ишченко (ЛДПР).

Според замисъла на авто-
рите причастните към създа-
ването и действието в Русия
на такива оржанизации ще
бъдат привличани към адми-
нистративна отговорност
(глоба от 10 хил. до 100 хил.
рубли), а в случай на пов-
торно правонарушение - към
наказателна отговорност
(глоба от 300 хил. до 500 хил. рубли или от две до осем
години лишаване от свобода).

От обяснителната записка става ясно, че "признаването
за нежелана на дейността на чуждестранна или междуна-
родна организация ще повлече блокиране на парични сред-
ства и имущество на чуждестранната или международна-
та организация, забрана за създаването от нея на тери-
торията на Руската федерация на структурни подразделе-
ния, за разпространяване на информационни материали,
ограничаване влизането на територията на Руската феде-
рация на лица, участващи в дейността на такава органи-
зация, ограничаване правото на учредяване на некомер-
сиални, обществени и религиозни организации".

Според авторите дали дейността на чуждестранна или
международна организация е нежелана в Русия, ще опре-
деля Генералната прокуратура съгласувано с Министерс-
твото на вътрешните работи въз основа на данни от пра-
воохранителните органи.

Депутатът от КПРФ и замес-
тник-председател на Комите-
та по образование в Държав-
ната дума Олег Смолин пред-
лага да бъдат въведени юно-
шески шофьорски книжки, съ-
общава в. "Известия".

Той твърди, че аналогично
шофьорско удостоверение е
имало в СССР, а днес съ-
ществува в съвременна Гер-
мания. Идеята за законоп-
роекта е узряла неотдавна
и според него тя е абсолют-
но правилна.

Юношеските книжки дават
възможност на юноши до 18
години да управляват транс-
портни средства, но само
съпроводени от водач с най-
малко тригодишен шофьорс-
ки опит. Освен това се пред-
лага на непълнолетните да се
забрани да шофират на фе-
дералните магистрали.

Авторът на инициативата
отбелязва: "По-рано за пра-
вото да се управлява авто-

Пълномощникът на прези-
дента на Русия по правата
на детето Павел Астахов съ-
общи, че се увеличава бро-
ят на наркоманите сред де-
цата. Това той обяви на за-
седание на Координацион-
ния съвет при президента за
реализиране на национална-
та стратегия в интерес на де-
цата за периода 2012-2017 г.,
предаде "Интерфакс".

Според статистиката, пред-
ставена от Астахов, делът на

Александър Тарнавски

Антон Ишченко

Àñòàõîâ ñúîáùè çà óâåëè÷àâàíå íà
íàðêîìàíèòå ñðåä ðóñêèòå äåöà

употребяващите наркотици
малолетни на възрост до 14
години е нараснал от 6,3 до
9%, на наркотично-психоак-
тивни вещества - от 27,5 до
32,2%. Не е добро положе-
нието и с децата, употребя-
ващи алкохол - процентът е
нараснал от 10,5 до 12,3.

Астахов сочи като причи-
на факта, че спортните уч-
реждения са намалели с
21,8%, а заведенията за от-
дих и култура - с 10%, кое-

то се равнява на 4600 заве-
дения. Намалял е и броят
на библиотеките - за посо-
чения период те са по-ма-
лко с 6500.

Павел Астахов

Ùå ñå ïîÿâÿò øîôüîðñêè êíèæêè çà þíîøè

мобил от лица на 16-годиш-
на възраст се изказаха мно-
го експерти в областта на
обучението на водачи. В за-
конопроекта ние непремен-
но ще впишем отговорност-
та за евентуални нарушения
на правилата на движение-
то по пътищата, които ще но-
си човекът, придружаващ
младия водач."

Стана известно още, че Ми-
нистерството на вътрешните
работи предлага от следва-
щата година да се покачат
таксите, които се заплащат
при изпита за шофьорска
книжка. Освен това експер-
ти прогнозират увеличаване
на цената на обучението в ав-
томобилните школи във връз-
ка с реформата в тях.
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В столицата на Башкирия Уфа се проведе 14-ият регионален фестивал "Подиум на детската мода-2014". В него участваха повече от 400 деца на възраст до 14
години. Свои колекции представиха детски театри на модата и творчески студии. Жури определи "Мис Премиера" и "Джентълмен на годината". Всеки от
участниците демонстрира таланта си - едни танцуваха, други пяха, трети се преобразяваха в образите на популярни приказни и киногерои. С оригиналното
си изпълнение - мим - Камила Гилемханова стана "Мис премиера -2014"

Новият екипаж започна работа на МКС. Командир на експедицията е астро-
навтът от НАСА американецът Тери Уъртс. Негови спътници са космонавтът от
"Роскосмос" Антон Шкаплеров и астронавтката от Европейската космическа
агенция италианката, капитан от ВВС на Италия Саманта Кристоферети. Те ще
прекарат в Космоса 169 денонощия, като през това време ще се занимават с
научни експерименти и ще посрещнат два товарни кораба - руския "Прогрес"
и европейския ATV-5. За първи път на борда на МКС има две представителки
на нежния пол - Елена Серова (от предишния екипаж) и Саманта Кристофере-
ти. Тя е първата европейка, която лети в Космоса през последните 13 години.
Преди нея, през 2001 г. бе французойката Клоди Енерие

В Салехард приключи международният
фестивал на ледените скулптури "По-
лярна рапсодия". За една седмица
представители на няколко страни сът-
вориха от лед фигури на животни, оби-
таващи Арктика. Първо място зае еки-
път от Латвия за композицията "Влас-
телинът на Севера", на второ се кла-
сираха представителите на Рязан, а
на трето - на Хабаровск и Мурманска
област. Победителите получиха дип-
ломи, медали, сувенири и парични пре-
мии. Свои награди дадоха губернато-
рът на Ямало-ненецкия автономен ок-
ръг и Неправителствения фонд на скул-
пторите на РФ "Единение"

Анастасия Клименко - студентка от Новосибирс-
кия държавен университет по икономика и управ-
ление, спечели титлата "Краса студенчества Рос-
сии" - конкурс за талант, грация и артистично май-
сторство, с участието на красавици от 25 региона
на страната, който се проведе в Казан. Анаста-
сия ще бъде официално лице на Руската студент-
ска пролет - 2015 в Казан и ще представлява
страната международния конкурс по грация и кра-
сота "Кралица на пролетта" в Минск. Красавица-
та изучава мениджмънт и професионално се за-
нимава с пеене

Калининградският океанолог Александър Ремесло
е успял да заснеме кадри от живота на албатроси-
те. Уникалните птици с най-дълги криле - 3,5 метра,
се смятат за най-големите в света, макар че по
този показател им съперничат кондорите. Албатро-
сите могат да летят, без да кацат цели часове, до-
ри цял ден, при това никога не кацат на вода. Екс-
пертите твърдят, че тази красива птица може да
прелети  6000 км само за 12 дни, при това албатро-
сът практически размахва криле само при излита-
не и кацане и може с часове да кръжи, бе да нап-
рави нито едно движение
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Любош Блага

Напоследък в медии-
те се натъквам на стран-
ни анализи, с които ав-
торите им се стремят да
създадат впечатление,
че икономическите сан-
кции срещу Русия са не-
що забележително, тъй
като те могат да туши-
рат икономиката на Ру-
сия, и това време всеки
момент ще дойде.

Винаги съм отричал
санкциите като проява
на тих милитаризъм и на
икономическа ирацио-
налност. По-важното е
обаче, че винаги съм
смятал санкциите срещу
Русия излишни, защото
те изобщо не могат да
помогнат за разрешава-
нето на ситуацията в Ук-
райна. А фактът, че за-
ради санкциите нещата
в руската икономика не
вървят добре, ме изпъл-
ва не с възторг, а по-
скоро със страх за съд-
бата на Словакия и Ев-
ропа.

Санкциите не
могат да донесат
мир
Удивява ме русофобс-

ката пламенност, с кой-
то някои аналитици по
детски рапортуват, че
санкциите оказват вър-
ху руската икономика
негативно въздействие.
Не знам защо някой
трябва да се радва на

Президентите на Казахстан и Чехия се
изказаха за възобновяване на сътрудни-
чеството между Запада и Русия. След пре-
говорите в Астана в началото на седми-
цата Нурсултан Назарбаев и Милош Зе-
ман подчертаха, че санкциите не са из-
годни никому и трябва да бъдат отмене-
ни колкото се може по-скоро.

"Икономиката не трябва да бъде об-
вързана с политиката. Такива санкции
трябва да се въвеждат от ООН, а не от
държава или от група държави. Стигаме
до извода, че те не носят никаква полза
нито на руската, нито на европейската
страна", отбеляза Нурсултан Назарбаев.

Милош Земан заяви: "Мога да потвър-

През 20-те години не-
зависимост Казахстан
премина труден път на
изграждане на държав-
ността, на укрепване на
единството на нацията,
на създаване на пазар-
на икономика. Най-зна-
чимите жалони на изг-
раждането на държав-
ността са отразени в не-
говите празници, отбе-
лязвани широко в цяла-
та страна.

Сред тях има един осо-
бен празник - Денят на
първия президент на Ка-
захстан - 1 декември. То-
ва е денят на първите об-
щонародни президентски
избори в независим Ка-
захстан, когато през 1991
г. за държавен глава бе-
ше избран Нурсултан На-
зарбаев. Първият прези-

Àêî Ðóñèÿ ðóõíå, ùå çàòðóïà è íàñ
това, че в Русия стра-
дат обикновени, добри,
невинни хора, но веро-
ятно това няма смисъл
да се обяснява на гор-
деливи политици, обхва-
нати от предрасъдъци,
които просто по прин-
цип ненавиждат Русия.

Искам да подчертая
обаче следното: никога
не съм твърдял, че сан-
кциите срещу Русия не
й вредят. Само че би би-
ло абсурдно да се пред-
полага, че нанасянето на
вреда на Русия ще по-
могне да се урегулира
конфликтът около Украй-
на. Не, няма да помог-
не. Русия няма да отс-
тъпи от своите жизнено-
важни геополитически
интереси, а който мис-
ли обратното, значи не
разбира от международ-
на политика. Единстве-
ното нещо, което има
смисъл, е диалогът.

Налудничавата
надпревара: кой ще
се изтощи първи?
Аналитиците, които

абсолютно ирационално
се радват, че санкциите
вредят на Русия, много
внимателно оставят из-
вън рамките факта, че те
вредят не само на Ру-
сия, но и на нас в Сло-
вакия и в цяла Европа.
И точно това ме интере-
сува. Уверен съм, че на-

шите хора не трябва да
страдат заради геополи-
тическите интереси на
свръхдържавите.

Някой започна геопо-
литическа игра срещу
Русия, а ние трябва да
се разплащаме за това.
Ако някой иска да започ-
не надпревара кой по-
бързо ще се изтощи - Ру-
сия или Европа - смя-
там това за лудост. И ми
е все едно колко бързо
ще издъхне Русия, кога-
то знам как се мъчат на-
шите граждани. Иконо-
мическата война е като
неутронна бомба. Тя уни-
щожава строежите и пъ-
тищата, като оставя хо-
рата да страдат. Убеден
съм, че "прагът на бол-
ката" на доста разглезе-
ните европейци е много
по-нисък, отколкото на и
без това страдащите

руснаци, но сега това не
е главното. Преди всич-
ко ми е болно, че ние
изобщо играем тази иг-
ра.

Какво би означавал
крахът на руската
икономика?
Не вярвам, че иконо-

миката на Русия може
да рухне заради запад-
ните санкции. Известно
ни е, че "неточностите"
в данните в условията на
военна пропаганда са
по-сериозни, отколкото
в мирно време, но дори
и тогава не може да се
вярва 100% на икономи-
ческата статистика. Все
пак да допуснем, че ру-
софобските аналитици
са прави, че техните за-
ветни желания са стана-

ли реалност и руската
икономика е паднала на
колене. Какво би озна-
чавало това?

Подобен сценарий би
означавал, че в Русия
ще настъпи хаос. Я си
представете хаос в стра-
на с гигантски арсенал
от ядрено оръжие, в
страна, в която единст-
вена алтернатива на Пу-
тин са войнствуващи на-
ционалисти. Трябва ли
да ме радва тази перс-
пектива? Нестабилна, от-
слабена и разярена Ру-
сия на крачка от наши-
те граници - това ли
трябва да желаем?

За стабилността на
Словакия подобен сце-
нарий има най-негатив-
на перспектива. Това би
донесло катастрофални
рискове за сигурността,
тотално разложение, а
възможно и война. Учуд-
вам се, че някои в Сло-
вакия подкрепят подоб-
ни сценарии.

Пресметнете поне
две крачки
напред...
Санкциите са глупост.

Те взаимно отслабват Ев-
ропа и Русия. Фактът, че
това е аплодирано с ци-
низъм от САЩ, може да
се разбере - да се отс-
лабят Европа и Русия ка-
то техни съперници е в
техен интерес. Защо оба-

че представителите на
словашките десни апло-
дират това, за мен оста-
ва загадка. Санкциите от-
далечават Европа и Ру-
сия една от друга, а това
ми се струва извънредно
печално, тъй като виждам
бъдещето в сътрудничес-
твото и партньорството.
Не защото съм русофил,
а защото искам мир. Сан-
кциите не са инструмент
на мира. Те са инструмент
на войната.

Несъмнено санкциите
засилват напрежението.
Заради тях в Русия на-
раства ненавистта към
Запада, тъй като за тях
ние сме виновниците за
техните страдания. Ако
никой не спре тази лу-
дост, всичко може да
свърши много лошо.
Десните аналитици биха
могли да погледнат две
крачки напред, а не са-
мо да мечтаят и да се
надяват, че икономика-
та на Русия ще рухне.
Или те не са прави и Ру-
сия няма да падне, или
са прави, но тогава ще
настъпи кошмар не са-
мо за Русия, но и за це-
лия свят.

Отдавна не става ду-
ма за демонстриране на
мускули. Русофобските
политици отдавна тряб-
ваше да са включили ра-
зума си. Ако рухне Ру-
сия, ще затрупа и нас.
Някой иска ли да апло-
дира това?!

Íóðñóëòàí Íàçàðáàåâ - êëþ÷îâ ëèäåð â íîâàòà ïîëèòè÷åñêà ñèñòåìà
1 декември - Ден на първия
президент на Република Казахстан

дент на Казахстан полу-
чи 98,78% от гласовете на
избирателите, участвали
във вота. Това беше по-
казател за авторитета на
Нурсултан Назарбаев -
ключов лидер в новата
политическа система.

Нека напомним, че в
началото на 90-те годи-
ни на миналия век ситу-
ацията в Казахстан бе-
ше критична. След раз-
пада на Съветския съюз
бяха прекъснати иконо-
мическите връзки, про-
мишленото производство
се съкрати два пъти, в
аграрния сектор спадът
беше с една трета. В
страната се наблюдава-
ше рязко падане на рав-
нището на доходите на
населението, безработи-
ца. Решавайки икономи-

ческите проблеми на
страната, първият прези-
дент Назарбаев отделя-
ше не по-малко време и
на поддържането на ми-
ра и съгласието в казах-
станското общество. В
този смисъл Денят на
първия президент на Ка-
захстан може да бъде на-
речен и Ден на единст-
вото и толерантността на
всички казахстанци. Как-
то отбеляза държавният
глава на Казахстан, "ка-
захстанско народно дос-
тояние са три ключа на
успеха". Първо - единст-
вото на всички казахс-
танци, представляващи
140 етноса. Това е уни-
кална ценност и задача-
та на казахстанците е да
я пазят и умножават. Вто-
рото - толерантност, ко-

ято е присъща на всички
казахстанци и на всеки
поотделно. И трето - то-
ва е общата историческа
съдба. Ето защо целта на
казахстанците, както каз-
ва Назарбаев, е "не прос-
то да оцелеят в новите
условия на променящия
се свят, но и да продъл-
жат своето развитие, ук-
репвайки предишните
постижения, разширявай-
ки своите възможности".

Казахстанският модел
за национално единство
и междуетническа толе-
рантност днес може да
послужи като образец за
много страни. Главното в
него е, че той се изграж-
даше "отдолу", на осно-
вата на обществените ор-
ганизации на етносите,
на конструктивното твор-
ческо взаимодействие на
институтите на граждан-
ското общество в лице-
то на етнокултурните
обединения и държава-
та. В казахстанския мо-
дел е заложен консоли-
диращият принцип "Един-
ство чрез многообразие".

Дългогодишните усилия

на държавния глава на
Казахстан Назарбаев за
създаване на пазарна
икономика донесоха сво-
ите плодове. Притокът на
капитали от развитите
държави в страната и ус-
вояването на находища-
та на полезни изкопае-
ми позволиха в кратки
срокове значително да
се увеличи брутният на-
ционален продукт и оси-
гуриха стабилния му
ръст, който не спадна до-
ри в периода на светов-
ната финансово-иконо-
мическа криза. От пър-
вите дни на кризата Нур-
султан Назарбаев отде-
ляше особено внимание
на създаване на условия
за нейното преодолява-
не и на следкризисния
ръст на икономиката.

Като говорим за ико-
номическото и социално-
то развитие на Казахс-
тан, не можем да отми-
нем посланието на пре-
зидента към народа на
Казахстан за 2015 г., ко-
ето всъщност е мащаб-
на програма за развитие
на новата икономическа

политика, основа на ко-
ято е планът за инфрас-
труктурно развитие. В
документа основно вни-
мание е отделено на но-
вата икономическа поли-
тика за гарантиране на
устойчив ръст в услови-
ята на неблагоприятните
външни предизвикателс-
тва, на разширяването
на социалната подкрепа
на населението и укреп-
ване на атмосферата на
единство и солидарност
вътре в казахстанското
общество за постигане
на целите на стратегия-
та "Казахстан-2050" и вли-
зането на страната в гру-
пата на 30-те най-разви-
ти икономики в света.

Разбира се, като сво-
еобразна марка на Ка-
захстан е успешната вън-
шна политика на прези-
дента Назарбаев. Под
негово ръководство Ка-
захстан стана значим
участник в съвременна-
та световна политика.
Интересът на западните
и източните държави към
Казахстан като стратеги-
чески партньор нараст-
ва пропорционално на
икономическите и поли-
тическите постижения на
страната. Външнополити-
ческите успехи на Казах-
стан се определят както
от личностните, така и от
обективните фактори. Но
главно място сред тях
безспорно е факторът
Назарбаев.
(Отпечатваме матери-
ала с любезното съдейс-
твие на посолството на

Република Казахстан
в България)

Ñàíêöèè ñå íàëàãàò îò ÎÎÍ, à íå îò ãðóïà äúðæàâè

дя, че нашите с господин Назарбаев въз-
гледи по международната политика съв-
паднаха на 100%. И аз като него смятам,
че санкциите са ненужни."
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6. ГЕОПОЛИТИКА

Неотдавна в София се състоя среща на Мла-
дежка експертна група по преодоляване на кри-
зата в Украйна и гарантиране сигурността в ев-
роатлантическия регион. Форумът показа, че въз-
гледите на участниците от Украйна, Русия, Евро-
па и САЩ по редица принципни въпроси не съв-
падат, но същевременно сред младите лидери и
неправителствени организации има готовност за
диалог и стремеж опонентът да бъде разбран.

Сред организаторите на срещата бяха Евро-
пейското дружество на лидерите за многост-
ранно ядрено разоръжаване, Мюнхенската кон-
ференция за сигурност, обществената органи-
зация "Инициатива за предотвратяване на яд-
рената опасност, Съветът на Русия по външни-

Анастасия Гусева

- Господин Тимофеев,
Съветът на Русия по
външните работи бе
сред организаторите на
срещата на Младежка-
та експертна група по
преодоляване кризата
в Украйна. Какви бяха
целите на форума? За-
що се състоя именно в
София? Получи ли се
диалог и какви са него-
вите перспективи?

- Първоначално се раз-
глеждаха няколко вари-
анта за мястото на сре-
щата, но предложението
на българската страна ни
се видя най-привлекател-
но и София се оказа мно-
го сполучлив терен за по-
добен диалог. Обсъжда-
ни бяха перспективите
пред Украйна във външ-
ната и вътрешната поли-
тика, както и в икономи-
ката. Разговорът не бе-
ше лек, тъй като обста-
новката е разгорещена
до крайност. Ние обаче
успяхме, доколкото това
въобще е възможно, да
се абстрахираме от не-
гатива, наблюдаван в мо-
мента в медиите, и се
постарахме да обсъдим
проблеми на професио-
нален и рационален
език.

Важното е, че седях-
ме на една маса и раз-
говаряхме. Това е важ-
но, защото от всички
страни се наблюдава по-
ляризация и високо рав-
нище на недоверие. Хо-
рата живеят със стере-
отипи, натрапени обик-
новено от медиите, и до-
като не поговорят лич-
но с други хора, които
имат противоположното
мнение, не могат да раз-
берат какво става в дей-
ствителност. От тази
гледна точка срещата бе
изключително полезна.

Сполучлив бе и фор-
матът на форума: пред-
ставени бяха всички
страни, причастни по ня-
какъв начин към прего-
ворния процес по укра-
инската криза. За съжа-
ление, не можахме за-
сега да напипаме няка-
къв ефективен механи-
зъм за решаване на
проблемите. Всички
участници останаха със
своето мнение.

Íóæíî íè å ìúæåñòâî è äîâåðèå
çà ðåøàâàíå íà êðèçàòà â Óêðàéíà

Останах с впечатлени-
ето, че всички страни
имаха желание да пос-
тигнат компромис и да
намерят решение на ук-
раинската криза. Тя раз-
кри и проблема за не-
достиг на международ-
ни инструменти за регу-
лиране на такива остри
ситуации. Ако съдим по
последните събития, ще
видим, че всички стра-
ни вече осъзнават, че са-
мо с обвинения и санк-
ции няма да решим
проблема.

- Смятате ли за под-
ходяща тази форма на
диалог?

- Мисля, че са полез-
ни срещите не на воде-
щи политици, а на пред-

дуса на напрежението.
В условията на инфор-
мационен натиск и рас-
тяща агресия в общест-
вото дори на специалис-
тите е трудно да водят
диалог без емоции.

За съжаление, струва
ми се, че с този проб-
лем ще се борим доста
дълго, защото в това
уравнение има много не-
известни. Напълно отк-
рит е например въпро-
сът какво ще става със
самата Украйна, как ще
се решават там иконо-
мическите проблеми. Ще
може ли да се намери
механизъм за реална по-
мощ, защото Западът не
бърза сам да помага и
не предлага на Киев нов

ше да се дочакат редов-
ните избори. Русия съ-
що искаше Янукович да
бъде сменен, но по де-
мократичен път.

През последните 20 го-
дини много действия на
западните партньори на-
насяха ущърб на наши-
те интереси, на първо
място - на сигурността
на Русия. НАТО непре-
къснато се разширява
на изток, а сега извед-
нъж се възмущават, че
Русия се оказва на пра-
га на алианса. Западът
само придвижи този
праг към нас.

- Как оценявате пер-
спективите за появата
на нов световен ред и
ролята на Русия в този

свят", под което обикно-
вено се разбира взаимо-
действието на няколко
велики държави. Сега то
придобива малко по-раз-
лично звучене: сега то-
ва е не само наличието
на няколко силови полю-
са, но и на различни из-
точници на растеж. Ко-
гато някой се опитва с
политическо решение да
отреже друг от източни-
ците на растежа, той да
може да се присъедини
към други. Затова Русия
е заинтересована от та-
къв световен ред, при
който ще може свобод-
но без политически огра-
ничения да развива сво-
ята икономика, като из-
ползва ресурсите на гло-
бализиращия се свят, ка-
то получава достъп до
необходимите й за това
технологии и компетен-
ции. И тъй като Русия са-
ма е източник на техно-
логии и компетенции, ние
имаме интерес, обменът
да бъде равноправен.

В политически план,
безусловно са нужни
правила на играта и ин-
струменти за решаване
на спорни въпроси.
През 2007 г. в своята
мюнхенска реч Влади-
мир Путин отбеляза, че

Международен форум в София търси път към разбирателство и компромис
те работи, Фондацията "Карнеги".

Съветът на Русия по външните работи, съз-
даден през 2010 г., е неправителствена органи-
зация в сферата на межунарордните отноше-
ния. Сред нейните учредители са МВнР на Ру-
сия, Министерството на образованието и нау-
ката, РАН, Съюзът на индустриалците и предп-
риемачите на Русия, агенция "Интерфакс". Пре-
зидент на съвета е бившият външен министър
Игор Иванов.

Разговаряхме с ИВАН ТИМОФЕЕВ, участник
в срещата в София, кандидат на политически-
те науки, доцент в катедрата по политическа
теория в МГИМО, програмен директор на Съ-
вета на Русия по външните работи.

ставители на бизнеса, на
обществени организа-
ции, на експертната об-
щност. Ние вече имаме
определен положителен
опит от конфликта в Гру-
зия през 2008 г., когато
чрез диалог между екс-
перти и учени постигнах-
ме прогрес. Не мога да
кажа, че сме постигна-
ли някакъв радикален
напредък, но все пак, се
движим напред. Надя-
вам се, че и сега ще бъ-
де така с Украйна. Глав-
ното в момента е да се
намери път към решава-
не на кризата, да се из-
бегне по-нататъшно кръ-
вопролитие и ескалация
на военните действия.
Сега трябва да се пос-
тараем да понижим гра-

план "Маршал".
Пред Киев стои слож-

на задача: едновремен-
но да реши проблема с
ефективното държавно
управление и проблема
с икономическото разви-
тие. Няма позитивен
дневен ред, който реал-
но да сплоти населени-
ето. Затова пък има не-
гативна консолидация
около "опасността от Ру-
сия". Освен това не тряб-
ва да забравяме, че ук-
раинският проблем е от-
части резултат от нап-
режението в отношени-
ята между Русия и САЩ.
Защо трябваше да се
подкрепят безредиците
на Майдана? При всич-
ки недостатъци на режи-
ма на Янукович, може-

процес в контекста на
речта на руския прези-
дент на Международ-
ния дискусионен клуб
"Валдай" в Сочи? Какъв
ред е нужен на Русия и
какъв е нейният инте-
рес?

- Главният интерес на
Русия е в развитието. С
други думи, нужен ни е
такъв международен ред,
при който бихме имали
достъп до източници на
растежа. Какво са санк-
циите? Те са опит да ни
се спре кислородът по
пътя на развитието: дис-
криминация на финансо-
вите пазари, ограниче-
ние на доставките на но-
ви технологии. Известно
е широко използваното
понятие "многополярен

нас ни тревожи прид-
вижването на НАТО на
изток и едностранните
действия на западните
партньори, които заоби-
калят устава на ООН и
т.н. Нашето безпокойст-
во обаче бе пренебрег-
нато. Това означава, че
съществуващият свето-
вен ред има дефекти и
техните последици днес
излизат наяве. Сегашна-
та система не даде въз-
можност да де постигнат
компромиси поне в ев-
роатлантическото прос-
транство. Необходимо е
такова устройство на
международните отно-
шения, в чиито рамки ще
можем да се договаря-
ме.

Възникването на нов

световен ред е възмож-
но само тогава, когато
всички участници разбе-
рат, че така повече не
може да се живее. До-
като не удари сериозна
криза, която да навре-
ди на интересите на
всички големи играчи,
никакви нови споразу-
мения няма да има. Ако
се обърнем към истори-
ята, ще видим, че всяка
нова система се е поя-
вявала след сериозни
кризи от световен ма-
щаб. Ялтенско-Потсдам-
ската система - след 6-
годишни кръвопролития,
Версайско-Вашингтонс-
ката - след 4-годишна
война и т.н. И да не да-
ва господ пак да стига-
ме до такива сътресе-
ния. Въпреки това, въз-
можно е локалните по-
жари да прераснат в го-
леми регионални и до-
ри глобални конфликти.

Струва ми се, че сега
първостепенна задача е
да понижим градуса на
напрежение и да спрем
задкулисните игри. Зато-
ва ще е нужна силна по-
литическа воля и мъжес-
тво. Нашият президент
показа готовност за то-
ва. Аз присъствах на
Валдайската среща и
лично слушах речта на
президента. Някои ме-
дии я нарекоха "твърда",
появи се дори изразът
"Мюнхен-2". Всъщност не
е точно така. Да, имаше
доста твърди тезиси, съ-
ответстващи на сегаш-
ния исторически момент,
но Путин дава на наши-
те чуждестранни колеги
възможност за прегово-
ри, предлага обсъждане
и съвместно решение на
натрупалите се пробле-
ми, нарича ги "партньо-
ри". Руският президент
предвижда диалог.

Ние говорим за това
последните вече 20 го-
дини, но западните ни
колеги не искат да ни чу-
ят. Вероятно украинска-
та криза ще стане онзи
общ проблем, който ще
застави западните ни
партньори да преразгле-
дат едностранната си
политика. Не е тайна, че
някои среди се стремят
да използват Украйна
за бойно поле между
Русия и Запада, но то-
ва е безизходен вари-
ант и за украинците, и
за нас, и за Запада, за-
щото огромно простран-
ство в центъра на Ев-
ропа ще се превърне в
епицентър на нестабил-
ността. За решаването
на проблема е нужно
определено равнище на
доверие. Ако Русия и За-
падът успеят да решат
заедно този проблем,
това ще е първата стъп-
ка към появата на така
нужното равновесие в
международните отно-
шения. Много се надя-
вам на това.

Участници в срещата в София
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"Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"

Официальное открытие форума

В минувшие выходные,
с 21 по 25 ноября в Со-
фии прошел Междуна-
родный молодежный фо-
рум "Молодежь строит
будущее". Это масштаб-
ное мероприятие прово-
дится  уже в пятый раз,
так что можно назвать
этот съезд молодежи
доброй осенней тради-
цией. В этот раз в Со-
фии собралось более 300
представителей из
разных стран мира Абха-
зии, Австрии, Азербай-
джана, Албании, Белару-
сии, Бельгии, Великобри-
тании, Германия, Греция,
Дания, Израиля, Ирлан-
дии, Испании, Италии,
Казахстана, Канады,
Киргизии, Латвии, Литвы,
Люксембурга, Македо-

Алена Суханова - председатель Молодежной организации при Федерации
"Союз соотечественников" - г. Русе

нии, Мальты, Молдовы,
Нидерландов, Норвегии,
Палестины, Польшы,
Португалии, России, Ру-
мынии, Сербии, Слова-
кии, Словении, Таджикис-
тана, Туркменистана, Тур-
ции, Украины, Финлян-
дии, Франции, Хорватии,
Черногории, Чехии,
Швейцарии, Швеции,
Эстонии. К работе фору-
ма также подключилась
и молодежь из тридцати
трех городов Болгарии.

Форум уже успел за-
рекомендовать себя как
прекрасная площадка
для обмена опытом, об-
суждения различных
вопросов, обучения, дис-
куссий, представления
собственных идей и зна-
комства с единомышлен-

никами, которые в пос-
ледствии обязательно
становятся друзьями. В
этом году программа
была очень насыщенной.
Участники обсудили мно-
жество интересующих их
насущных вопросов и
проблем, представили
свой опыт сотрудничес-
тва и взаимодействия
организаций соотечест-
венников с националь-
ными, европейскими и
международными орга-
низациями и структура-
ми, с российскими ре-
гионами, рассмотрели
возможности получения
образования в России и
профессиональной реа-
лизации, участия мо-
лодых соотечественни-
ков в Вахте памяти. В

дискуссии по поводу за-
щиты законных прав и
интересов российских
соотечественников, про-
живающих за рубежом,
приняли участие экс-
перты Фонда защиты.
Участники форума обсу-
дили правила  разработ-

ки проектов в Фонд "Рус-
ский мир", приняли учас-
тие в тренингах на раз-
витие лидерских ка-
честв. В рамках форума
состоялась масштабная
акция в защиту памятни-
ков - "Молодежь Европы
за сохранение памятни-

ков истории". Представи-
тели 46 государств учас-
тников форума вместе с
флагами своих стран
протестовали против по-
сягательства на памят-
ник Советской армии  в
Софии.

На стр. 8

20 ноября в Большом
зале Российского куль-
турно-информационного
центра прошел концерт
Школы эстетического
развития, посвященный
Дню православной хрис-
тианской семьи.

Праздник начался биб-
лейским повествовани-
ем о введении во Храм
пресвятой Богородицы и
песнопениями детей
воскресной школы при
храме Св. Николая Чу-
дотворца. Директор вос-
кресной школы Нина
Живкова сказала: "Этот
праздник показывает
нам, родителям, огром-
ную важность духовно-
го воспитания наших де-
тей. Поэтому встреча,
где родители и дети
вместе могут насладить-
ся прекрасными выступ-
лениями - дар Божий для
всех нас".

Юные ведущие, учени-
ки студии "Знайка", по-
казали не только хоро-
ший уровень владения
русским языком, но и от-
лично справились с
музыкальным жанром,
исполнив песню "Ва-
рись, варись кашка!".

Зрители тепло приня-
ли номер "Семь нот" в
исполнении преподава-
теля студии "Золотой
ключик" Калины Дихано-
вой и танцевальной сту-
дии "Звездочка".

Хоровая студия "Роза-
рий" спела на русском
языке песню "Сыночек
мой", и на болгарском -
"Тайное желание", а
юные скрипачи украси-
ли песню.

Порадовали всех при-
сутствующих малыши в
русских народных сара-
фанах и рубашках  - вос-
питанники музыкальной
студии "Форте".

На стр. 8
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Поют дети Воскресной школы при храме Св. Николая Чудотворца

Татьяна Викторовна Баженова - создатель и директор ШЭР,  мо-
жет справедливо гордиться воспитанниками

Хоровая студия "Розарий" исполняет песни на русском и болгар-
ском языках

Воспитанник музыкальной студии "Форте" разучивают песни мо-
лодых российских композиторов

У ч е н и к и
с т у д и и
" З н а й к а "
показали,
что могут
не только
говорить,
но и петь
на русс-
ком языке

Препода-
в е т е л ь
К а л и н а
Диханова
и воспи-
т а н н и к и
с т у д и и
"Звездоч-
ка" вмес-
те подни-
мали нас-
т р о е н и е
зрителей

Воспитанники всех студии ШЭР участвовали
в конкурсе плаката "Моя семья"

Фото-
графии
Вали
Чрын-
киной
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Со стр. 7
В 2015 году исполня-

ется 70 лет со дня Ве-
ликой Победы над фа-
шизмом и, конечно,
этой теме было уделе-
но особое внимание.
Главный советник Де-
партамента по работе с
соотечественниками
МИД России Татьяна
Николаевна Смирнова
рассказала о том, что
планируется поддер-
жать мероприятия, нап-
равленные на сохране-
ние исторической памя-
ти, в том числе запла-
нировано проведение
Вахты памяти, акции "Ге-
оргиевская ленточка" и
проекта "Великая Оте-
чественная война глаза-
ми внуков и правнуков
в XXI веке". На форуме
было отмечено, что од-
но из приоритетных
направлений деятель-
ности Всемирного коор-
динационного совета -
это развитие взаимо-
действия с молодежью.
Михаил Райф, председа-
тель Координационного
совета Израиля, расска-
зал о движении "Мир
без нацизма" совмест-
но с которым в Израи-
ле проходят мероприя-
тия против перекраива-
ния истории. Для твор-
ческой молодежи, не
забывающей о русской
культуре, было предло-
жено принять участие в
интересном проекте ро-
дом из Мальты - "Мат-
решка International", це-
лью которого станет
патриотическое воспи-
тание подрастающего
поколения в отношении
их исторической ро-
дины, не забывая при
этом о стране прожи-
вания. Проект заключа-
ется в следующем: не-
обходимо раскрасить
матрешку цветами фла-
га страны, в которой ты
живешь, снять об этом
видео, а саму матреш-
ку отправить в Санкт-
Петербург на выставку.
Представители Ямало-
Ненецкого автономного
округа рассказали о
своих мероприятиях:
форум "Мы за мир во
всем мире", который,
кстати, проводится в
Болгарии и ежегодно
собирает активную мо-
лодежь не только ЯНАО,
но и соотечественников
из-за рубежа. Проект
"История - наша побе-
да" - реставрация памят-
ников, он уже был ус-

"Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"

Анатолий Сорокин - старший советник Фонда за-
щиты прав соотечественников

пешно реализован в Из-
раиле, Словении и в Се-
вастополе, но организа-
торы не думают оста-
навливаться на данной
географии и планируют
ее расширять, "Дорога-
ми поколений" - конкурс
патриотической песни,
волонтерский проект по
очистке острова Белый.

Региональный дирек-
тор российских прог-
рамм Фонда "Русский
мир" Светлана Леони-
довна Щербакова рас-
сказала о том, как пра-
вильно писать проекты
и отметила, что в 2015
году особое внимание
будет уделено поддер-
жке проектов, касаю-
щихся 70-летия Победы.

Интересное выступле-
ние было у Валерия Ча-
калидиса из Греции, он
рассказал в общем о
концепции создания мо-
лодежных объединений,
разложил по полочкам
как организовать рабо-
ту таким образом, чтобы
организация стала ус-
пешной и проекты реа-
лизовывались.

От Фонда защиты
прав соотечественни-
ков, проживающих за
рубежом, на форуме
присутствовали: Анато-
лий Сорокин - старший
советник Фонда и Ири-
на Юдина - эксперт. В
своем выступлении Ана-
толий Сорокин отметил,
что молодежь - это од-
но из приоритетных
направлений работы
Фонда защиты прав со-
отечественников. Про-
водятся программы по
обучению правозащит-
ников, мероприятия по
повышению правовых
знаний, сохранения ис-
торико-культурного нас-
ледия за рубежом, тре-
нинги по правам чело-
века, грантовые под-
держки. Также Фонд по
защите прав соотечес-
твенников, проживаю-
щих за рубежом, про-
водит юридические
консультации и оказы-
вает юридическое соп-
ровождение в судах.
Представителям Фонда
были заданы вопросы,
например в Сербии
есть острая проблема,
касающаяся ратифика-
ции дипломов, а в Ка-
захстане имел место
быть прецедент невоз-
можности получить
образование на русс-
ком языке. О многих, и
об этих проблемах в

том числе, представи-
тели Фонда знают. Ана-
толий Сорокин не толь-
ко ответил на них, но и
пообещал ответить на
многие другие и оста-
ваться доступным для
общения даже в сво-
бодное от заседаний
время, что означало,
что каждый участник,
имеющий какой-то воп-
рос, сможет подойти и
получить на него ответ.

Ирина Юдина, экс-
перт Фонда защиты
прав соотечественни-
ков, проживающих за
рубежом, рассказала о
действии правовых руб-
рик в различных СМИ
и работы над создани-
ем единой базы, в ко-
торую войдет описание
проблем и их решения.

Также сотрудники
Фонда предоставили
возможность всем же-
лающим ознакомиться
с печатными издания-
ми, которые они при-
везли с собой: Отчет о
деятельности фонда за
2013 год и выписка из
Международного права
о защите прав мень-
шинств.

Татьяна Дале, предсе-
датель координацион-
ного совета российских
соотечественников в
Норвегии, рассказала о
помощи Фонда по за-
щите прав соотечест-
венников в запуске
журнала, содержащего
контакты консульств
Российской Федерации
и правовую информа-
цию, который пользует-
ся успехом среди соо-
течественников и явля-
ется очень полезным
изданием.

Опыт проведения се-
минара "Имею право"
представила Людмила
Сигель, председатель
Союза русских обществ
в Швеции. На этом се-
минаре присутствовали
р у с с к о г о в о р я щ и е
юристы и было диску-
тировано много вопро-
сов.

В Нидерландах чле-
нов "Русского дома" за
символическую плату
защищают адвокаты.

Удалось поговорить с
Андреем Кадочниковым
из Украины, представи-
телем общественной
организации Русско-ук-
раинский культурный-
п р о с в е т и т е л ь с к и й
центр "Соотечественни-
ки" и по совместитель-
ству адвокатом. Он рас-

сказал о проблемах на-
ших соотечественни-
ков, проживающих там.
Конечно, в сложившей-
ся ситуации проблем
много, а путей для их
решения мало:

"Главные проблемы
русскоязычного насе-
ления на Украине - это
невозможность полу-
чить образование на
русском языке, невоз-
можность его использо-
вать и отсутствие зако-
на, регулирующего
языковую политику.
Например, на восточ-
ной Украине около 80%
населения - русскояз-
ычные, тогда как на за-
паде - это приблизите-
льно 10 %. Отсюда и
проблемы. У русского
языка нет статуса 2-ого
государственного, соот-
ветственно в судебной
практике не могут при-
меняться документы на
русском языке, защита
не может осущестлять-
ся на русском языке. В
моей общественной де-
ятельности я также
столкнулся с дискрими-
нацией русского языка,
нежеланием админист-
ративных органов обес-
печить пространство
для изучения русского
языка и литературы.
Как один из примеров:
мы поставили книги на
русском языке в одну
из библиотек, а потом
решили наведаться с
проверкой. Оказалось,
что книги находились в
закрытом доступе, под
замком.

Я считаю, что проб-
лему небоходимо ре-
шать системно, небохо-
дима в первую очередь
инициатива государст-
венных органов для
принятия соответствую-
щих законов и обеспе-
чения условий для их
реализации."

Ирина Юдина, экс-
перт Фонда защиты
прав соотечественни-
ков, проживающих за
рубежом, поделилась
своими впечатлениями
от форума:

В этом году я впер-
вые побывала на Меж-
дународном молодеж-
ном форуме "Молодежь
строит будущее" в ка-
честве представителя
Фонда поддержки и за-
щиты прав соотечест-
венников, проживаю-
щих за рубежом.

"Впечатления безус-
ловно положительные.

Форум собрал ак-
тивных представителей
молодежных организа-
ций соотечественников,
профессионалов в об-
ласти работы с моло-
дежью и соотечествен-
ников, что способство-
вало благотворной ра-
бочей атмосфере. Рабо-
чие заседания проходи-
ли интересно и плодот-
ворно, вызывали жи-
вые обсуждения. При
этом на Форуме цари-
ла необыкновенная ат-
мосфера дружбы, вза-
имной поддержки, юмо-
ра. Участники живо об-
суждали рабочие мо-
менты, активно дели-
лись опытом, праздно-
вали достижения и ис-
кренне веселились в
свободное время.

Чрезвычайно сильное
впечатление на меня
произвело участие всех
участников и гостей
Форуме в акции под-
держки сохранения па-
мяти жертв войны. Зна-
чимость подобного ме-
роприятия крайне
высока, и идея прив-
лечь к нему активистов
молодежных движений
со всего мира, а также
представителей офици-
альных организаций со-
отечественников, бе-
зусловно удачна и уже
вызвала определенный
резонанс в болгарской
прессе.

Для меня участие в
Форуме и возможность
представлять Фонд
поддержки и защиты
прав соотечественни-
ков были уникальным
профессиональным
опытом. Но, главное, я
познакомилась с очень

интересными людьми и
нашла хороших друзей!

Искренне благодарю
всех организаторов фо-
рума "Молодежь стро-
ит будущее" за проде-
ланную работу и хочу
пожелать им плодот-
ворной увлекательной
работы в дальнейшем!"

Пятый Международ-
ный молодежный форум
"Молодежь строит буду-
щее" проводится Коор-
динационным советом
российских соотечест-
венников в Болгарии,
Федерацией "Союз со-
отечественников" и На-
циональным обществом
"Вместе с Россией" при
поддержке Правительс-
твенной комиссии по
делам соотечественни-
ков за рубежом, Депар-
тамента по работе с со-
отечественниками МИД
России, Посольства РФ
в Болгарии, Департа-
мента внешнеэкономи-
ческих и междуна-
родных связей города
Москвы, Фонда поддер-
жки и защиты прав со-
отечественников, про-
живающих за рубежом,
Фонда "Русский мир",
Представительства Рос-
сотрудничества в Бол-
гарии и компании "Газ-
пром экспорт".

Со стр. 7
Они исполнили фольклор-

ную песню "Бабушкины ола-
душки". В работе самой сту-
дии появилось нововведение:
ребята разучивают песни мо-
лодых российских композито-
ров. Так песня "Дедушкин по-
дарок" - авторская работа
Елены Будкиной. Елена прис-
лала пожелание ребятам:
"Для меня всегда радость, ког-
да дети поют, особенно в се-

мье! Музыка объединяет, по-
могает сблизиться".

Воспитанники студии "Юный
художник" представили свои
работы к празднованию
100-летия храма Св. Николая
Чудотворца в Софии.

Фрагменты из предстояще-
го спектакля "Синяя птица" по-
казали ребята из театральной
мастерской "Золотой ключик".
Прозвучал дуэт Тильтиля и
Митиль в исполнении Элео-

норы Либкнехт и Константи-
на Узуна. С песней "Зов си-
невы" выступила Татьяна Ла-
зарова.

В концерте активно участво-
вали не только дети ШЭР, но
и их родители. Зрителям за-
помнился проникновенный
дуэт Мариэты и Татьяны Лаза-
ровых "Мама и дочка" - так
называлась песня в их испол-
нении. А три семьи приняли
участие в весёлых соревнова-

ниях на сцене Большого зала.
Кульминацией вечера ста-

ло награждение победителей
в конкурсе плаката "Моя се-
мья". Руководитель Школы
эстетического развития Татья-
на Баженова и председатель
жюри Павел Николов тор-
жественно вручили дипломы,
грамоты и ценные призы.
Гран-при получила семья Да-
мяновых, первое заняла се-
мья Либкнехт, второе - семья

Уокр, третье - семья Шуа-
ковых. Еще 8 работ было но-
минировано в различных ка-
тегориях.

Ребята, их родители и гос-
ти праздника еще долго не
расходились, обмениваясь ра-
достью от пережитого и хо-
рошими впечатлениями.

16 декабря на сцене Боль-
шого зала РКИЦ состоится
премьера рождественской
сказки "Синяя птица".
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Дарья Серженко,
Анастасия Гусева

Сегодня мы встречаемся
с Тошевой Алиной Михайлов-
ной, родившейся за два ме-
сяца до начала Великой Оте-
чественной войны и пере-
несшей ужасы немецких ла-
герей в самом раннем дет-
стве.

- Алина Михайловна, рас-
скажите, пожалуйста, о жиз-
ни Ваших близких до войны.

- Я родилась в деревне
Дубровно Порховского райо-
на Псковской области в ап-
реле 1941 года. Мама рабо-
тала в сельской больнице,
отец - на Балтийском Кораб-
лестроительном заводе в Ле-
нинграде. В июне 1941 года
отец приехал к нам, обрадо-
вал маму: ему в связи с рож-
дением дочери завод выде-
лил комнату и наконец мы
сможем жить все вместе. Но
радость и планы на совмест-
ную жизнь в Ленинграде раз-
рушила война.

Сразу же после объявле-
ния о начале войны отец уе-
хал работать на завод. Вместе
с тысячами ленинградцев он
терпел все ужасы блокады:
голод, холод, болезни, бом-
бежки. В марте 1942 года в
возрасте 29 лет отец умер
от голода. Соседи завернули
его тело в одеяло и оставили
перед подъездом дома. Я до
сих пор не знаю, где он по-
хоронен. Когда бываю в Ле-
нинграде, обязательно хожу
на Пискаревское кладбище,
чтобы поклониться памяти ле-
нинградцев. Думаю, что и
отец покоится в одной из
братских могил этого скорб-
ного поля.

- Каким было начало
войны в Вашей деревне?

- Уже в июле 1941 года
Псковская область была ок-
купирована. Мама, спасаясь
от немцев, вместе с односе-
льчанами ушла в лес. До но-
ября мы прожили в землян-
ке. Трудно представить, как
маме удалось выжить в лесу,
в землянке с грудным мла-
денцем на руках.

При наступлении холодов
пришлось вернуться в дерев-
ню. Началась жизнь в окку-
пации. Немцы часто прихо-
дили с обысками, искали пар-
тизан, отбирали все съестное.

В 1942 году мама связа-
лась с партизанским отрядом:
передавала медикаменты, пе-
ревязочные материалы,
выполняла различные пору-
чения. Как вспоминала ма-
ма, она это делала с боль-
шим чувством долга и не ду-
мала о последствиях. Осенью
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Встреча Международного союза бывших малолетних узников.

Маленькая Алина с бабушкой

Алина
Михайловна

Алина Михайловна в Москве у памят-
ника "Трагедия народов" на Поклон-
ной горе

Медаль "Непоко-
ренные", ею наг-
раждена и очень
гордится Тошева

1943 года маму арестовали
по доносу. Она прошла тю-
рьму в Порхове, Саласпилс,
другие фашистские лагеря.
Мама потом рассказывала,
что когда ее уводили, я цеп-
лялась за нее, кричала, про-
сила взять с собой, но не-
мец грубо меня оттолкнул.

- Получается, Вы оста-
лись совсем одна?

- Да, в полтора года я ос-
талась совершенно одна. Но
нашлась добрая женщина -
главврач больницы, где ра-
ботала мама, Турбина Сера-
фима Сергеевна, которая взя-
ла меня в свою семью. Я в
неоплатном долгу перед Се-
рафимой Сергеевной, низкий
ей поклон за все, что она сде-
лала для меня.

При отступлении немцы
сожгли нашу деревню, всех
жителей начали угонять в Гер-
манию.

Часто меня спрашивают,
что ты можешь помнить, ведь
была совсем ребенком? Я
помню, наверное к счастью
не все, но вот товарные "те-
лячьи" вагоны, в которых нас
везли в Германию, врезались
в память. Помню, что спали
мы на полу на соломе, было
очень холодно, тесно, очень
хотелось пить и есть. Поче-
му-то запомнилось, как в
дождь выжимали ватное оде-
яло, чтобы снова им накры-
ться. Наверное в таких
экстремальных условиях, в
постоянном страхе даже дет-
ская память обостряется.

Помню, как хоронила на
какой-то станции свою пер-
вую куклу, которую мне по-
дарила мама, я решила, что
она  "погибла". До сих пор
помню, как иду по земляной
платформе, ищу ямку поглуб-
же, чтобы ее похоронить.

Привезли нас в город Лю-
бек, где за колючей прово-
локой фашистского лагеря
прошли полтора года моего
"детства" (по немецким ар-
хивным данным я находилась
там с 1 марта 1944 года по
25 мая 1945 года). Все жили
в бараках, при этом детей се-
лили отдельно от взрослых,
спали на нарах "валетом", хо-
дили в деревянных колодках.
Все время хотелось есть. В
надежде, что маленьких де-
тей не накажут строго, жен-
щины посылали нас за ос-
татками пищи на помойку.

Помню, как прятала под
платье тухлую рыбу, потом ее
отдавали взрослым.

- Вы помните, как закон-
чилась война?

- Война для меня закончи-
лась только 25 мая 1945 го-
да, когда лагерь был освобож-

ден союзниками. В этот день
нас отправляли на Родину.

После возвращения Сера-
фима Сергеевна написала ро-
дителям мамы в Вологодскую
область, что я жива и они
могут меня забрать. За мной
приехала мамина сестра, я
очень волновалась, не будут
ли меня бабушка и дедушка
бить. И только, когда тетя рас-
сказала, какие они добрые и
как ждут меня, я согласилась
поехать с ней.

Меня вышло встречать все
село, все плакали - я была

несли в списки партизанско-
го отряда.

- Как сложилась Ваша
жизнь после войны?

- Послевоенное детство в
деревне было трудным. С се-
ми лет мы уже работали в
колхозе: прополка, сбор ко-
лосков, уборка сена и кар-
тошки.

В деревне была только на-
чальная школа, поэтому в 11
лет мне пришлось переехать
в город и снова жить без
мамы - ей, прошедшей конц-
лагерь, не разрешали жить в

народного союза бывших
малолетних узников. Чем
занимается Союз?

- 22 июня 1988 года на
призыв "Дети войны, отклик-
нитесь!" в газете "Комсомо-
льская правда" бывшие ма-
лолетние узники нацистских
лагерей собрались на первую
встречу в Киеве. До этого дня
почти не говорилось о детях

оккупированных территорий,
прошедших концентрацион-
ные и трудовые лагеря. По
статистике более 2 миллио-
нов детей погибли в местах
заключения. Из 10 детей, ока-
завшихся в фашистских кон-
цлагерях, в живых остался то-
лько один.

Создателем и вдохновите-
лем Союза бывших малолет-
них узников фашистских ла-
герей был Владимир Василье-
вич Литвинов, замечательный
человек, писатель, публицист.
В настоящее время Союз про-
водит ежегодные встречи, кон-
ференции, открывает музеи,
издает книги воспоминаний.

В прошлом году в Киеве
мы отметили 25-летие Меж-

дународного союза бывших
малолетних узников. Один из
экспонатов киевского музея
"Непокоренные" - моя кукла,
которую я подарила МСБМУ
на конференции в Москве в
2000 году. Эту куклу в 1944
году подарили маме фран-
цузы при расставании, в на-
дежде, что я осталась жива.

Мы, последние свидетели
Великой Отечественной
войны, несем живую память
о войне, жить с нашей памя-
тью невероятно тяжело, но
забыть пережитое мы не име-
ем права.

Я бы хотела пожелать всем
людям мирного неба. Чтобы
дети не знали слово "война",
чтобы их окружали только
доброта, тепло и любовь.
Чтобы были счастливы. Это-
му была посвящена Между-
народная конференция "Ве-
ликая Отечественная война
глазами детей - бывших уз-
ников фашистских лагерей",
которая состоялась в Иркут-
ске в сентябре 2014 года.

В Международный день ос-
вобождения узников фашиз-
ма 11 апреля 1996 года, в
день скорби и памяти о тех,
кто не вернулся, в день на-
дежды для тех, кто остался в
живых, сложилось стихотво-
рение:
Благодарю судьбу, что в огне

войны жива осталась,
Благодарю судьбу, что живу.
Благодарю судьбу,

что не убили, не сожгли,
В топку крематория

не бросили.
Баландой реденькой по полта-
релочки поддерживали жизнь.
В этот день кладу цветы к

могиле тех, кого убили
И кто уже полвека не видит

солнце, лес, траву,
Не слышит пенье птиц и плеск

реки.
Они не радуются,

не огорчаются,
Не плачут по вновь погибшим,
Не Живут.

единственным ребенком в ра-
йоне, который прошел ад фа-
шистского лагеря. Вернулась
я опухшей от голода. Больше
года меня выхаживали, огра-
ничивая в еде, а я собирала
все объедки и прятала, в 5
утра, когда бабушка топила
русскую печку, я вставала
вместе с ней и просила хоть
корочку хлеба.

Мама вернулась из плена
в конце 1945 года, никто не
надеялся на ее возвращение,
и я уже тетю мамой называ-
ла. Три года войны мама ни-
чего не знала о судьбе мужа
и дочери. Мама стала рабо-
тать в сельском медпункте.
В 1965 году ее наградили ме-
далью "20 лет Победы" и за-

городе. Я жи-
ла по частным
квартирам,
помогая хозя-
евам. Мама
навещала ме-
ня по воскре-
сеньям, при-
носила кар-
тошку и моло-
ко. А мне было
непонятно и
обидно, поче-
му я опять
должна жить
без мамы.
После десято-

го класса я около четырех лет
проработала на Череповец-
ком металлургическом заво-
де в мартеновском цехе по
сменам и в заводской лабо-
ратории, когда начала учить-
ся заочно в Ленинградском
политехническом институте.

В 1963 году перешла на
очное отделение Московского
энергетического института
сразу на третий курс, где поз-
накомилась со своим буду-
щем мужем-болгарином. Пос-
ле переезда в Болгарию ра-
ботала "Химметаллургпроек-
те", "Энергетике", внедряла
вычислительную технику во
многих городах.

- Алина Михайловна, Вы
являетесь членом Между-

Алина Михайловна рассказывает о судьбе своей
мамы, Веселовой Анны Дмитриевны:

После ареста маму посадили в тюрьму в Порхове. Пос-
ле издевательств вызвали на допрос. За столом сидел
молодой немец, на столе лежал наган, а рядом на стуле
автомат и плетка. На вопрос, почему она стала помогать
партизанам, хотя и знала, что за это расстреливают, ма-
ма ответила: "Какой же я патриот, если не могу ничем
помочь своей Родине?".

Когда маму втолкнули обратно в камеру, все стояли на
коленях и молилились. В ноябре 1943 года всех заклю-
ченных под охраной загнали в вагоны и окоченевших от
холода отправили в лагерь смерти Саласпилс.

После двух недель карантина, повели в баню раздеты-
ми, босиком по снегу. Поселили в бараке на 800 - 1000
человек, который напоминал зверинец, только в клетках
сидели люди разных национальностей. Спали на полу и
на нарах за решетками, тесно прижавшись друг к другу.
Потом началась эпидемия тифа. Многие сходили с ума….

В начале апреля 1944 года узников неожиданно втолк-
нули в товарные вагоны и почти без еды и воды везли
десять дней в неизвестном направлении. Так мама оказа-
лась во Франции в фашистком женском лагере.

12 августа 1944 года лагерь освободили войска союз-
ников. По воспоминаниям мамы, 15-17 августа были самые
счастливые для нее дни. После освобождения Парижа
мама работала в госпитале для советских граждан при
Посольстве СССР. От предложения остаться работать и
дальше мама отказалась и в 1945 году вернулась на Ро-
дину, сопровождая эшелон с ранеными.
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Кошелек

Забегает мужик в банк
в маске. Кассирша с пе-
репуга руки верх:

- Э-это о-ограбление?
- Нет, это грипп!

Кот Бегемот

Forbes представил третий ежегодный
рейтинг 25 самых высокооплачива-
емых руководителей российских ком-
паний. На вершине списка по традиции
оказались представители госсектора. В
совокупности 25 участников рейтинга, по
оценке Forbes, заработали $291 млн., го-
дом ранее суммарная компенсация этих
же топ-менеджеров была на 7% меньше.
Первое место с результатом $37 млн.
досталось президенту - председателю
правления ВТБ Андрею Костину. Вторую
строчку занял глава "Газпрома" Алексей
Миллер (оценка $25 млн.), третью - пре-
зидент Банка Москвы Михаил Кузовлев
($17 млн.). На четвертой позиции - гла-
ва Сбербанка Герман Греф ($16 млн.).

ВВП России увеличился в январе-
сентябре на 0,8% в годовом выраже-
нии, сообщает Росстат. В III квартале
ВВП вырос на 0,7%, во II квартале - на
0,8%, в I квартале - на 0,9%. В январе-
сентябре 2013 г. ВВП увеличился на
1,1%. Прогноз Минэкономразвития по
росту ВВП на 2014 г. составляет 0,5%.
Министерство не исключает, что рост
может оказаться несколько выше. ЦБ
на прошлой неделе в обновленной вер-
сии ДКП понизил оценку роста ВВП Рос-
сии на текущий год до 0,3% с прежних
0,4%. Рост ВВП страны в 2015 г. соста-
вит 1,2%, полагает МЭР.

По данным Банка России, за октябрь
объем валютных вкладов граждан
вырос на 12,7%, до 3,8 трлн руб., по
рублевым депозитам был зафиксиро-
ван отток на 0,3%, до 13,8 трлн руб. О

притоке валютных депозитов РБК расс-
казали в ряде крупных розничных бан-
ках. Например, в ВТБ24 объем долла-
ровых вкладов за октябрь вырос на 6%,
до $8 млрд., в евро - на 7,7% до 2,4
млрд. евро, в МКБ долларовые депо-
зиты увеличились на 5,1%, до $360,5
млн., вклады в евро - на 4,7%, до €167,2
млн. В Сбербанке рост валютных депо-
зитов составил 26,5%, но это в рубле-
вом эквиваленте. Представитель Сбер-
банка сказал, что в валютном эквива-
ленте прирост составил $500 млн., по
рублевым вкладам у госбанка был от-
ток -16 млрд. руб.

Альфа-банк ожидает укрепления руб-
ля в краткосрочной перспективе. По
мнению аналитиков банка, к концу 2014
г. доллар будет стоить 41 руб. Действия
Центробанка по ограничению предложе-
ния рублевой ликвидности являются бо-
лее действенным инструментом стаби-
лизации валютного рынка, чем повыше-
ние ставок, считают аналитики Альфа-
банка. Поэтому в ближайшее время дав-
ление на курс рубля должно снизиться,
говорится в обзоре. Угроза сжатия руб-
левой ликвидности может заставить не-
которые банки и компании сократить ва-
лютную позицию, которые они наращи-
вали ранее, считают аналитики.

Россия в последние ме-
сяцы совершила гигантс-
кие закупки "желтого дья-
вола" - 55 тонн. Это боль-
ше, чем приобрели для
своих запасов ведущие
страны мира вместе взя-
тые. Если 1 января 2010 г.
в закромах ЦБ лежал без
малого 21 млн. тройских
унций, то на 1 октября это-
го года - уже 37 млн. ун-
ций. Другими словами,
сейчас у ЦБ 1 150 тонн зо-
лота, а с начала года было
куплено 150 тонн, сообща-
ет "Комсомольская прав-
да". Раньше ЦБ России зо-
лото в таких количествах
не покупал.

Спрашивается, зачем ЦБ
это делает? Конспироло-
гическая гипотеза эконо-
мических блогеров заклю-
чается в том, что это свя-
зано с удешевлением неф-
ти. В самом деле, с сере-
дины года нефть дешеве-
ет. И, продавая нефть за
рубеж, Россия получает
все меньше долларов, что
Россию не устраивает. С
этим трудно поспорить. Но
далее гипотеза гласит, что
на самом деле Россия про-
дает нефть как бы за зо-
лото, а вовсе не за дол-
лары. Доллары выступают
только промежуточным
средством платежа. Полу-
чая доллары за нефть, ЦБ
тут же превращает их в зо-
лото. Цель якобы - нако-
пить столько золота, ско-
лько ни у кого нет, а даль-
ше крутить-вертеть миро-
вой экономикой. Напри-
мер, принудить напрямую
рассчитываться за ре-
сурсы с Россией золотом.
Или обвалить мировые ва-
люты, выставив единовре-
менно на рынок столько
золота, что оно станет де-
шевле песка.

Руководитель Московс-
кой международной валют-
ной ассоциации Алексей
Мамонтов объясняет, поче-
му гипотеза неверна.
Цифры не сходятся. "ЦБ
покупает намного меньше
золота, чем продает неф-
ти. Следовательно, гово-
рить, что Россия продает
нефть за золото, нельзя.
Лишь около 10% запасов
России выражено в дра-
гоценных металлах, оста-
льное - это пресловутые
доллары и евро".

Но все равно остаются
вопросы. Первый - поче-
му же ЦБ нарастил покуп-
ку золота? Мамонтов объ-
ясняет: драгметаллы из ре-
зервов используются в мо-
менты, когда ситуация так
плоха, что деньгам никто
не верит. Такие действия
заложены в алгоритме лю-
бого центробанка мира.
"Центробанки видят, что
система доллара расша-
тывается, что курсы дол-
лара к евро ходят туда-сю-
да, и на всякий случай
прикупают золото", гово-
рит Мамонтов.

Ðîññèÿ ñêóïàåò çîëîòî òîííàìè
Разыграет ли Путин карту "желтого дьявола" против доллара?

Вопрос второй: почему
бы ЦБ не покупать побо-
льше золота? Оно вот уже
годы и годы дешевеет, и
прибыли его хранение не
приносит. Тогда как меж-
дународные облигации -
именно в них ЦБ "зашива-
ет" доллары и евро - это
бумаги с гарантированным
доходом. Их критикуют за
низкий доход, это так, но
лучше низкий доход, чем
некоторые убытки - от зо-
лота.

Третий вопрос: если Рос-
сия накопит все или поч-
ти все золото мира, что
тогда? Да ничего, говорит

Мамонтов. "Что сделает
Россия, например, с Кита-
ем? Купит все его товары
за золото вместо долла-
ров? Китай скажет спаси-
бо. Обвалит цену на золо-
то? Ну и что, к ней не при-
вязана ни одна валюта в
мире. Обвалить страну в
XXI веке можно, нанеся
удар по ее производст-
венным мощностям, резю-
мирует Мамонтов. Похоже,
с помощью золота этого
сделать нельзя.

Есть и другие гипотезы,
на сей раз вполне обос-
нованные, зачем ЦБ золо-
то покупает. Это из-за сан-
кций - вот такой ответ на
этот вопрос, например.
Санкции не позволяют на-
шим золотодобытчикам
продавать желтый металл
за рубеж. Но если его не
будут покупать, добытчики
разорятся. Правительство

не хочет этого допустить,
ну и к тому же золото лиш-
нее не помешает. Если
сравнить две цифры - 150
тонн куплено в этом году,
40 в прошлом, - то разни-
ца между ними как раз тот
объем, который добыт в
России, но не продан за
рубеж.

Делая так, ЦБ вдобавок
выручает и банки. Ведь
обычно, вне санкций, бан-
ки сами покупали у добы-
тчиков золото, а потом
продавали его за рубеж.
Теперь продать за рубеж
не могут и, стало быть, не
могут заработать на этой

операции. Вот ЦБ и дает
банкам заработок, заме-
няя собой иностранного
покупателя.

Покупка российским
Центральным банком ре-
кордных объемов золота
стала главной темой для
дебатов и на ряде крупных
зарубежных экономичес-
ких сайтов. Многие экс-
перты там предполагают,
что подобные действия
российского регулятора
вызваны стремлением пре-
зидента России организо-
вать "золотую диверсию" в
ответ на санкции. Стоит
обратить внимание на то,
что говорил Путин на этой
неделе: он желает покон-
чить с диктатурой долла-
ра. Возможно, он дейст-
вительно планирует разы-
грать золотую карту, кото-

рую держит в рукаве, та-
ким образом, чтобы убить
двух зайцев одним выстре-
лом: укрепить экономику
России, с одной стороны,
свергнуть доллар - с дру-
гой. Очевидно, что после
этого на мировых ва-
лютных и финансовых
рынках начнется хаос.

Ряд экспертов отмечают,
что резко возросшие объ-
емы покупки золота Бан-
ком России связаны с тем,
что реализуется план по
снижению долларовой за-
висимости экономики
страны, а следовательно,
и от более "фундамен-
тальных" санкций со сто-
роны США. В пользу этой
версии свидетельствует
тот факт, что Россия с ок-
тября прошлого года рез-
ко сократила вложения в
американские государст-
венные облигации на $32,2
млрд. до $117,7 млрд.

К тому же нельзя не от-
метить, что покупки золо-
та совершают в основном
те страны, которые на
международной арене
поддерживают Россию. В
первую очередь это, ко-
нечно, касается Китая. По
большому счету это един-
ственная страна, которая
в состоянии нарушить дол-
ларовую гегемонию. Кста-
ти, в последние годы Ки-
тай очень активно продви-
гает свою валюту по все-
му миру. Со многими стра-
нами уже организованы
своп-соглашения, позволя-
ющие вести расчеты без
участия доллара США.
Кроме того, долговой
рынок Китая за последние
годы вырос в десятки раз.
Как известно, без разви-
того долгового рынка ва-
люта никак не сможет
стать резервной, коммен-
тируют эксперты тв кана-
ла "Россия-24".

Накануне во Франкфур-
те прошли первые торги
юанем. Теперь европейс-
кие банки могут свободно
приобретать китайскую ва-
люту для себя и своих кли-
ентов и использовать ее
при торговле с восточны-
ми партнерами. Что же ка-
сается золота, то Китай ак-
тивно скупает металл уже
достаточно давно, при
этом в стране активно соз-
дают центр мировой тор-
говли золотом. Объемы
торгов на Шанхайской
бирже неуклонно растут,
при этом, в отличие от
американских площадок,
именно в Китае торговля
ведется с реальной пос-
тавкой металла. Учитывая
плотное сотрудничество
России и Китая по многим
экономическим вопросам,
неудивительно, что обе
страны активно наращива-
ют золотые резервы. Ве-
роятно, у них действитель-
но есть какой-то план.
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ПЕРВАЯ ПУБЛИКАЦИЯ
Александр Балтин

Громаду общежития литинститута нашёл сразу,
но медлил, боялся зайти, бродил вокруг…

Редакция "Литературного обозрения" помеща-
лась в одном из крыльев общаги, и вход был со
двора… Наконец, зашёл.

Кабинет главного - Леонарда Лавлинского - был
обширен, и чем-то явно советским веяло и от
обстановки, и от большого объёма, - когда жур-
налы играли в социуме значимую роль, а главные
редакторы были вполне государственные люди.
Лавлинский невысок, улыбчив, доброжелателен.
Он - первый, кто сказал что-то хорошее о твоих
стихах, и это первая редакция, в какую ты пришёл.

Стол больше подходит для заседаний, нежели
для бесед, и Лавлинский в начальственном крес-
ле, а ты сбоку где-то, но предложение закурить
сразу разряжает обстановку. И беседа течёт лег-
ко, складываясь сама собой, и всё о литературе,
и о жемчуге её - поэзии, и почти ничего о твоих
стихах, ибо обещано было - напечатать, и что
ещё о них?

Лавлинский угадывает - о чём говорит с улыб-
кой, - что "Анну Каренину" ты предпочитаешь "Вой-
не и миру", а Тютчева Пушкину, и ты теряешься,
ощущая проницательность опытного этого, много
видевшего человека, но собираешься тотчас -
чтобы аргументировать свои предпочтения.

Беседа идёт далее зигзагообразно, закручено -
что гораздо интереснее линейного развития…

Сколько раз потом бывал в редакции у Лавлин-
ского - обсуждали то, это, пили чай, курили…

Ты расспрашивал о былом, о советском уст-
ройстве литературного мира, говорил и о своём
одиноком существовании в литературе. А Леонард
Илларионович - умудрённо-жизнерадостный, все-
понимающий - сетовал только на необходимость
доставать, добывать деньги на журнал - непривы-
чно ему, да и неприятное это занятье - уж точно
противоречащее литературе…

И вот ты держишь в руках номер со своими
стихами.

- Поздравляю, - улыбается Лавлинский. - Пер-
вая публикация. Стоит отметить.

А редакция уже загнана в одну комнатёнку, да и
бутылку ты не купил…

Потом общались уже только по телефону - ре-
же, и реже, Лавлинский ушёл с поста главного
редактора - в тихую, частную жизнь…

О смерти его узнал из некролога в Литератур-
ке.

Александр Балтин
ПАМЯТИ ЛЕОНАРДА ЛАВЛИНСКОГО

Донских степей опалово мерцанье,
И воздух телом мощен и тяжёл.
И жизнь сама - поэзии дыханье:
Звенящий, шаровой её глагол.

Созвучия Эллады, морок Рима
Потом войдут в отменные стихи.
А мелочь жизни пусть мелькает мимо,
Вся мелочь - от иллюзий до тоски.

Смерть не страшна, когда глагол - ведущий.
Небесные и травы и цветы
Сулят душе созвучия, и лучший
Из всех возможных образ высоты.

СТИХИ ЛЕОНАРДА ЛАВЛИНСКОГО

* * *
Опять на ветвях тополей
Серёжки звенят малиново.
От воздуха не ошалей,
От винного, тополиного.

А праздник соцветий высок,
И тем наши мысли блаженнее,
Чем слаще живительный сок
Земного тепла и брожения.

* * *
Мы в церковь шли. Скрипели невпопад
Костлявые деревья в лесопарке,
О чём и люди многие скрипят.
Шуршало под ногами. Листопад
Оставил здесь и там свои подарки.
На мне листва от головы до пят.
Заветный крест на православном храме
Нам просиял сквозь чёрные кусты
Над пыльными осенними коврами,
Над прахом шелестящей суеты.
Но ты довольна: во вселенской драме,
В борьбе со злом едины я и ты.

Ëàâëèíñêèé óìåë çàãëÿäûâàòü ïðÿìî â äóøó

Леонард Лавлинский родился в 1930 году в Рос-
тове-на-Дону. Окончил историко-филологический фа-
культет ростовского госуниверситета и аспиран-
туру при кафедре русского языка и литературы.
Работал в молодёжной печати, первым замести-
телем главного редактора журнала "Дружба наро-
дов", в течение двадцати лет возглавлял редак-
цию журнала "Литературное обозрение". Автор мно-
гих книг стихов и литературной критики. В со-
ветское время печатался в большинстве толстых
журналов. Умер в 2005 году, в Москве.

* * *
Зимы разведчица
В лесу метёт,
По кругу мечется
Среди пустот.

Светлы распятия
Нагих берёз,
А с хвойной братии -
Какой же спрос?

С набега резкого
Удар жесток,
Да вроде не с кого
Сорвать листок.

Взлетает крошево,
Сдаётся в плен
Когда-то сброшенный
Ветвями тлен.

ВОИТЕЛЬ

Пью, опершись на копьё…
Архилох

Не разыскать на кладбище эпох
Исчезнувшей могилы Архилоха.
Каким он был, язычник Архилох?
Сказал бы, удерживая вздох:
Мы Архилоха знаем архиплохо.

Его стихи - разбитый барельеф.
Судьба дышала в строчечный осколок:
Наёмный ратник, утомлённый лев,
Опёрся на копьё, отяжелев,
И пьёт из чаши - отдых так недолог!

…Израненные, корчились тела.
Несли поэта разлихие кони.
Шальная слава кровью истекла.
Иссяк, распался, выгорел дотла
Багровый диск на пыльном небосклоне.

Скорби, Эллада! Гения оплачь.
Проклятье - битва наших со своими!
Тень Архилоха пролетела вскачь,
Играя блеском воинских удач.
О чём гремит раскатистое имя?

Травой забвенья плиты поросли.
На кладбище - стена чертополоха.
Гудят на страже осы и шмели:
Из мёртвой тишины, из-под земли,
Прожглись на волю ямбы Архилоха.

В краю легенд, язычески жесток,
Строку поэта изувечил Хронос.
Но горький стих - бессмертия глоток.
Я доброй силы чувствую приток,
Едва к судьбе воителя притронусь.

* * *
До сей поры не кончились дебаты,
Нужны ли циркачи и акробаты
В поэзии? Я думаю, нужны.
Ходите вверх ногами, шалуны!

Ведь сила рук, отвага и сноровка
Заставят говорить о мастерстве.
Хотя, по-правде, всё-таки неловко
Торчать на месте срама голове.

* * *
Роняя золото листвы,
Деревья к небу тянут руки.
Не будет помощи. Мертвы
Красоты осени-старухи.

Со старой липы вдалеке
Пророчит местная ворона
Беду, на птичьем языке
Изображая Цицерона.

Но стужа - грелка для неё:
Отменено в родных пенатах
Сладкоголосое враньё
Инакомыслящих пернатых.

ОВИДИЙ

В раю, где льётся древний Танаис,
Где ивняков рассыпанные косы
Бегут на месте по теченью вниз,
Глаза хмельного солнца чуть раскосы.
Стеклянный жар над берегом навис,
И тяжелеют мёдом абрикосы.

Здесь каждый тополь мудростью высок,
Целебны травы, бархатист песок
И перламутровы скорлупки мидий.
Здесь хорошо читается в тени.
Моей душе элегии сродни.
"Поговорим о жизни, друг Овидий?

Твой Рим пожил и всласть попировал:
Давно парфяне канули в провал,
Нет Карфагена, сгинули этруски…
История по-твоему права?"
"Возможно, в том, что правильно слова
Я научился расставлять по-русски.

Ты видел смут кровавые ножи?
Ты мерзостей наслушался в сенате?
Паскудство черни и распутство знати
Во всей красе народу покажи.
Труды закончив, людям скажешь: Нате!
В моих анналах ни крупицы лжи.

Но я поэт. И видел я в гробу
Кинжальных партий дикую борьбу.
Я - про любовь. Я вечное затронул.
Крамолу отыскали между строк,
И я поплыл на долгий-долгий срок
Туда, где не бывали Рем и Ромул…"

Ловили рыбу чайку на мели,
Горчила степь заботами полыни,
Волненье серебрило ковыли,
И шелестели травы по-латыни,
Что два тысячелетья протекли,
А люди не исправились доныне.

Я слушал друга чуть не до зари
(Талант божествен, что ни говори)
"Поторопись, Овидий! Солнце низко.
Ты недоступен злобе и вранью,
Но закрывая книгу: не в раю
Мой дом, судьба и вечная прописка."

* * *
Неба мерцающий кров
Держат зелёные стены.
Хвоя сосновой антенны
Ловит сонату миров.

Голос вершины колючей
Слышите? Ночь напролёт
В жилах древесных поёт
Хор благодатных созвучий.

Звёздная морось в окно,
Веток удары глухие.
Чувствую корни стихии -
С ветром душа заодно.
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12. ПЕРСОНА

- Что Вам нравится в
Болгарии?

- В Болгарии очень
нравятся люди, распо-
ложенность болгар,
славян к русским.
Здесь, кстати, много
русских и в душе мы с
болгарами очень близ-
ки друг к другу. Нравит-
ся насыщенность стра-
ны, она небольшая,
компактная, но в ней
всё есть - горы, леса,
озера, реки, море. Бол-
гарская природа пора-
жает, такие красивые
озера… Александр
Стамболийски вообще
сногсшибательное озе-
ро по красоте! Есть
возможность занимать-
ся тем, что я люблю и
впитал с детства -
рыбалкой. В общем,
болгарская природа
уникальна и земля пло-
дородна! Очень вкусны
овощи, фрукты, выра-
щенные именно здесь.
Нравится, что связь с
природой здесь присут-
ствует процентов на 90.
И я очень рад, что эти
годы прошли именно
здесь. Страна является
утверждающей в плане
веры, связана с Визан-
тией, христианство пос-
тавлено на прочную ос-
нову. И это очень ра-
дует.

- У Вас есть люби-
мые литературные
произведения или лю-
бимый кинофильм?

- Очень люблю про-
изведения латиноаме-
риканских авторов, к
примеру, Габриэль Гар-
сия Маркес "Сто лет
одиночества", все про-
изведения Хорхе Луиса
Борхеса. Очень люблю
исторические произве-
дения Геродота. Люблю
стихи М. Цветаевой, в
молодости сам любил
писать стихи и до сих
пор могу часами раз-
говаривать стихами. Из
фильмов очень нравит-
ся  цикл "Индиана
Джонс".

- Если бы Вам пред-
ставилась возмож-
ность выбрать любую
суперспособность, то
какую бы вы выбра-
ли?

- Если бы я мог изме-
нять судьбы других лю-
дей, то я был бы не про-
тив этим заняться! То
есть помогать кому-то
исправить ошибки сво-
ей судьбы, чтобы чело-
век мог двигаться даль-
ше без груза и мог рас-
править крылья.

- А если бы Вам
представилась воз-

можность выбрать
любой волшебный
предмет?

- Я выбрал бы вол-
шебные мелки, которы-
ми что ни напишешь, то
все сбывается, как в
фильме Фёдора Бон-
дарчука "Ночной до-
зор".

- На что бы Вы пот-
ратили свой выигрыш,
если бы вам доста-
лась крупная сумма
денег?

- Я бы из нее сделал
ещё столько же, к при-
меру, открыл пельмен-
ную! Фишка в том, что
миллионер - это про-
фессия, такая же как
художник, повар, сто-
ляр и т.п. Это такие же
люди, только их поло-

Ìóæ÷èíà íå ìîæåò æèòü áåç ïîáåä
Природа в Болгарии потрясающая!

С кубком чемпиона

Рабочий момент
сервировки стола к
приему в Посольстве

за них. То, что сейчас
я имею - это молитвы
моего отца, родителей.
Если будешь жить се-
годняшним днем, то ни-
чего не получится.

- Каким был самый
оригинальный и запо-
минающийся подарок
для Вас и, наоборот,
подаренный Вами?

- Моя супруга Мари-
на подарила мне сына
Егора. Это самый ори-
гинальный подарок! А я
ей в этот момент пода-
рил музыку, которая по
сей день ее самая лю-
бимая.

- Если бы Вам пред-
ставилась возмож-
ность встретиться с
абсолютно любым че-
ловеком, невзирая на
время и расстояние, с

мическом уровне пос-
редством использова-
ния других более
эффективных энергий,
которые уже изобре-
тены. Человек начнет
заселять космическое
пространство. Мне ка-
жется, в будущем про-
фессия космонавт ста-
нет обычным делом.

- Оказавшись перед
Богом, что бы Вы ему
сказали?

- Прости меня, Госпо-
ди, грешного.

- Какой вопрос Вам
задают постоянно?

- Мне все всегда за-
дают один и тот же воп-
рос: "Кто готовит до-
ма?" И жену всегда об
этом спрашивают! Ви-
димо, чтобы потом со-
поставить (смеётся).
Вот сейчас сын Егор
учится и не дома жи-

вет, так жена совсем
перестала готовить! А
вообще у кого есть вре-
мя, тот и занимается
приготовлением еды.

- А есть ли у шеф-по-
вара любимая еда, са-
мое необычное блю-
до, которое Вам дове-
лось отведать и блю-
до, которое Вы сами
любите готовить?

- Люблю морепро-
дукты и варенье из ре-
веня. А как повару нра-
вится готовить всё, но
больше всего то, на что
тратится меньше 5 ми-
нут тепловой обработ-
ки! А самое необычное
блюдо, которое я про-
бовал это - восточно-
азиатские известковые
яйца, которые 40 дней
лежат, а по вкусу очень
даже нормальные, но
запах…

 - И в завершении
какой свой фир-
менный рецепт Вы
могли бы дать нашим
читателям?

- Это рецепт карпа
(по болгарски - шаран)
фаршированного.  Нуж-
но аккуратно отделить
мякоть от костей, оста-
вив кожу  с хвостиком
и голову, конечно же,
без жабер. Мякоть
прокрутить на паштет-
ной решетке с пассеро-
ванным луком 3 раза
для того, чтобы промо-
лоть все вильчатые кос-
точки. Добавить яйцо,
мускатный орех, соль,
перец и можно жела-
тин, если подавать блю-
до холодным. В сохра-
ненную кожу с хвостом
и головой сформовать
рыбку, положить на
противень и запечь на
пару в течение 30 ми-
нут. Горячее блюдо по-
ливают голландским со-
усом, а для холодного
идеальным будет "Тар-
тар". Приятного аппети-
та!

жение обязывает тра-
тить больше денег, хо-
тя может быть им это
не нравится.

- Каким был самый
ценный совет, ко-
торый Вам когда-либо
дали и кто это был?

- Таких людей неско-
лько в моей жизни. Ана-
толий Федорович Топ-
чий, который привел
меня к поварству, один
из его лучших советов:
"Доставай немножечко
отсюда (показывает на
сердце) и клади!" Для
меня этот жест - твор-
ческий процесс. Это
действительно работа-
ет и помогает. Мой отец
дал мне совет прибли-
зительно такой, что мы
в ответе за своих де-
тей, т.е. надо молиться

кем бы Вы встрети-
лись?

- … с Галилео Галиле-
ем… Откуда у него взя-
лась идея, что Земля
круглая? Как он дошел
до этого? А ещё с Лео-
нардо да Винчи. Это -
уникальный человек,
творец, художник, ме-
тафизик, изобретатель,
гармонизирующий бук-
вально всё к чему он
прикасался!

- Как Вы видите бу-
дущее?

- Мне кажется, сейчас
создается опреде-
ленный план на буду-
щее, целью которого
является увеличение
мозговой активности.
Сегодня, на мой взгляд,
требуется некая уни-
версальность мышле-
ния для того, чтобы сде-
лать прорывы на кос-

Анна Габидулина

В предыдущем номере мы представили
Константина Михеева - шеф-повара Посоль-
ства Российской Федерации в Республике
Болгария, чемпиона Болгарии по боулингу,
музыканта. Сегодня он отвечает на вопро-
сы, которые позволят больше понять его как
человека, и, наконец, даст рецепт от шеф-
повара.
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13. ПАМЯТНЫЕ ДАТЫ

Ровно 250 лет назад - 21
ноября 1764 г. - императри-
ца Екатерина II упразднила
должность и звание гетмана
войска запорожского, а за-
нимавшего этот пост графа
Кирилла Разумовского наг-
радила высшим воинским
званием в русской армии -
генерала-фельдмаршала. Од-
но то, что гетманом был брат
отставного фаворита бывшей
императрицы Елизаветы, уже
свидетельствует о том, что
к тому времени от былой ка-
зацкой вольницы в низовьях
Днепра почти ничего не ос-
талось. Просто потому, что
эти пограничные южные ру-
бежи становились внутрен-
ней территорией, на которой
понемногу, но неуклонно го-
сударство устанавливало
свои обычные порядки, объ-
ясняет историк Андрей Све-
тенко на "Вестях ФМ".

Но еще при Елизавете во
дворец поступали весьма
неблагоприятные сведения о
порядках, которые Разумов-
ский завел на вверенных ему
территориях. При всех об-
надеживающих задатках мо-
лодой гетман нередко "под-
падал под влияние алчных
родных и испорченной
среды, окружавшей его". Им-
ператрицу засыпали жалоба-
ми на мздоимство Разумов-
ского, на то, что под его уп-
равлением крестьяне нища-
ют, а его родственники ска-
зочно обогащаются.

В 1754 г. Елизавета вызва-
ла Разумовского для объяс-
нений в Москву. Еще тогда
же власть гетмана была се-
рьезно ограничена, отменя-
лись таможенные сборы на
имперско-гетманской грани-
це, к гетману был пристав-
лен резидент из генералите-
та. Елизавета также запре-
тила Разумовскому перепи-
сываться с иностранцами.

Главная причина упраздне-
ния гетманства в Малорос-
сии была: унификация госу-
дарственного управления
всех территорий Империи.
Екатерина II назначила гене-

Ðóèíà íà Óêðàèíå: èñòîðèÿ ïîâòîðÿåòñÿ
250 лет назад Екатерина II положила конец гетманщины в
Малороссии и начало административной реформы в империи

Гетманщина в начале XVIII веке

Портрет Екатерины II в
гетманской одежде

Первый и последний гетманы Богдан Хмельницкий и Кирилл Разумовский, и
первый генерал-губернатор Малороссии граф Петр Румянцев-Задунайский

Запорожские казаки

Íåóñïåøíàÿ ïîïûòêà
ñîçäàòü ãîñóäàðñòâî

Гетманщина или Войско Запорожское - украинский
казацкая государство на территории Приднепровья, Си-
верщины и Подолье. Образовалась в результате круп-
нейшего казацкого восстания в Речи Посполитой - Хме-
льницкого. Возглавлялась выборным гетманом, управ-
лялась казаками. С 1654 года, с перерывами, находи-
лась под протекторатом Московского царства, а затем
Российской империи. 1667 года, в результате граждан-
ской войны и Андрусовского мира между Польшей и
Россией, была разделена по Днепру на Правобереж-
ную и Левобережную Украину.

После окончательной отмены поляками казацкого ус-
тройства на Правобережье 1699 года, продолжила су-
ществование на территории Левобережья. Исполняла
роль заслона для России от Речи Посполитой, Османс-
кой империи и Крымского ханства.

1709 года, во время Великой северной войны, неу-
дачно пыталась перейти под протекторат Швеции. В
течение 18 века постепенно утратила политическую и
экономическую автономию. 1764 года приказом русс-
кой императрицы Екатерины II была лишена институтов
гетмана, а 1786 года - казацкого полкового устройст-
ва. 1765 года преобразована в Малороссийская губер-
ния Российской империи.

Чигирин - бывшая столица Гетманщины
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рал-губернатором Малорос-
сии прославленного полко-
водца графа Петра Алексан-
дровича Румянцева-Задунай-
ского.

Екатерина делала рефор-
му не спеша: должность гет-
мана была упразднена, а
прежнее административно-
территориальное деление на
землях гетманщины сохраня-
лось вплоть до 1782 года.
Только тогда в процессе осу-
ществления административ-
ной реформы, кстати, очень
важной и эффективной, но,
к сожалению, забытой, было
проведено существенное ре-

чем речь идет не только об
избрании военного руково-
дителя, но и о формирова-
нии самостоятельных мест-
ных органов власти и судоп-
роизводства, с местным го-
родским самоуправлением,
основанном на принципах
магдебургского права, с
выборным городским нача-
льством - войтами.

Действительно, гетманщи-
на сочетала в себе элементы
республиканского, демокра-
тического правления, впро-
чем, так же как и признаки
военной диктатуры и монар-
хических порядков. В любом
случае это был прообраз су-
веренной государственности,
ассоциировавшейся для ка-
заков с мечтой о национа-

льном освобождении из-под
власти поляков и турок.

Первым гетманом Украины
был легендарный Богдан
Хмельницкий, с точки зре-
ния польского короля Яна
Казимира, "всего лишь пол-
ковник реестровых казаков
Его королевской милости".
Шестилетняя борьба за не-
зависимость от Польши за-
кончилась вынужденным для
многих участников этого пов-
станческого движения ком-
промиссом - переходом под
власть русского царя. Речь
о Переяславской раде 1654
года.

В 1660-х годах земли гет-
манщины оказались разде-
лены на левобережье и пра-
вобережье Днепра, соответ-

ственно, под властью
Москвы и Варшавы. Эта
двойственность, приведшая
к появлению двух центров
влияния, двух политических
лагерей, негативно отража-
лась не только на самих за-
порожских казаках, но и на
всем городском и сельском
населении гетманской Мало-
россии. Этот период вошел
в историю Украины под ха-
рактерным названием "руи-
на" - развал, упадок. Раскол
и двоевластие на землях за-
порожских казаков продли-
лись вплоть до 1718 года,
когда последний противник
союза с Россией - гетман
правобережья Филипп Орлик
- бежал в Швецию.

Слово "гетман" происходит
от немецкого "гауптман", на-
чальник (прежде всего во-
енный). При власти поляков
в Малороссии гетманы были
лишь начальниками реест-
ровых казаков. В годы поль-
ской оккупации они имели
важное значение для органи-
зации народного сопротивле-
ния, которое привело к ус-
пеху после воссоединения с
Россией по инициативе гет-

простых казаков, участвовав-
ших в борьбе Хмельницкого,
которые вели свое хозяйст-
во на крестьянский лад. Все
это произошло, поскольку
московская администрация
не спешила укрепиться на Ук-
раине - Москва была занята
безконечными войнами, пи-
шет Николай Ульянов в сво-
ей книге "Происхождение ук-
раинского сепаратизма".

"В течение полустолетия,
протекшего со смерти Богда-
на Хмельницкого до измены
Мазепы, Москва была измо-
тана непрерывными гетман-
скими интригами, "замятня-
ми", переходами на польскую
сторону... До учреждения "Ма-
лороссийской коллегии" в
1722 г. правительство дово-
льствовалось номинальным
пребыванием Малороссии в
составе Российского государ-
ства... Все доходы с городов
и сел Малороссии остались
в гетманской казне". Напри-
мер, "Мазепа успел захватить
такие богатства, что имел
возможность дать взаймы
240.000 талеров Карлу ХII, а
после смерти гетмана при
нем найдено было 100.000
червонцев, не считая драго-
ценностей...".

Поэтому указы Екатери-
ны II о ликвидации гетманс-
тва и "введении крепостно-
го права" в Малороссии
(1760-1780-е гг.) были бо-
льшим облегчением для
простого народа. Это озна-
чало введение общероссий-
ских административных и су-
дебных порядков, не допус-
кавших былого произвола.
Но казачья верхушка долго
скорбела об утраченных без-
контрольных привилегиях -
из чего и родилась "антимос-
кальская пропаганда, под-
держанная поляками-католи-
ками и Западом. Да и ранее
"редкий гетман не изменял
Царю и каждый был вынуж-
ден оправдывать свою изме-
ну перед народом и казака-
ми клеветой на Москву".

формирование основ мест-
ного самоуправления, при-
чем за счет усиления пол-
номочий на местах.

И эта очень тонкая, можно
даже сказать искусная мера
властей предотвратила воз-
можные негативные послед-
ствия окончательной отмены
всех былых привилегий и ав-
тономных прав малороссий-
ских казаков. В другой ситу-
ации население наверняка бы

отреагировало на ликвидацию
привычного сотенного и пол-
кового устройства гетман-
щины. Напомним, что этот со-
циально-государственный фе-
номен возник в середине XVII
века на землях реестровых
украинских казаков, которые
тогда входили в состав Речи
Посполитой.

Суть феномена - выбор-
ная власть на землях, конт-
ролируемых казаками, при-

мана Богдана Хмельницкого.
После победы над поляка-

ми гетманы расширили свою
власть на весь народ Мало-
россии в качестве высшей
власти. Булаву гетманы те-
перь рассматривали как "ски-
петр", сохраняя все прежние
привилегии - и никак не оп-
равдав надежды народа на
смягчение прежнего гнета.
Закабалению подверглась да-
же значительная часть
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- Демографы провели
исследование и выяс-
нили: чем больше обра-
зованна женщина, тем
меньше она хочет
иметь детей. Какая тут
связь?

- Я бы тоже на месте
образованной женщины
не хотел рожать. Вот она
беременная, опять бере-
менная, опять... А как же
встреча с выпускниками
МГУ? Ей нечего расска-
зать, она всё время в
постели. И ещё она по-
нимает: в такой стране,
как наша, в благополу-
чии можно вырастить
одного-двух, а 5-6 - то-
лько в нищете. Бедный
человек много рожает в
надежде на то, что
дойдёт до какого-нибудь
талантливого, который
будет кормить ос-
тальных.

Богатый человек,
бывает, тоже имеет мно-
го детей. Но от разных
женщин.

Я целиком на стороне
образованных дам. Но...
Вот ведь какое дело. Ра-
ньше у нас не было сто-
лько недругов, как сей-
час. Нужны люди, чтобы
нашу огромную террито-
рию охранять. Касок се-
годня больше, чем голов.
Придётся, наверное, не
давать женщинам обра-
зование - пусть рожа-
ют...

*  *  *
У нас в Одессе в саду

завелась белка, ела
сливы, абрикосы, самое

К 2035 году половина
российских семей должны
быть многодетными.
Иначе россияне просто
вымрут! Недавно озву-
чены результаты иссле-
дования, согласно кото-
рому появление третье-
го ребёнка ведёт семью
к черте бедности...

"Связь между много-
детностью и нищетой
постоянно внушается в
России, и это очень
опасно, - рассказал в ин-
тервью "АиФ" Юрий
Крупнов, председатель
Наблюдательного сове-
та Института демогра-
фии, миграции и регио-
нального развития. -
Рождаемость снижает-
ся, и на этом фоне под
предлогом нехватки ра-
бочих рук в страну заво-
зят мигрантов".

Чума ХХI века

- Юрий Васильевич,
но ведь с цифрами не
поспоришь: после всех
обязательных плате-
жей у большинства
российских семей, в
которых трое или чет-
веро детей, остаётся на
месяц менее 10 тыс.
руб.

- Безусловно, если у че-
ловека четверо детей, то

Þðèé Êðóïíîâ: "Â Ðîññèè ê êîíöó
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зарплаты едва хватит,
чтобы их прокормить, и
он глотает слюни, глядя
на то, как соседка со сво-
им единственным ребён-
ком улетает на отдых в
Грецию. Но я говорю о
другом. В обществе и на
самом высшем уровне
власти сегодня принят
постулат о том, что бед-
нейшие слои населения
воспроизводят бедней-
ших. Многодетные семьи
приравниваются к мар-
гинальным, и утвержда-
ется, что поддерживать
их - значит, плодить ни-
щету. Россию уже пора-
зила мировая чума ХХI
в. - "малодетность". У нас
семья зачастую - это
одинокая женщина с
ребёнком. Извините, ес-
ли я кого-то обижу, но
это страшно.

Сегодня суммарный
коэффициент рождае-
мости в России - 1,6 (гру-
бо говоря, на одну жен-
щину приходится 1,6
ребёнка). Для простого
воспроизводства насе-
ления эта цифра долж-
на быть примерно 2,15:
двое родителей уходят,
двое детей остаются. Но
с учётом войны, демог-
рафических провалов
она должна быть ещё
выше - 2,6-2,7. И повто-

ряю: это только для то-
го, чтобы сохранить чис-
ленность россиян на
уровне 145 (вместе с
Крымом) млн человек.
Чтобы добиться такого
результата к 2035 г., по-
ловина всех российских
семей должны быть трёх-
четырёхдетными. Сегод-
ня таких около 7%. Как
добиться, чтобы к ним
прибавилось ещё 43%
семей, не знает никто.
Однако, если этот пока-
затель не будет достиг-
нут, в России к концу ХХI
в. - а по пессимистичес-
ким прогнозам, к 2060 г.
- останется 80 млн че-
ловек.

- Упадок рождаемос-
ти - не только российс-
кий тренд...

- Абсолютно верно.
Мировые демографы
сейчас говорят о том,
что численность населе-
ния Земли будет расти
до 9 млрд человек, а по-
том пойдёт вниз. Сегод-
ня в самом далёком
уголке планеты стоит
спутниковая тарелка, и
дети из африканской де-
ревни с утра до вечера
смотрят на образ жиз-
ни и ценности, которые
приняты в Париже или
Нью-Йорке, и хотят им
следовать! Поэтому ма-

лодетность будет и да-
льше распространяться
по миру. Другое дело,
что в эру снижения чис-
ленности населения
страны будут входить в
разные промежутки вре-
мени: кто-то раньше,
кто-то позже. И населе-
ние государств, которые
уже находятся в демог-
рафическом кризисе, бу-
дет заменяться выходца-
ми из тех стран, кото-
рые в него ещё не вош-
ли. Поэтому сейчас не-
возможно предсказать,
какое количество из тех
80 млн человек, кто ос-
танется в России к кон-
цу века, будет похоже на
россиян, которые живут
здесь сейчас. Завозим
"лопаты"?

- Мы подошли к теме
миграции. Существует
расхожее мнение, что
Россия без мигрантов
не выживет: нет нужно-
го количества рабочих
рук. Вы с этим сог-
ласны?

- Это не мнение, а тща-
тельно насаждаемая
идеология, которую на-
чали продвигать и нака-
чивать иностранными
грантами с момента раз-
вала СССР. Сейчас гос-
деятели активно говорят
о том, что к 2025 г. у нас

произойдёт серьёзное
снижение экономически
активного населения - с
85 млн до 75 млн чело-
век. Проблему нехватки
10 млн рабочих рук, по
их мнению, можно ре-
шить только с помощью
мигрантов.

С точки зрения эконо-
мики это решение озна-
чает, что сырьевую, зат-
ратно-ресурсную мо-
дель, которая есть сей-
час, высокие чиновники
собираются осуществ-
лять и через 10 лет. Все
разговоры о диверсифи-
кации экономики - пус-
тая болтовня. Ведь ник-
то не обсуждает, как за-
менить эти 10 млн ра-
бочих мест с помощью
роботизации производ-
ства или ресурсосбере-
гающих технологий.
Вместо этого мы приг-
ласим мигрантов с ло-
патами, и их вклад в
рост национального бо-
гатства, в ВВП будет в
разы меньше, чем мог-
ло бы внести коренное

население, которое
всегда на порядок бо-
лее квалифицирован-
ное.

Кроме того, мигранты
не поддерживают рос-
сийскую экономику: не
тратят здесь деньги, не
строят дома. Большая
часть их доходов уходит
на поддержку семьи в
родной стране.

Другой вопрос, кого
мы хотим пригласить на
свободные рабочие мес-
та. СНГ и Центральная
Азия за этот период мо-
жет дать 3-5 млн чело-
век. Остальные, и это
подтверждают пропра-
в и т е л ь с т в е н н ы е
эксперты, приедут из Ки-
тая.

Да, китайцы трудолю-
бивы, не пьют и могут
хоть 10, хоть 20 млн ра-
бочей силы отправить.
Но нужно понимать, что
в этом случае будет про-
исходить с этнополити-
ческим составом и
структурой российского
населения.

Ìèõàèë Æâàíåöêèé: "ß áû òîæå íà ìåñòå
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неожиданное, что это
был белка-мужчина. Уже
седой, одинокий, холос-
той, незапасливый. Ни-
кого не боится - одино-
кие вообще никого не
боятся: детей нет, жиз-
ни не жалко, на кота
плюёт огрызками, на пса
замахнулся. Передним
ходом сбегал вниз, зад-
ним ходом вверх, потом
опять опустился вниз и
что-то сказал псу, потом
опять задним ходом
вверх, пёс умолк и от-
валил. Белка уже пожи-
лой, лет 5-6, абсолютно
одинокий. От этого зло-
памятный. Говорит сам с
собой, никто в его душу
не заглядывал. Весёлых
белок лёгкого поведения
не видно, он один на
весь сад, забыли его.
Урожай слив и абрико-
сов то бывает, то нет. И
белка такой - то жирный,
то тощий. Из его дупла
по ночам визг - сиплый,
старческий, из дупла без
удобств. Выбросил отту-
да чьего-то ребёнка-
птичку и, проклиная ро-
дителей, злобно глянул
вниз и улёгся спать. Ни
о нём никто не заботит-
ся, ни он. Заплесне-
велый кусок абрикоса, 3
обглоданные кости пер-
сика, 2 фасоли, украден-
ные из борща пса Кеши,
тяжёлые мысли о зиме.
Опять голодуха. Зимой
все белки бодрые, све-
жие, этот рыжий, седой,
слюнявый и злобный.
Соседи уже били его -

воровал грецкие орехи.
Разгрызть всё равно не
мог, но крал, старая сво-
лочь. Причём с шумом и
побоями на обратном пу-
ти. А ведь был белка кра-
сивый, изящный, лёгкий.
Профукал жизнь… Соо-
рудил в дупле что-то
вроде занавески, жив
или спит, никто не зна-
ет. Пёс Кеша облаял как-
то, занавеска шевельну-
лась, но никто не выгля-
нул. Ветер или дыхание,
кто разберёт, больше не
колышется.

Дружить с ...
- Наша страна переш-

ла на зимнее время. А
какие отношения со
временем у Вас?

- Время от времени
бываю приятно удивлён.
Время от времени полу-
чаю по мозгам. Уже сто-
лько времён пережива-
ла наша страна... Осо-
бенно помнится послед-
няя попытка предпослед-
него президента соеди-
нить утро с вечером, от-
чего возникли слабые
протесты. Люди взмоли-
лись. Я лично слышал:
"Ну пожалуйста, дайте
нам взглянуть на
светлый день, не надо
рассвет с закатом сое-
динять, он и так чувст-
вуется".

Конечно, если сейчас
время установилось
окончательно (сказал я
с большим намёком!), то
мы будем к нему прис-

посабливаться. Сегодня
в мире ведут довольно
кровавую борьбу темно-
та и свет, ночь и день.
Тяжёлая ситуация на Ук-
раине. Я полагаю, что те,
кого мы сейчас считаем
врагами России, опять
будут нашими верными
союзниками. Поэтому
нам сейчас надо отно-
шения не портить окон-
чательно. Всё равно мы
остро нуждаемся друг в
друге...

На фоне продовольст-
венного достатка, ко-
торый ещё есть, могу
сказать: время сейчас
хорошее. Я по старому
опыту слежу за солью,
за сахаром, за маслом
подсолнечным. Пока,
слава богу, они есть. Но
надо запасаться. Когда-
то я писал: у меня дома
всё по 2, по 4, по 6, по
8. Хорошо, что сейчас не
нужна одежда, за этот
короткий период благо-
получия мы её столько
накупили, что долго ещё
не износится.

А ещё пришло время
заводить друзей… В по-
ликлиниках сейчас поя-
вились сообщения: будет
специальное лечение
для работников высше-
го звена. Приятно, ко-
нечно, но это и раньше
было. Поэтому совет: да-
же если вы подружитесь
с охранником этого за-
ведения, можно считать,
что будете здоровы. То
же самое - и со швей-

царом ресторана. Под-
ружитесь - будете сыты.
Исчезнут деньги, появят-
ся люди.

Спрашиваете, раздра-
жает ли меня течение
времени? Вытекание
времени раздражает!
Оно просто из тебя
вытекает, и ты ничего не
можешь сделать. Госпо-
ди, каждый раз пробе-
гаешь мимо зеркала с
ужасом. Я раньше с удо-
вольствием вставал нап-
ротив зеркала и то так,
то так поворачивался...
Сейчас уже стараюсь
определённую точку
выбрать, чтобы опять се-
бе понравиться или, по
крайней мере, себя
вытерпеть.

- Одно время всех хо-
тели перевести на
4-дневную рабочую не-
делю. Хорошо бы это
было для России или
плохо?

- У нас и так уже этих
выходных дней прибави-
лось столько... Накоплен
огромный опыт борьбы с
длинными каникулами.
Вот эти новогодние две
недели - я ничего не ви-
жу в них интересного,
так и передайте вашей

читательнице. Если я ос-
таюсь в Москве, то си-
жу в снегу. А те, кто
выезжает куда-то под
Новый год купаться, рез-
ко меняют климат с рус-
ской зимы на чистую
экзотику, и ничего в
этом интересного тоже
нет, т. к. все после этих
отпусков болеют. Лучше
иметь отпуск летом, как
мы привыкли. А работать
по 4 дня в неделю - это
уж совсем... Потом бу-
дет 3 дня в неделю. Мы
уж и так работаем, ког-
да захотим. Видите ог-
ромное количество ма-
шин круглые сутки? Ку-
да они едут и откуда они
выехали? Если резко ос-
тановить их и спросить
об этом, не думаю, что
все ответят.

- Доллар растёт, евро
растёт, инфляция рас-
тёт, цены растут. Может,
мы что-то не то сажаем,
если у нас растёт не то,
что нужно?

- Как раз до сих пор
сажали мало… Особен-
но людей и сельхозпро-
дукты. Сейчас будем са-
жать. Посмотрим, как
это отразится на нашей
жизни.              (АИФ)
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Страницу  подготовила Ольга Гурская

В первый послево-
енный год в Ленинг-
раде  в семье воен-
ного инженера и
учительницы Михаи-
ла и Раисы Гундя-
евых родился вто-
рой сын - Владимир,
который спустя 63
года станет Патри-
архом Московским и
всея Руси.

Семья Гундяевых:
Отец - Гундяев Ми-

хаил Васильевич,
стал священником через год после рож-
дения своего второго сына Владимира.

Мать - Гундяева Раиса Владимировна,
преподаватель немецкого языка в школе.

Дед - иерей Василий Степанович Гун-
дяев, за церковную деятельность и борь-
бу с обновленчеством  около 30 лет про-
вел в тюрьмах и ссылках.

Старший брат - протоиерей Николай
Гундяев, профессор Санкт-Петербургской
духовной академии, настоятель Преобра-
женского собора в г. Санкт-Петербурге.

"…У папы и мамы было трое детей -
старший Николай, я и младшая сестра
Елена. Атмосфера в нашей семье была
удивительной. Я почти не помню, чтобы
папа с мамой ссорились. Это был очень
счастливый брак. Думаю, что и атмосфе-
ра, царящая дома, и ситуация в школе,
сопровождающаяся некоей конфронтаци-
ей, все это и привело меня к принятию
решения стать священником"

После окончания средней школы в 1965
г. Владимир Гундяев поступил в Ленинг-
радскую духовную семинарию, а затем в
Ленинградскую духовную академию, ко-
торую закончил с отличием в 1970 г. Во
время учебы, 3 апреля 1969 г. митрополи-
том Ленинградским и Новгородским Ни-

23 ноября 2014 года
Болгарская Православ-
ная Церковь отпраздно-
вала день памяти благо-
верного князя Алексан-
дра Невского и 90-летие
освящения храма-памят-
ника во имя святого рус-
ского князя, сообщает
сайт Никольского храма-
Подворья в Софии.

Божественную литур-
гию в Патриаршем со-
боре возглавил в день
праздника Святейший
Патриарх Болгарский
Неофит в сослужении
митрополита Великоты-
рновского Григория,
митрополита Западно- и
Среднеевропейского
Антония, настоятеля
Патриаршего собора
епископа Тивериополь-
ского Тихона, викария
Софийской митрополии
епископа Браницкого
Григория, епископа
Маркианопольского
Константина, главного
секретаря Священного
Синода Болгарской
Православной Церкви
архимандрита Герасима
(Ничева) и духовенства
софийских храмов.

На богослужении при-
сутствовали председа-
тель парламента Цецка
Цачева, вице-премьер
Ивайло Калфин, мэр
болгарской столицы
Йорданка Фандыкова,
бывший президент
страны Георгий Пырва-
нов, бывшие служебные

Президент РФ Вла-
димир Путин принял
участие в церемонии
открытия памятника
императору Алексан-
дру I. Глава государ-
ства отметил, что
именно этот прави-
тель России сыграл
огромную роль в
сплочении народа и
твердом отстаивании
н е з а в и с и м о с т и
страны.

"Александр I навсег-
да вошел в историю
как победитель Напо-
леона, как дально-
видный стратег и дип-
ломат, государст-
венный деятель, осоз-
нающий ответствен-
ность за безопасное
европейское и миро-
вое развитие", - ска-
зал Путин. "Именно
российский импера-
тор стоял у истоков
тогдашней системы
европейской, между-
народной безопас-
ности, и она была
вполне адекватна то-
му времени", - отме-
тил он. Президент до-
бавил, что именно
тогда был создан ба-
ланс, построенный не
только на взаимном
учете интересов
стран, но и на мо-
ральных ценностях.
Вместе с главой го-
сударства на откры-

Â Áîëãàðèè îòìåòèëè 90-ëåòèå îñâÿùåíèÿ õðàìà-
ïàìÿòíèêà âî èìÿ ñâÿòîãî êíÿçÿ Àëåêñàíäðà Íåâñêîãî

премьер-ми-
нистры Геор-
гий Близнаш-
ки и Ренета
Инджова.

Подворье Патриарха
Московского и всея Ру-
си в Софии представлял
его настоятель - архи-
мандрит Филипп (Васи-
льцев).

По окончании Божес-
твенной литургии Свя-
тейший Патриарх Нео-
фит приветствовал соб-
равшихся, подчеркнув,
что храм-памятник свя-
того Александра Невс-
кого является символом
национальной истори-
ческой памяти и пра-
вославного христианс-
кого самосознания бол-
гарского народа - естес-
твенного средоточия

церковной и обществен-
ной жизни страны.

По свидетельству
Предстоятеля Болгарс-
кой Православной Цер-
кви, строительство это-
го храма, изначально
задуманного как памят-
ник, "в котором будут
возноситься молитвы ко
Всевышнему о благо-
денствии Царя-освобо-
дителя и его народа и о
упокоении душ павших
за освобождение Бол-
гарии героев", быстро
превратилось в общена-
родное дело. Он стро-
ился и благоукрашался
почти половину века,

если считать от реше-
ния о его возведении,
принятого Учреди-
тельным собранием в
Тырново, до освящения
в сентябре 1924 года.

Святейший Патриарх
Неофит подчеркнул: "Бу-
ри политических событий
не поколебали решение
наших предков воздвиг-
нуть этот величест-
венный памятник болгар-
ской благодарности". Он
стал главным храмом
православного болгарс-
кого народа, а после вос-
становления Болгарской
Патриархии - и кафедрой
Болгарского Патриарха.

Его Святейшество
выразил удовлетворе-
ние, что в год 90-летия
храма Болгарская Пра-
вославная Церковь ста-

ла законным собствен-
ником Патриаршего ка-
федрального собора.
"Жест доброй воли со
стороны болгарского го-
сударства в лице госпо-
дина Президента и наз-
наченного им временно-
го правительства про-
фессора Г. Близнашки,
засвидетельствовавший
перед болгарским наро-
дом и миром хорошие
отношения между бол-
гарским государством и
Болгарской Православ-
ной Церковью, - отра-
жает мудрое государст-
венное отношение к ду-
ховным устоям нашей
нации", - считает Бол-
гарский Патриарх.

Поблагодарив всех
присутствующих за
участие в торжествах по
случаю юбилея храма-
памятника, Святейший
Патриарх Неофит ска-
зал: "Бог да благосло-
вит всех нас, да потру-
димся в единомыслии,
взаимопонимании и
взаимной любви на бла-
го нашего Отечества и
болгарского народа".

Ранее, в пятницу, 14
ноября, в здании мэрии
болгарской столицы
состоялась встреча
мэра г. Софии Иордан-
ки Фандыковой с нас-
тоятелем Патриаршего
Подворья архимандри-
том Филиппом и члена-
ми Юбилейного комите-
та по организации праз-

днования 100-летия Ве-
ликого освящения Нико-
льского храма-подворья
- председателем общес-
твенного Форума "Бол-
гария-Россия" г-жой
С. Шаренковой, испол-
нительным директором
портала "DIR.BG" г-ном
В. Жегловым и секре-
тарём Представительс-
тва Русской Православ-
ной Церкви в Болгарии
иеромонахом Зотиком
(Гаевским).

В ходе беседы архи-
мандрит Филипп под-
робно рассказал г-же
Фандыковой о програм-
ме юбилейных тор-
жеств, пригласил при-
нять в них участие  в
качестве почётного гос-
тя и передал официаль-
ное приглашение. Были
также обсуждены конк-
ретные вопросы подго-
товки к празднованию
юбилея. По благослове-
нию Святейшего Патри-
арха Московского и
всея Руси Кирилла и
Святейшего Патриарха
Болгарского Неофита
празднование 100-летия
Великого освящения
состоится 29-30 ноября
в Софии. Со стороны
Русской Православной
Церкви в торжествах
примет участие митро-
полит Волоколамский
Иларион, Председатель
Отдела внешних цер-
ковных связей Москов-
ского Патриархата.

Ñâÿòåéøåìó Ïàòðèàðõó Êèðèëëó èñïîëíèëîñü 68 ëåò
кодимом (Ротовым)
был  пострижен в
монашество с наре-
чением имени Ки-
рилл.

"…Один очень
мудрый ленинградс-
кий священник, Цар-
ствие ему Небесное,
отец Евгений Амбар-
цумов, который пре-
подавал у нас в ду-
ховной академии,
узнав, что я подал
прошение о мона-

шестве, сказал мне:
- Володя, ты отдаешь себе отчет, что ты

сделал?
- Да, но не до конца.
- Ты же решил судьбу не только за се-

бя, двадцатидвухлетнего мальчика. Ты ска-
зал "да" и за тридцати-, и сорока- и пяти-
десятилетнего мужчину. И за шестидеся-
тилетнего, и семидесятилетнего старика.
Ты за всех за них сказал "да". А не может
получиться так, что вот этот семидесяти,
шестидесятипятилетний будет потом пле-
ваться на тебя?

- Не знаю. На это у меня нет ответа.
Тогда я отдал себя в руки Божьи. Как

бы проведя черту, сказал себе: "27 марта
1969 года - это тот день, когда я должен
решить. Если к этому времени не же-
нюсь, принимаю монашество".

Получилось так, что не женился и при-
нял монашество. Конечно, человек оста-
ется человеком, но все зависит от стиля
жизни. Владыка Никодим меня учил: "Ты
никогда не справишься со своими проб-
лемами, если у тебя будет много свобод-
ного времени. Сделай так, чтобы у тебя
его никогда не было". У самого Владыки
не было, и у меня с тех пор свободного
времени нет."

Â Ìîñêâå îòêðûëè ïàìÿòíèê
èìïåðàòîðó Àëåêñàíäðó I

тии памятника при-
сутствовали Патри-
арх Московский и
всея Руси Кирилл.
Перед началом цере-
монии Путин заехал
в Патриаршие палаты
Кремля, чтобы позд-
равить Святейшего с
днем рождения. В по-
дарок Предстоятелю
Русской Православ-
ной Церкви он пре-
поднес картину  "За-
москворечье". Напом-
ним, что 20 ноября
патриарху Московс-
кому и всея Руси Ки-
риллу исполнилось 68
лет.

Затем к собрав-
шимся обратился
Святейший Патриарх
Кирилл:

"…Замечательно,
что в этом месте в

присутствии главы го-
сударства мы сегод-
ня освятили памятник
выдающемуся прави-
телю земли Русской
государю императору
Александру Павлови-
чу, с чем я всех нас
и поздравляю. И бла-
годарю Вас, Влади-
мир Владимирович, и
всех тех, кто принял
это решение, которое
увенчалось установ-
лением замечатель-
ного памятника на са-
мом лучшем месте в
Александровском са-
ду".

Участники церемо-
нии возложили цветы
к монументу и осмот-
рели архитектурно-
скульптурную компо-
зицию и барельефы
памятника.



28 ноября - 4 декабря 2014
16. ДОСУГ

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

28 ноября
Мраморный зал.  18.00
Концерт учеников Национально-

го училища музыкального и танце-
вального искусства им. Добрина
Петкова (г. Пловдив) лауреатов на-
циональных и международных кон-
курсов  класса Светланы Косевой

29 ноября
Большой зал. 09.00
К 100-ЛЕТИЮ ВЕЛИКОГО ОСВЯ-

ЩЕНИЯ НИКОЛЬСКОГО ХРАМА –
ПОДВОРЬЯ В СОФИИ

Торжественное открытие конфе-
ренции „Россия-Болгария: образы
духовного единства”

Мраморный зал. 10.30
Открытие фотовыставки „К 100-

летию Великого освящения Нико-
льского храма – Подворья в Со-
фии»

1 декабря
Большой зал. 19.30
Спектакль по произведениям

А. П. Чехова „Конец сада”
2 декабря
Мраморный зал. 18.00
Встреча, посвященная 10-летию

Ассоциации сотрудников Службы
Национальной безопасности Бол-
гарии

Зал №204. 17.30
Семинар „По волнам нашей па-

мяти” Русского академического со-
юза на тему: „Первая мировая вой-
на и судьбы российских соотечес-

Кроссворд
По горизонтали: 1. Яркая пред-

ставительница милицейской
крыши. 6. Наипримитивнейшая
плотина. 10. В древнерусском яз-
ыке слово "облый" имело значе-
ние "круглый", а назовите живое
существо, которое называли
круглым. 11. Поездка с пересад-
ками. 12. Маленький вареный пи-
рожок с творогом. 13. Купринс-
кая девушка-колдунья. 14. Инст-
румент, с помощью которого Ра-
мон Меркадер убил Льва Троцко-
го. 15. Пассажирское место ла-
кея. 16. Лагерь советской пионе-
рии. 17. Старый дед в звуковом
оформлении. 21. В каком городе
размещена штаб-квартира фирмы
"Кока-кола"? 25. "Показуха", став-
шая видом массового искусства.
27. Столярный инструмент-"ковы-
рялочка". 28. Имя президента Руз-
вельта. 29. Она делает железо
трухлявым. 31. Как назывался до-
кумент, в котором лютеранские
князья отвергли указ императора
Карла об исключении учения Лю-
тера? 35. Посуда, для приготов-
ления дичи. 39. Пояс, надетый на
бочку. 40. Эффектная концовка
подписи. 41. Гол, забитый в свои
ворота. 42. Рождественский Сан-
та. 43. Украшение на потолке. 44.
Там царевна тужит, а бурый волк
ей верно служит. 45. Костюм, не
стесняющий движения гимнаста.
46. Шумная американская знаме-
нитость. 47. Что такое помадка?

По вертикали: 1. Бабочка став-
шая символом беззаботной жиз-
ни. 2. Отборные войска. 3. Как наз-
ывали небольшие больницы, воз-
никающие в средние века по всей

Европе в честь известного расс-
лабленного нищего? 4. Магистраль,
где можно дать газу. 5. ООО или
ОАО. 6. Повод к драке (разг.). 7.
Птица, несущая мелкие деликатес-
ные яйца. 8. Имя Черчилля. 9. Ок-
рестности Северного полюса. 18.
Учитель красноречия из Древней
Греции. 19. Была бы шея, а он най-
дется. 20. Что можно приготовить
даже из очень плохого вина? 22.
В старой Руси - улучшенная грун-
товая дорога. 23. Человек строго-
го образа жизни, отказавшийся от

Ответы к №45
По горизонтали: 3. Гимнаст. 9. Носик. 10. Ралли. 11. Голубок. 12.

Кореш. 14. Халва. 15. Отрог. 17. Донор. 20. Париж. 23. Слабак. 25.
Оспина. 26. Футболист. 27. Аура. 28. Чили. 29. Погромщик. 31. Родион.
32. Колено. 33. Гелий. 36. Оскар. 37. Ковка. 40. Обыск. 42. Армия. 43.
Лепетун. 44. Ляжка. 45. Пошив. 46. Сырость.

По вертикали: 1. Мороз. 2. Видео. 4. Изотоп. 5. Неуд. 6. Сторож. 7.
Базар. 8. Олива. 13. Штраф. 14. Холст. 16. Гамбургер. 17. Дипломник.
18. Эскадра. 19. Награда. 21. Дирижер. 22. Баритон. 24. Кулон. 25.
Ослик. 29. Поиск. 30. Корка. 33. Галеты. 34. Йогурт. 35. Обряд. 36.
Осака. 38. Аргон. 39. Филин. 41. Дефо.

всех благ. 24. Родной остров Мар-
лона Брандо. 25. Тело для тела де-
вушки Пикассо. 26. Столица Баш-
кирии. 30. "Голос" ручейка. 31. Этот
пластик на основе полиуретана
частенько подкладывают в диваны.
32. Слой пудры на булочке. 33.
Посиневшая малина. 34. Пьеса для
клавишных инструментов с вирту-
озными пассажами. 35. Площадь
под дачу. 36. Увлеченный парусным
спортом. 37. Наряд для будуара.
38. Какой продукт питания изме-
ряется палками?

твенников”
Малый зал. 18.00
Лекторий „Православное прос-

вещение”. Показ документального
фильма «Свято-Успенская Почаев-
ская Лавра”

3 декабря
Малый зал. 18.00 – 20.00
День воинской славы России –

День Победы русской эскадры под
командованием адмирала Федора
Ушакова. Худ. фильм „Адмирал
Ушаков” Реж. : М.Ромм, В ролях:
И. Переверзев, Б. Ливанов

4 декабря
Большой зал. 19.00
Моноспектакль болгарского ак-

тера Димитра Живкова „Ртуть/Жи-
вак”, посвященный городу Враце

Малый зал. 18.00
200-летию со дня рождения М.Ю.

Лермонтова.  Показ фильма
4–5 декабря
СУ им Кл.Охридского - РКИЦ
Международная конференция

„Мягкая сила“ культурной дипло-
матии”

Софийский университет. 13.00 –
15.00. Лекция на тему: „Мягкая си-
ла” культурной дипломатии – „фаб-
рика” истории и политики”

5 декабря
Зал №204. 9.00 – 17.00
Международная конференция

„Мягкая сила“ культурной дипло-
матии”

Почему м так говорим

Анекдоты

ЗЛАЧНОЕ МЕСТО.
Выражение "злачное
место" встречается в
православной заупо-
койной молитвы ("...в
месте злачнем, в
месте покойнем...").
Так в текстах на цер-
ковнославянском
языке называется
рай. Иронически пе-
реосмыслило значе-
ние этого выражения
разночинно-демокра-
тической интеллиген-
ция времен Алексан-
дра Пушкина. Языко-
вая игра заключалась в том,
что наш климат не позволяет
выращивать виноград, поэто-
му на Руси хмельные напит-
ки производили главным об-
разом из злаков (пиво, вод-
ка). Иными словами злачное
значит - пьяное место.

НА ОБИЖЕННЫХ ВОДУ ВО-
ЗЯТ. Существует несколько
версий происхождения этой
поговорки, но самой правдо-
подобной кажется та, что свя-
зана с историей петербургс-
ких водовозов. Цена привоз-
ной воды в XIX веке состав-
ляла около 7 копеек сереб-
ром в год, и конечно всегда
находились жадные торговцы,
которые завышали цену с це-
лью нажиться. За это неза-
конное деяние у таких горе-
предпринимателей отнимали
лошадь и заставляли возить
бочки в тележке на себе.

ЗАТРАПЕЗНЫЙ ВИД. Выра-
жение это появилось при Пет-
ре I и было связано с фамили-
ей купца Затрапезникова,
Ярославская полотняная ману-
фактура которого выпускала и
шелк , и шерсть, ни в чем не
уступавшие по качеству изде-
лиям заграничных фабрик. По-
мимо этого на мануфактуре де-
лали и очень-очень дешёвую
пеньковую полосатую ткань -

пестрядь, "затрапеза" (шерохо-
ватую на ощупь), которая шла
на тюфяки, шаровары, сара-
фаны, женские головные плат-
ки, рабочие халаты и рубахи.
И если для богатых людей та-
кой халат был домашней одеж-
дой, то у бедняков вещи из зат-
рапезы считались одеждой "на
выход". Затрапезный вид гово-
рил о невысоком социальном
статусе человека.

ДРУГ СИТНЫЙ. Считается,
что друга так величают по ана-
логии с ситным хлебом, как пра-
вило - пшеничным. Для приго-
товления такого хлеба исполь-
зуется мука куда более тонко-
го помола, чем в ржаном. Чтобы
удалить из нее примеси и сде-
лать кулинарное изделие более
"воздушным", используется не
решето, а приспособление с бо-
лее мелкой ячейкой - сито. Поэ-
тому хлеб и назвали ситным.
Он был довольно дорог, считал-
ся символом достатка и выстав-
лялся на стол для угощения
самых дорогих гостей. Слово
"ситный" применительно к дру-
гу означает "высшую пробу"
дружбы. Разумеется этот обо-
рот иногда используется в иро-
ническом оттенке.

7 ПЯТНИЦ НА НЕДЕЛЕ
В старину пятница была ба-

зарным днем, в который было

принято исполнять различные
торговые обязательства. В пят-
ницу товар получали, а день-
ги за него договаривались от-
давать в следующий базарный
день (в пятницу следующей не-
дели). О нарушителях по-
добных обещаний говорили,
что у них семь пятниц на не-
деле. Но и это не единствен-
ное объяснение! Пятница счи-
талась раньше свободным от
работы днем, поэтому подоб-
ной фразой характеризовали
бездельника, у которого
каждый день - выходной.

КУДА МАКАР ТЕЛЯТ НЕ ГО-
НЯЛ. Одна из версий проис-
хождения этой поговорки та-
кова: Петр I находился в ра-
бочей поездке по рязанской
земле и в "неформальной об-
становке" общался с народом.
Так случилось, что все встре-
тившиеся ему в пути мужики
назвались Макарами. Царь
сначала очень удивлялся, а по-
том сказал: "Быть же вам всем
отныне Макарами!"Якобы с тех
пор, "Макар" стал собира-
тельным образом русского
крестьянина и всех крестьян
(не только рязанских) стали
называть Макарами.

ШАРАШКИНА КОНТОРА.
Свое странное название кон-
тора получила от диалектно-
го слова "шарань" ("шваль",
"голытьба", "жульё"). В стари-
ну так называли сомнитель-
ное объединение жуликов и
обманщиков, а сегодня это
просто " несолидная, нена-
дежная" организация.

НЕ МЫТЬЕМ, ТАК КАТА-
НЬЕМ. В старину прачки-ис-
кусницы знали, что хорошо
прокатанное белье будет све-
жим, даже если стирка про-
изведена совсем не блестя-
ще. Поэтому, погрешив в
мытье, они добивались нуж-
ного впечатления "не мытьем,
так катаньем".

Разгадывая кроссворд,
муж задал жене вопрос:

- Первый мужчина, четы-
ре буквы?..

И получил неожиданный
ответ:

- Коля.
☺☺☺

Мужик возвращается с ра-
боты пораньше. Сразу же
бежит на балкон, потом от-
крывает шкафы, залезает
под кровать. Никого! Хвата-
ет жену и орёт:

- Где любовник?!
Жена вырывается и воз-

мущённо отвечает:
- Я откуда знаю? Твой лю-

бовник - ты и ищи!
☺☺☺

Какие только объявления
не клеили на стену, чтобы
за угол не ходили по нуж-
де... И штрафом пугали, и
злой собакой, ничего не по-
могло. Но стоило повесить
табличку "Пописай здесь,
стань звездой Ютуба"...

☺☺☺
В опроснике с сайта "Как

разлюбить девушку?" среди
прочих "забыть", "найти дру-
гую" и т.д. нашелся гени-
альный ответ - "поставить на
будильник ее голос".

☺☺☺
В новой "Ладе Калине" на

ремнях безопасности уже
написано золотой краской
"От родных и близких".

☺☺☺
На ошибках молодости не

учатся, на них женятся.
☺☺☺

У нас с мужем на завтра
намечен внеочередной День
примирения и согласия.

- Это как?
- Едем в магазин. Я при-

меряю, он соглашается!
☺☺☺

- Мам, пап я хочу жить
один.

 - Мы рады за тебя, сынок!
- Ваши вещи я уже соб-

рал.
☺☺☺

Тинейджер Петров забыл
купить в кинотеатр попкорн
и Кока-Колу, и не понял со-
держание фильма...

Без слов...
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Пятница, 28 ноября (болгарское время)

Воскресенье, 30 ноября

Понедельник, 1 декабря

Вторник, 2 декабря

Среда, 3 декабря

Четверг, 4 декабря

Пятница, 28 ноября (болгарское время)

Воскресенье, 30 ноября

Понедельник, 1 декабря

Вторник, 2 декабря

Среда, 3 декабря

Четверг, 4 декабря

05.00 Новости 05.10 "Любовь Полищук. Женщина-праздник" 06.00
Галина Польских, Никита Михалков, Евгений Стеблов в фильме "Я
шагаю по Москве" 07.20 "Играй, гармонь любимая!" 08.00 "Умницы и
умники" (12+) 08.45 "Слово пастыря" 09.00 Новости (с субтитрами)
09.15 "Смак" (12+) 09.50 Премьера. "Галина Польских. По семейным
обстоятельствам" (12+) 10.45 "Смешарики. Новые приключения" 11.00
Новости (с субтитрами) 11.15 "Идеальный ремонт" 12.05 "В наше
время" (12+) 13.10 "И все-таки я люблю..." Многосерийный фильм
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "И все-таки я люблю..."
Продолжение (16+) 17.00 Вечерние новости (c субтитрами) 17.15 "И
все-таки я люблю..." Продолжение (16+) 17.25 "Ледниковый период"
20.00 "Время" 20.30 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+)
22.00 Премьера. Любовь Толкалина, Дмитрий Марьянов, Людмила
Чурсина в многосерийном фильме "Как выйти замуж за миллионера"
(12+) 23.45 "Что? Где? Когда?" 00.50 Алексей Грибов, Николай Крючков
в фильме "Спортивная честь" 02.35 Алла Демидова, Дарья Михайлова
в фильме "Звездопад" 04.05 "Поле чудес" (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15 Телеканал
"Доброе утро" 08.40 "Контрольная закупка" 09.05 "Жить здорово!"
(12+) 10.05 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитрами)
11.20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым (16+) 13.25 "Время
покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Время
покажет". Продолжение (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+)
15.55 "Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+)
17.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.00 "Давай поженимся!"
(16+) 19.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 20.00
"Время" 20.30 "Соблазн". Многосерийный фильм (16+) 22.20
"Вечерний Ургант" (16+) 22.50 "Познер" (16+) 23.50 Ночные
новости 00.05 Премьера. Любовь Толкалина, Дмитрий Марьянов
в лирической комедии "Как выйти замуж за миллионера-2" (12+)
01.00 "Давай поженимся!" (16+) 01.55 "Модный приговор" 02.50
"Жить здорово!" (12+) 04.00 Новости 04.05 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15 Телеканал
"Доброе утро" 08.40 "Контрольная закупка" 09.05 "Жить здорово!"
(12+) 10.05 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Соблазн". Многосерийный фильм (16+) 13.25 "Время покажет"
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Время покажет".
Продолжение (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 15.55
"Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 17.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.00 "Давай поженимся!" (16+)
19.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 20.00 "Время"
20.35 "Соблазн". Многосерийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний
Ургант" (16+) 23.00 "Структура момента" (16+) 23.55 Ночные новости
00.10 Премьера. Любовь Толкалина, Дмитрий Марьянов в
лирической комедии "Как выйти замуж за миллионера-2" (12+)
01.05 "Давай поженимся!" (16+) 02.00 "Модный приговор" 02.55
"Жить здорово!" (12+) 04.00 Новости 04.05 "Наедине со всеми".
Программа Юлии Меньшовой (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15 Телеканал
"Доброе утро" 08.40 "Контрольная закупка" 09.05 "Жить здорово!"
(12+) 10.05 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15
"Соблазн". Многосерийный фильм (16+) 13.25 "Время покажет"
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Время покажет".
Продолжение (16+) 15.05 "Мужское / Женское" (16+) 15.55
"Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+) 17.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.00 "Давай поженимся!" (16+)
19.00 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым (16+) 20.00 "Время"
20.35 "Соблазн". Многосерийный фильм (16+) 22.25 "Вечерний
Ургант" (16+) 23.00 "Политика" (16+) 23.55 Ночные новости 00.10
Премьера. Любовь Толкалина, Дмитрий Марьянов в лирической
комедии "Как выйти замуж за миллионера-2" (12+) 01.05 "Давай
поженимся!" (16+) 02.00 "Модный приговор" 02.50 "Жить здорово!"
(12+) 04.00 Новости 04.05 "Наедине со всеми". Программа Юлии
Меньшовой (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15 Телеканал
"Доброе утро" 08.40 "Контрольная закупка" 09.05 "Жить здорово!"
(12+) 10.05 "Модный приговор" 11.00 Ежегодное послание
Президента РФ 12.25 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с
субтитрами) 14.15 "Время покажет". Продолжение (16+) 15.05
"Мужское / Женское" (16+) 15.55 "Наедине со всеми". Программа
Юлии Меньшовой (16+) 17.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.00 "Давай поженимся!" (16+) 19.00 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым (16+) 20.00 "Время" 20.35 "Соблазн". Многосерийный
фильм (16+) 22.25 "Вечерний Ургант" (16+) 23.00 "На ночь глядя"
(16+) 23.50 Ночные новости 00.05 Премьера. Любовь Толкалина,
Дмитрий Марьянов в лирической комедии "Как выйти замуж за
миллионера-2" (12+) 01.00 "Давай поженимся!" (16+) 02.00 "Модный
приговор" 02.50 "Жить здорово!" (12+) 04.00 Новости 04.05
"Наедине со всеми". Программа Юлии Меньшовой (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 08.00 Новости 08.15
Телеканал "Доброе утро" 08.40 "Контрольная закупка"
09.05 "Жить здорово!" (12+) 10.05 "Модный приговор"
11.00 Новости (с субтитрами) 11.20 "Соблазн".
Многосерийный фильм (16+) 13.25 "Время покажет"
(16+) 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 "Время
покажет". Продолжение (16+) 15.05 "Мужское /
Женское" (16+) 15.55 "Жди меня" 17.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 18.00 "Человек и закон" с
Алексеем Пимановым (16+) 19.00 "Поле чудес" (16+)
20.00 "Время" 20.35 "ДОстояние РЕспублики" 22.35
"Вечерний Ургант" (16+) 23.25 Премьера. Екатерина
Васильева в комедии "Марафон" (16+) 01.15 Фильм
"Трагедия в стиле рок" (18+) 04.00 "Пока все дома"

05.00 "Открытый урок" "Твардовский. Ответы на вопросы Некрасова"
06.00 "Мультфильмы" 07.20 Худ.фильм "Чужая компания" 08.30
"Американский ликбез" "Политика" 09.00 Сериал "Таксистка-3". 9 серия
"Домик для Барби" 10.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.00
Худ.фильм "Не могу сказать "прощай"" 12.30 "Русский акцент" с
Евгением Масловым "Подземный Нью-Йорк" 13.00 Сериал "Агент
особого назначения-2". Фильм 6 "Кровавый спорт" 2 серия 14.00
Сериал "Две судьбы". 3 серия 15.00 "Городские легенды" 15.30
"Американский ликбез" "Политика" 16.00 "Сейчас в мире" 16.08 "Особое
мнение" 17.00 Сериал "Таксистка-3". 10 серия "Надежда на удачу"
18.00 "Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Сериал "Агент
особого назначения-3". Фильм 1 "Институт заложников" 1 серия
20.00 Сериал "Две судьбы". 4 серия 21.00 Сериал "Доктор Живаго".
9 серия 22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00
"Американский ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Две судьбы". 4 серия
00.30 "Городские легенды" 01.00 Сериал "Доктор Живаго". 9 серия
02.00 Худ.фильм "На окраине, где-то в городе..." 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм 1 "Институт
заложников" 1 серия 06.00 "Особое мнение" 07.00 "Мультфильмы"
08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез" "Политика" 09.00
Сериал "Таксистка-3". 10 серия "Надежда на удачу" 10.00 Сериал
"Доктор Живаго". 9 серия 11.00 Худ.фильм "На окраине, где-то в
городе..." 13.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм 1
"Институт заложников" 1 серия 14.00 Сериал "Две судьбы". 4 серия
15.00 "Городские легенды" 15.30 "Американский ликбез" "Политика"
16.00 "Сейчас в мире" 16.08 "Особое мнение" 17.00 Сериал "Таксистка-
3". 11 серия "На чужой стороне" 18.00 "Сейчас в мире" 18.08 "Особое
мнение" 19.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм 1
"Институт заложников" 2 серия 20.00 Сериал "Две судьбы". 5 серия
21.00 Сериал "Доктор Живаго". 10 серия 22.00 "Сейчас в мире" 22.25
"Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Политика" 23.30 Сериал
"Две судьбы". 5 серия 00.30 "Городские легенды" 01.00 Сериал "Доктор
Живаго". 10 серия 02.00 Худ.фильм "Путешествие будет приятным"
04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм 1 "Институт
заложников" 2 серия 06.00 "Особое мнение" 07.00 "Мультфильмы"
08.00 "Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез" "Политика"
09.00 Сериал "Таксистка-3". 11 серия "На чужой стороне" 10.00
Сериал "Доктор Живаго". 10 серия 11.00 Худ.фильм "Путешествие
будет приятным" 13.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм
1 "Институт заложников" 2 серия 14.00 Сериал "Две судьбы". 5
серия 15.00 "Городские легенды" 15.30 "Американский ликбез"
"Политика" 16.00 "Сейчас в мире" 16.08 "Особое мнение" 17.00
Сериал "Таксистка-3". 12 серия "Конец света" 18.00 "Сейчас в
мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Сериал "Агент особого
назначения-3". Фильм 2 "Бешеные деньги" 1 серия 20.00 Сериал
"Две судьбы". 6 серия 21.00 Сериал "Доктор Живаго". 11 серия
22.00 "Сейчас в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский
ликбез" "Политика" 23.30 Сериал "Две судьбы". 6 серия 00.30
"Городские легенды" 01.00 Сериал "Доктор Живаго". 11 серия 02.00
Худ.фильм "Чича" 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Агент особого назначения-3". Фильм 2 "Бешеные
деньги" 1 серия 06.00 "Особое мнение" 07.00 "Мультфильмы" 08.00
"Сейчас в мире" 08.30 "Американский ликбез" "Политика" 09.00
Сериал "Таксистка-3". 12 серия "Конец света" 10.00 Сериал "Доктор
Живаго". 11 серия 11.00 Худ.фильм "Чича" 13.00 Сериал "Агент
особого назначения-3". Фильм 2 "Бешеные деньги" 1 серия 14.00
Сериал "Две судьбы". 6 серия 15.00 "Городские легенды" 15.30
"Американский ликбез" "Политика" 16.00 "Сейчас в мире" 16.08
"Особое мнение" 17.00 Сериал "Таксистка-4". 1 серия 18.00 "Сейчас
в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Сериал "Агент особого
назначения-3". Фильм 2 "Бешеные деньги" 2 серия 20.00 Сериал
"Две судьбы". 7 серия 21.00 Сериал "Лавина". 1 серия 22.00 "Сейчас
в мире" 22.25 "Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез"
"Политика" 23.30 Сериал "Две судьбы". 7 серия 00.30 "Городские
легенды" 01.00 Сериал "Лавина". 1 серия 02.00 Худ.фильм "Школьный
вальс" 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Агент особого назначения - 2" 16+ 06.00
"Особое мнение" 07.00 Мультфильмы 08.00 "Сейчас в мире"
08.30 "Американский ликбез" "Политика" 09.00 Сериал
"Таксистка-3" 12+ 10.00 Сериал "Доктор Живаго" 11.00
Худ.фильм "Фонтан" 13.00 Сериал "Агент особого назначения
- 2" 16+ 14.00 Сериал "Две судьбы" 15.00 "Городские легенды"
15.30 "Американский ликбез" "Политика" 16.00 "Сейчас в
мире" 16.08 "Особое мнение" 17.00 Сериал "Таксистка-3" 12+
18.00 "Сейчас в мире" 18.08 "Особое мнение" 19.00 Сериал
"Агент особого назначения - 2" 16+ 20.00 Сериал "Две судьбы"
21.00 Сериал "Доктор Живаго" 22.00 "Сейчас в мире" 22.25
"Особое мнение" 23.00 "Американский ликбез" "Политика"
23.30 Сериал "Две судьбы" 00.30 "Городские легенды" 01.00
Сериал "Доктор Живаго" 02.00 Худ.фильм "Щен из созвездия
"Гончих псов"" 04.00 "Особое мнение"

05.00 Сериал "Агент особого назначения - 2" 16+ 06.00
Мультфильмы 07.50 Худ.фильм "Два дня чудес" 09.00 "Тайм-
код" 10.00 Худ.фильм "Очень важная персона" 12.00 "В Нью-
Йорке" 13.00 "Русский акцент" "Подземный Нью-Йорк" 13.30
Телешоу "Удиви меня. Второй сезон" 14.30 "Городские
легенды" 15.00 Худ.фильм "Не могу сказать "прощай"" 16.30
"Русские без границ" 17.00 "Русский акцент" "Подземный
Нью-Йорк" 17.30 "Американский ликбез" "Американская
мечта. Китайцы" 18.00 "Открытый урок" "Твардовский.
Ответы на вопросы Некрасова" 19.00 "Сейчас в мире",
"Мегаполис" 19.30 "Германия за неделю" 20.00 "Израиль за
неделю" 21.00 Худ.фильм "Гастролёр" 23.00 "Русские без
границ" 23.30 Ток-шоу "За границей" 00.30 "Израиль за
неделю" 01.30 Худ.фильм "Очень важная персона" 03.00
Худ.фильм "Гастролёр"

05.00 Ток-шоу "За границей" 06.00 "Израиль за неделю" 07.00
Мультфильмы 08.20 Худ.фильм "Чужая компания" 09.30
"Американский ликбез" "Американская мечта. Поляки" 10.00
Худ.фильм "Подсудимый" 12.00 "Открытый урок" "Твардовский.
Ответы на вопросы Некрасова" 13.00 "Израиль за неделю"
14.00 Худ.фильм "Гастролёр" 16.00 "Городские легенды" 16.30
"Личный взгляд" 17.00 "Тайм-код" 18.00 Ток-шоу "За границей"
19.00 "Сейчас в мире", "Мегаполис" 19.30 "Русский акцент"
"Подземный Нью-Йорк" 20.00 "В Нью-Йорке" 21.00 Телешоу
"Удиви меня. Второй сезон" 22.00 "Русский ин. яз." "Болгария"
22.30 "Германия за неделю" 23.00 "Личный взгляд" 23.30
"Открытый урок" "Твардовский. Ответы на вопросы
Некрасова" 00.30 Телешоу "Удиви меня. Второй сезон" 01.30
"Русский ин. яз." "Болгария" 02.00 "Американский ликбез"
"Американская мечта. Китайцы" 02.30 "Городские легенды"
03.00 Худ.фильм "Подкидыш"
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05.00 Новости 05.10 Татьяна Самойлова, Юрий Яковлев, Василий
Лановой в фильме "Анна Каренина" 07.30 "Армейский магазин" (16+)
08.00 "Здоровье" (16+) 09.00 Новости (с субтитрами) 09.10 "Непутевые
заметки" с Дмитрием Крыловым (12+) 09.30 "Пока все дома" 10.15
"Фазенда" 10.45 "Смешарики. ПИН-код" 11.00 Новости (с субтитрами)
11.15 "Теория заговора" (16+) 12.10 "ДОстояние РЕспублики: Александр
Зацепин" 14.00 Новости (с субтитрами) 14.20 "Черно-белое" (16+) 15.20
"Большие гонки" (12+) 17.00 Вечерние новости (c субтитрами) 17.10
Премьера. Елизавета Боярская, Дмитрий Дюжев, Дмитрий Нагиев в
фильме "Курьер из "Рая" (12+) 19.00 "Толстой. Воскресенье" (16+)
20.00 Воскресное "Время". Информационно-аналитическая программа
21.30 Премьера. Любовь Толкалина, Дмитрий Марьянов, Людмила
Чурсина в многосерийном фильме "Как выйти замуж за миллионера"
(12+) 23.10 Евгений Сидихин в боевике "Волчья кровь" (16+) 00.35
Наталья Крачковская, Вячеслав Невинный, Нина Гребешкова в
комедии "Не может быть!" (12+) 02.10 Галина Польских в фильме
"Честный, умный, неженатый..." (12+) 03.20 "Галина Польских. По
семейным обстоятельствам" (12+)

1 КАНАЛ

Суббота, 29 ноябряСуббота, 29 ноября

Воскресенье, 30 ноября

Понедельник, 1 декабря

Вторник, 2 декабря

Среда, 3 декабря

Четверг, 4 декабря

05.10 Больше, чем любовь 06.00 Утро России 10.00 Вести
10.35 Вести-Москва 10.50 Влюбиться в Арктику 11.20
Пропавшая субмарина. Трагедия К-129 12.05 О самом
главном 13.00 Вести 13.25 Вести-Москва 13.40 Особый
случай 14.25 Сердце звезды 15.10 Пока станица спит
16.00 Вести 16.10 Вести-Москва 16.35 По горячим следам
17.30 Прямой эфир 18.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 19.00 Вести в 20:00 20.00 Красивая жизнь 22.30
Дежурный по стране 23.20 Самая знаменитая и почти
незнакомая. Елена Образцова 00.05 Каменская-2 00.55
"Тем временем" с Александром Архангельским 01.40
Воскресенье, половина седьмого. Х/ф 02.55 Особый
случай 03.40 Пропавшая субмарина. Трагедия К-129 04.25
Пока станица спит

05.10 По горячим следам 06.00 Утро России 10.00 Вести
10.50 Влюбиться в Арктику 11.20 Когда наступит голод
12.05 О самом главном 13.00 Вести 13.25 Вести-Москва
13.40 Особый случай 14.25 Сердце звезды 15.10 Пока
станица спит 16.00 Вести 16.10 Вести-Москва 16.35
По горячим следам 17.30 Прямой эфир 18.35 Вести-
Москва с Михаилом Зеленским 19.00 Вести в 20:00
20.00 Красивая жизнь 22.30 Мертвые души. Дело
Холостякова 23.20 Самая знаменитая и почти
незнакомая. Елена Образцова 00.05 Каменская-2 00.55
Сати. Нескучная классика... 01.40 Воскресенье,
половина седьмого. Х/ф 02.55 Особый случай 03.40
Когда наступит голод 04.25 Пока станица спит

05.10 По горячим следам 06.00 Утро России 10.00 Вести
10.35 Вести-Москва 10.50 Влюбиться в Арктику 11.20
Шифры нашего тела 12.05 О самом главном 13.00 Вести
13.25 Вести-Москва 13.40 Особый случай 14.25 Сердце
звезды 15.10 Пока станица спит 16.00 Вести 16.10 Вести-
Москва 16.35 По горячим следам 17.30 Прямой эфир
18.35 Вести-Москва с Михаилом Зеленским 19.00 Вести
в 20:00 20.00 Красивая жизнь 22.30 Управление
климатом. Оружие будущего 23.20 Самая знаменитая
и почти незнакомая. Елена Образцова 00.05 Каменская-
2 00.55 Искусственный отбор 01.40 Воскресенье,
половина седьмого. Х/ф 02.55 Особый случай 03.40
Шифры нашего тела 04.25 Пока станица спит

05.10 По горячим следам 06.00 Утро России 10.00 Вести
10.35 Вести-Москва 11.00 Ежегодное послание Президента
РФ В.В.Путина Федеральному Собранию 12.10 О самом
главном 13.00 Вести 13.25 Вести-Москва 13.40 Особый
случай 14.25 Сердце звезды 15.10 Пока станица спит
16.00 Вести 16.10 Вести-Москва 16.35 По горячим следам
17.30 Прямой эфир 18.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 19.00 Вести в 20:00 20.00 Красивая жизнь 21.50
Вечер с Владимиром Соловьевым 23.20 Самая знаменитая
и почти незнакомая. Елена Образцова 00.05 Каменская-
2 00.55 Черные дыры. Белые пятна 01.40 Воскресенье,
половина седьмого. Х/ф 02.55 Особый случай 03.40 Шум
земли 04.25 Пока станица спит

05.25 Пока станица спит 06.10 Тайны следствия-10 07.00
Утро России 11.00 Вести-Москва 11.20 Большая
перемена. Последняя любовь Генки Ляпишева 12.15 О
самом главном 13.00 Вести 13.25 Вести-Москва 13.40
Сати. Нескучная классика... с Наталией Басовской и
Вадимом Журавлевым 14.25 Тайны следствия-10 15.10
Особый случай 16.00 Вести 16.10 Вести-Москва 16.30
Пятое измерение 17.00 Сердце звезды 17.50 Пока
станица спит 18.35 Вести-Москва с Михаилом
Зеленским 19.00 Вести в 20:00 20.00 Прямой эфир 21.00
Ищу попутчика. Х/ф 22.40 Специальный корреспондент
00.15 Линия жизни. Борис Невзоров 01.15 Пряники из
картошки. Х/ф 03.00 Цветы запоздалые. Х/ф 04.40
Особый случай

05.25 Пока станица спит 06.10 Тайны следствия-10
07.00 Вести 07.10 Вести-Москва 07.20 Здравствуйте,
доктор! Х/ф 08.45 Дороги старых мастеров 09.00
Планета собак 09.25 Субботник 10.00 Вести 10.25
Вести-Москва 10.30 "Моя планета" представляет.
Люди воды 11.30 Море по колено 13.00 Вести 13.25
Вести-Москва 13.35 Чудеса России 14.05 Большая
семья. Ирина Апексимова 15.00 Это смешно 17.15
Звезды светят всем. Х/ф 19.00 Вести в субботу 19.50
Тили-тили тесто. Х/ф 23.05 Белая студия. Павел
Лунгин 23.45 Романтика романса 00.45 Мечтать не
вредно. Х/ф 02.20 Здравствуйте, доктор! Х/ф 03.40
Звезды светят всем. Х/ф

05.20 Большая перемена. Последняя любовь Генки
Ляпишева 07.00 Подружка моя. Х/ф 08.20 Пряничный
домик 08.50 Сам себе режиссер 09.30 Смехопанорама
Евгения Петросяна 10.00 Вести 10.10 Вести-Москва 10.45
Россия, любовь моя! Сибирские татары 11.10 В мире
животных 11.40 Утренняя почта 12.10 Кулинарная звезда
13.00 Вести 13.20 Вести-Москва 13.25 Пешком... 13.55
Больше, чем любовь 14.35 Власть факта 15.15 Билет в
Большой 15.55 Смеяться разрешается 17.25 Соседи по
разводу. Х/ф 19.00 Вести недели 21.00 Воскресный
вечер с Владимиром Соловьевым 22.45 Два мгновения
любви. Х/ф 00.25 Невеста моего жениха. Х/ф 02.00
Соседи по разводу. Х/ф 03.35 Смеяться разрешается

Суббота, 29 ноября

Пятница, 28 ноября (болгарское время)RTR
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В одном из ресторанов Москвы состоялась
фотовыставка "Welhome: 10 лет с позитивом!".

Она была посвящена самым ярким значимым
событиям последнего десятилетия в сферах куль-
туры и искусства, а также инновационных дости-
жениях России. Популярные современные фотог-
рафы Москвы, представили на своих снимках из-
вестных звезд культуры, бизнеса, политики, спор-
та, а также работы лучших построенных жилых
комплексов столицы, которые были непосредст-
венными участниками события. Многие из звезд
лично приняли поздравления и получили в пода-
рок памятные фотоработы.

Скандал в семье Ма-
рата Башарова и Екате-
рины Архаровой не ути-
хает уже второй месяц.
Двоюродная сестра Ека-
терины Архаровой, Ма-
рия Копралова-Вандер-
ватер недавно объясни-
ла, при каких обстояте-
льствах Марат поднял
руку на жену, и даже
рассказала, что Баша-
ров изменял Екатерине
сразу с двумя женщина-
ми. Марат Башаров ре-
шил наконец ответить на
многочисленные обвине-
ния в свой адрес.

- Слова Марии - это
бред! - горячо возмутил-
ся 40-летний актер. - Я
не понимаю, о каких ро-
манах вообще идет
речь? Информация о них
такая же правдивая, как
и то, что Катя была в ко-
ме. В Сочи, например,
после того как Катя на-
пилась на дне рождения
Оксаны Домниной, она
полезла в драку с дру-
гой известной фигурист-
кой, а после подралась
еще и с нашей админис-
траторшей. Потом Катя
рвалась в номер к Авер-
буху - "просто двери пе-
репутала", а на утро пи-
сала всем извинительн-
ые письма и смс.

Актер также проком-
ментировал обвинение в
"регулярном насилии"
над женой, подкреплен-
ное медицинской справ-
кой из Сочинской боль-
ницы, где оказалась Ар-
харова после очередных
побоев.

- После празднования
дня рождения Домни-
ной, Катя поехала пры-
гать с 69-метровой "тар-
занки", а на следующее
утро поехала в Сочи в
больницу, чтобы прове-
рить, нет ли у нее сот-
рясения мозга. Вот как

Ïåâèöà Æàñìèí ñòàëà
äèçàéíåðîì-ìîäåëüåðîì

Певица Жасмин с размахом презентовала новый
альбом "Восточные сказки". Поздравить артистку
с выходом долгожданной пластинки пришли мно-
гие коллеги. Не пропустил торжество и мэтр мод-
ной индустрии Валентин Юдашкин.

Чете Юдашкиных на празднике Жасмин отвели
одно из центральных мест. С Валентином и Мари-
ной певица дружит уже несколько лет. Именно
Валентин придумывает для Жасмин большинство
концертных нарядов. В разгар вечеринки неожи-
данно для многих Жасмин вывела модельера на
сцену. Вместе с артисткой тот исполнил песню
"Деньги есть". Новый хит слушатели приняли на
ура. Жасмин отметила, что эту композицию обо-
жает ее дочь.

- Маргарита - очень талантливая девочка, - улы-
бается певица. - Она и поет, и танцует. Раньше
очень любила мою песню "Да!" А теперь - дуэт с
Валентином Юдашкиным. Она все время спраши-
вает: "Деньги есть?"

Модельер не раз говорил, что начинать карьеру
певца не намерен. А вот Жасмин дизайнером-мо-
дельером уже стала. Помимо выхода альбома, она
представила публике и свою первую коллекцию
одежды.

Все платья, которые звезда представила в рам-
ках новой коллекции, выдержаны в восточном сти-
ле. За показом из зрительного зала пристально
наблюдал старший сын певицы Михаил. А дочь Мар-
гарита и вовсе вышла вместе с мамой на подиум.

За последний год Алек-
сандр Стриженов удиви-
тельно постройнел. Ка-
ких только предположе-
ний не строит пресса о
способах его похудания.
Кто-то говорит, что ре-
жиссеру помогли тонны
грейпфрутов, кто-то - что
пищевые добавки. Одна-
ко актер опроверг эти
домыслы и рассказал,
как на самом деле сбро-
сил вес.

"С моей помощью хо-
тят впарить народу ка-
кой-то зеленый кофе или
разгрузить склад подгни-
вающих грейпфрутов.

Ðîäèîí Ãàçìàíîâ ñòàë êðåñòíûì

Ìàðàò Áàøàðîâ âïåðâûå
ïðîêîììåíòèðîâàë îáâèíåíèÿ æåíû

все было, и это многие
могут подтвердить.

Утром 8 сентября 2014
года Екатерина Архаро-
ва на своей страничке в
"Фейсбуке" действитель-
но разместила множест-
во фотографий, сде-
ланных в сочинском пар-
ке аттракционов Sky Park
Sochi, где она летит с
высоты 207 метров вниз
головой. В тот же день,
согласно документам, де-
журным врачом сочинс-
кой больницы № 4 Арха-
ровой выдали справку, в
которой зафиксировали
"ушибы мягких тканей го-
ловы". Врачи назначили
Екатерине амбулаторное
лечение, прописав ей
обезболивающий препа-
рат кеторол. К слову, в
данной справке не ска-
зано о нанесении побо-
ев. Стоит отметить, что,
согласно закону, в слу-
чае установления факта
избиения врачи обязаны
были отправить телефо-
нограмму местной поли-
ции. Как выяснилось, ни
одного обращения в со-
чинскую полицию в тот
день зафиксировано не
было.

Напомним, в конце ок-
тября Екатерина Архаро-

ва обвинила своего му-
жа в избиении. Ее род-
ственники заявили, что
она впала в кому, одна-
ко врачи это сразу оп-
ровергли. Затем те же
родственники объявили,
что Екатерина собирает-
ся подавать на развод
несмотря на то, что Ма-
рат Башаров в свою оче-
редь объяснил, что свою
жену очень любит и раз-
водиться не хочет.

А тем временем, пока
супруга российской ки-
нозвезды очередную не-
делю подряд обеспечи-
вает новости информа-
ционным порталам и
таблоидам, в Сети поя-
вились пикантные фото
Екатерины. Как выясни-
лось, в прошлом - Арха-
нова была популярной в
Италии моделью Катю-
шей Копниной. Об этом
говорят снимки, опубли-
кованные в ноябре 1997
года в итальянском еже-
недельнике Teletutto с по-
меткой 18+. Информаци-
онные порталы сообща-
ют, что в том же дале-
ком прошлом она поко-
рила сердца апеннинс-
ких мужчин смелой ро-
лью в картине Ragazzi
della notte / "Мальчики в

ночи".
О своем "итальянском

периоде" Екатерина не
раз упоминала в интер-
вью, правда, не углубля-
ясь в подробности. Пос-
ле окончания лицея в
Риме Катя Копнина пос-
тупила в школу кинема-
тографа, мечтая о звез-
дной актерской карьере.
Но творческий подход к
самореализации внес
свои коррективы - соб-
лазнительная фигура де-
вушки чаще мелькала на
сайтах для взрослых в
разделах hot, чем на
экранах кинотеатров.
Кроме того, как выясни-
лось, модельное агентс-
тво, где Екатерина была
звездой №1, регулярно
обеспечивало эскорт
для светских мероприя-
тий, и Копнина не зна-
ла отбоя от подобных
предложений.

С переездом в Моск-
ву и сменой фамилии
Екатерина полагала, что
связь с прошлым прер-
вется навсегда, но на
волне свежего скандала
среди знакомых Архаро-
вой конечно же нашлись
правдолюбцы, которые
не смогли скрыть чужой
секрет.

Между тем поклонники звезды уже вовсю обсуж-
дают новость о возможном пополнении в семейст-
ве. Муж Жасмин - бизнесмен Илан Шор - мечтает о
наследнике. На презентации диска он об этом не
говорил. Но, судя по тому, как трепетно Илан отно-
сится к Жасмин, это лишь вопрос времени.

Мероприятие украсила насыщенная развлекате-
льная программа, которую открыло барабанное
шоу Glowbeat. Всех участников вечера ожидала
праздничная лотерея от партнеров выставки, в
которой были разыграны ценные призы. Каждый
посетитель получил в подарок на память фотомаг-
нит со своим фото и  логотипом события.

Насладиться праздничной атмосферой и полю-
боваться необычными фотографиями смогли Эве-
лина Блёданс, Ольга Зайцева, Родион Газманов и
другие звезды.

Àëåêñàíäð Ñòðèæåíîâ ðàññêàçàë, êàê îí íà ñàìîì äåëå ïîõóäåë
Ничего подобного я ни-
когда не пил и не ел.
Честно говоря, послед-
ние лет десять я перма-
нентно боролся с лиш-
ним весом, вызванным
исключительно чревоуго-
дием", - признался Стри-
женов.

По словам Александ-
ра, он перепробовал
много разных диет, но
все, от чего удавалось
избавиться, организм
добирал, плюс брал еще
немножко "про запас".
Режиссеру не помогли
даже трехнедельные го-
лодания. И только в тот

момент, когда у Стриже-
нова совершенно орга-
нично пропало желание
съедать огромное коли-
чество разных ненужных
продуктов, был достигнут
желаемый результат.

"И именно потому, что
я не прибегал ни к од-
ной запретительной ме-
ре, этот результат не на-
чал исчезать ровно в тот
момент, как был достиг-
нут. Не надо никак спе-
циально бороться с лиш-
ним весом. Единст-
венный способ похудеть
- меньше есть!" - счита-
ет Александр.

Родион Газманов
поделился радостной
новостью со своими
подписчиками в
Instagram: 33-летний
сын Олега Газманова
опубликовал фото, на
котором он изображен
с новорожденным
ребенком на руках.
Родион добавил под-
пись: "Я стал
крестным!!! Спасибо за
доверие, буду оправды-

вать)". Родион крестил
сына своих близких
друзей Дениса Атоян и
его жены Анны. Маль-
чика назвали Иваном.
Сам отец ребенка в
комментариях к посту
заявил, что доверие
полностью взаимно.
Подписчики посовето-
вали Родиону записать
колыбельную для
крестника и Денис
поддержал эту идею.
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19. ФОРУМ БЪЛГАРИЯ-РУСИЯ

От 17 до 21 ноември в
България гостува делегация
от Коми Научен център (под-
разделение на Уралското по-
деление на Руската академия
на науките), ръководена от
зам.-председателя на прези-
диума на центъра Павел Пав-
лов - доктор на историчес-
ките науки. Целта на визи-
тата бе възстановяване на
научното сътрудничество
между институтите в Репуб-
лика Коми и българските
профилни институти на БАН.

Представителството на

- Научният център на Ко-
ми е създаден след реор-
ганизацията на РАН или е
по-стара структура, г-н Пав-
лов?

- Коми Научен център е
структурна единица на РАН,
каквито се създаваха като
правило в регионите и ос-
новната им задача бе изуча-
ване на производителните си-
ли на региона, т.е. това бяха
комплексни учреждения. На-
шият център е също комплек-
сен - имаме институти по ге-
ология, биология, физиоло-
гия, химия, по език, литера-
тура и история, т.е. това е
доста голям център, където
работят повече от хиляда ду-
ши. Подобни подразделения
изпълниха своята задача и се-
га са преформатирани в сми-
съл, че ако по-рано изучава-
нето бе в обширни граници,
сега пред центъра се поста-
вят, бих казал, по-тясно спе-
циализирани задачи. За нас
очевидна задача е да разра-
ботваме арктическата, север-
ната проблематика. Това е
много важно и аз мисля, че
ще започне отново интензив-
но усвояване на тази тери-
тория, ще започнат да се въз-
становяват полярните стан-
ции например и пр.

Но не само традиционните
задачи остават и ще продъл-
жат, има и маса нови нап-
равления, нови материали.
Имам предвид, да речем,
проблемите на пребиваване
на човека на Север, адапта-
цията, избор на най-правил-
на стратегия за усвояване на
северните територии - дали

Ó÷åíè îò Êîìè è Áúëãàðèÿ ñëîæèõà íîâî íà÷àëî
íà ñòàðî ïðèÿòåëñòâî

"Россотрудничество" в Бъл-
гария пое информационната
и организационната работа
по пребиваването на деле-
гацията, а РКИЦ бе домакин
на срещата между учените
от Коми и българските им
колеги. За да се запознаят с
дейността на Научния цен-
тър на Коми дойдоха предс-
тавители на БАН, ръководи-
тели и научни дейци от инс-
титути, преподаватели и ръ-
ководители на вузове, мла-
ди учени, представители на
неправителствени организа-

ции и на медии. Срещата бе
открита от ръководителя на
представителството на "Рос-
сотрудничество" в България
и директор на РКИЦ Виктор
Баженов, който напомни за
отдавнашните и дълбоки
връзки между народите на
Коми и България и посочи,
че взаимодействието в на-
учната сфера има бъдеще.
Гостите бяха приветствани от
научния секретар на БАН Оля
Стоилова и от почетния
председател на Национално
движение "Русофили" Енчо

Москов.
Взаимно полезни за уче-

ните от Коми и българските
им колеги от БАН бяха сре-
щите в институтите по бъл-

гарски език, по литература,
Геоложкия институт, Инсти-
тута по минералогия и крис-
талография, по икономичес-
ки изследвания, в Института

Учените от Република Коми и от БАН се срещнаха в РКИЦ

Àðêòè÷åñêàòà ïðîáëåìàòèêà å íîâîòî ïðåäèçâèêàòåëñòâî ïðåä èçñëåäîâàòåëèòå
Зам.-председателят на президиума на Коми Научен цен-

тър, доктор на историческите науки Павел Павлов, кой-
то ръководеше делегацията, представи колегите си и
разказа за работата на центъра. Гостът е археолог по
образование и затова особено интересно му бе посеще-
нието и срещата с ръководството на Националния ар-
хеологически институт и музея към БАН, където бе по-
канен да изнесе и лекция на тема "Етническа екология и
традиционна култура на Коми".

Специално за в. "Русия днес-Россия сегодня" ПАВЕЛ
ПАВЛОВ сподели, че за първи път е в България и се
надява при следващи визити да има повече време, за
да опознае страната.

това да става чрез постоян-
но пребиваване или на вах-
тов принцип, как това влияе
на здравето на човека и пр.
въпроси, изискващи отговор.

- Като археолог доколко
ви е интересна арктическа-
та проблематика?

- Като археолог, който се
занимава с най-древната ис-
тория на човечеството, най-
важният проблем според мен
е историята на първоначал-
ното заселване на арктичес-
ките региони. В тази връзка
нашият регион е уникален, за-
щото най-северните древни
арктически паметници в Ев-
ропа се намират у нас, пок-
рай Урал. При това става ду-
ма за древни паметници на
"възраст" 10 до 20 хиляди го-
дини, но у нас има паметни-
ци и по на 40 хиляди години.
Т.е. говорим не само за за-
селването на северните ре-
гиони от древните хора, но и
за изучаване на това как се
е изграждал човекът от съв-
ременен тип, хомо сапиенс.

- Какво ви привлече в Со-
фия, господин Павлов?

- Всъщност, "подстрекател"
е Александър Соколов, който
дълго време е работил в Бъл-
гария (като завеждащ култур-
ния отдел в РКИЦ- бел. ред.)
и успя да ни убеди, че тради-
ционните дружески и култур-
ни връзки между нашите на-
роди са се запазили. Оказа
се, че наистина е така - по-
чувствахме го. Струва ми се,
че посещението ни беше мно-
го успешно, благодарение,
разбира се, и на високото
равнище на организация от

страна на домакините от
РКИЦ. Нашите представите-
ли успяха да се срещнат с
ръководства на институти на

Доктор на исторически-
те науки Павел Павлов

Столицата на Република Коми е град, обединил ня-
колкото колоритни селища, проточили се на 35 км
покрай бреговете на река Вичегда. В центъра на та-
зи система е малкият компактен многоетажен град.
Една от забележителностите на Сиктивкар е хра-
мът в чест на Стефан Пермски - мисионер, който
сам покръства Коми и през 1380 г. присъединява
тази земя към Русия. Стефан Пермски се почита
като небесен покровител на републиката. Храмът,
заложен през 1850 г. в чест на 500-годишнината на
Стефан Пермски в Уст-Сисолск (така се е наричал
Сиктивкар) е бил на мястото на днешния Стефа-
новски площад. Старият храм е бил разрушен по
съветско време и днес е издигнат нов

рудничество т.е. протоколи за
намерения.

- Вие за първи път ли сте
в България?

- Да, за първи път.
- И какво ви беше инте-

ресно у нас?
- Всичко. Много съм дово-

лен, че направихме велико-
лепна екскурзия из София с
прекрасен екскурзовод, кой-
то не само познаваше исто-
рията, но и явно обича града
си. За мен наистина имаше
изненади - аз например не
знаех, че тук съществуват ед-
ни от ранните християнски
църкви, още от времето на
Константин. Мислех си, че

Сградата на библиотеката на Научния център на Република Коми

Стандартните стари блокове в Сиктивкар са осве-
жени с изображения на герои от митове и легенди.
Този богатир е научил хората да добиват дървеси-
на. Хиляди българи работиха в тайгата на Коми в
продължение на 20 години и всеки от тях е запазил
най-хубави спомени от тази земя. Мнозина от тях
са останали да живеят тук, в Сиктивкар се намира
единственото юридически офорчено землячестно
на българите в Русия

познавам достатъчно истори-
ята на България, а се оказа,
че не я зная. Бях и в Архео-
логическия музей, който ос-
тавя потресаващо впечатле-
ние. За съжаление, нямаше
време за опознаване на стра-
ната, защото главната ни за-
дача бяха срещите с колеги-
те ни.

- Какви допирни точки на-
мерихте за сътрудничество
с българите?

- По-конкретно тези точки
ще се оформят в по-нататъш-
ните ни контакти. Засега по-
вече или по-малко беше
изяснена общата проблема-
тика, която би могла да пред-
ставлява взаимен интерес за
съвместни изследвания. За
биолозите това е опазване-
то на околната среда, за ге-
олозите - минералогия и по-
лезните изкопаеми, за Инс-
титута по език, литература и
история вероятно ще бъдат

връзките в областта на ези-
кознанието, но като теоре-
тични подходи за изучаване,
защото обектите ни са раз-
лични - нашият език е угро-
фински, а българският е сла-
вянски. Директорът на този
наш институт се срещна с ди-
ректора на Института по ис-
торията на БАН. А аз се срещ-
нах с научния секретар на Ин-
ститута по археология Мария
Гюрова -  познавам я, откак-
то заедно бяхме в аспиран-
тура в Санкт Петербург. Има
значение, когато лично поз-
наваш човека.

- Навремето връзките ни
се крепяха именно на чо-
вешките взаимоотношения.

- Когато презентирах на-
шия център, наблегнах на
факта, че никъде по света не
е имало и няма такъв опит
на масово взаимодействие
между два народа и, за съ-
жаление, това явление въоб-
ще не е изучено. А темата е
много благодатна. Това взаи-
модействие е между държа-
вите, но и между хората, на
лична основа. Тази тема тряб-
ва да се изучава.

Според мен, най-важният
резултат от срещите тук е,
че постигнахме принципно
съгласие идната година да
проведем в България конфе-
ренция за историята на вза-
имодействието - на руско-
българското, но като наблег-
нем на връзките между на-
родите на Коми и България.
Единият акцент ще е истори-
ята, културата. Вторият безус-
ловно ще е икономически.

Ще се стараем да открием
какво и как можем да пра-
вим заедно в новите усло-
вия. Разбирам, че сега не-
щата са съвсем различни от-
преди години, но все пак има
смисъл да помислим как мо-
жем да си бъдем взаимно по-
лезни.

Освен това за мен беше
откритие, че тук има толкова
мощно движение "Русофили"
и те подкрепиха идеята за
провеждането на такава кон-
ференция. Не се съмнявам,
че тя ще стане и дори мисля
за бъдещето - например за-
що да не я направим редов-
на, да речем веднъж на три
години, като домакини да се
редуват Коми и България. Но
трябва да я има тази пло-
щадка за обмяна на мнения
и опит, която може да пре-
расне и в нещо по-голямо.
Не зная, ще видим какво ще
направим, защото има и та-
кива фактори като например
това, че вие сте в Евросъю-
за, ние не само че не сме, а
и отношенията ни не са най-
добрите. Но да си призная,
не виждам политически пре-
пятствия, защото става дума
за наука. Мисля, че визитата
ни беше много полезна и ко-
легите са доволни. Роди се и
идеята да направим напри-
мер изложба-презентация за
Република Коми, защото има
какво да покажем. Надявам
се, да не загубим връзка с
този прекрасен Руски култур-
но-информационен център,
където бихме могли да пред-
ставим Република Коми.

по изследване на населени-
ето и човека, Института по
биоразнообразие и екосис-
теми и в Института по исто-
рия.

БАН и се заформиха  научни
контакти. Разбира се, това не
става толкова бързо, но важ-
ното е, че началото е поло-
жено. Аз съм убеден, че в бъ-
деще нашите връзки ще се
задълбочават.

- Имате ли нещо доку-
ментално оформено в ре-
зултат на срещите?

- Подписахме споразуме-
ния между институтите, но за-
сега бих казал, че те са на
равнище меморандуми за сът-

Страницата подготви  Димитрина Гергова
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Мартин Хофман

Това е алармен звъ-
нец. Той би трябвало да
пробуди онези политици,
които сляпо се доверя-
ват на превъзходството
на Запада. Както и оне-
зи, които са убедени, че
Западът най-после тряб-
ва да тропне по масата
и още да затегне санк-
циите. Това е и предуп-
реждение към онези
умерени източни полити-
ци, които малко наивно
остават убедени, че не
е възможно да има но-
ва война, защото в край-
на сметка разумът щял
надделее.

Предупреждението от-
правя човек, който не е
нито с леви, нито с дес-
ни убеждения, и който
не претендира да раз-
бира или да обяснява
поведението на Русия и
на президента Владимир
Путин. В годините на
Студената война, аз, за-
падногерманецът, след-
вах славистика и от 25
години работя с руско-
то гражданско общест-
во. Тоест с хора, които
в името на общия инте-
рес работят в сферата
в културата, екологията,
науката, политиката и
икономиката.

Ще загубим не само
ръководния елит около
президента Путин, а цял
народ - един велик, ев-
ропейски мислещ народ.
Народ, който много це-
ни Европа като цяло и
особено Германия, и то
независимо от преживя-

Във връзка с продъл-
жаващия украински
конфликт канцлерът
Ангела Меркел нареди
срещата руско-герман-
ският форум "Петер-
бургски диалог", който
тази година трябваше
да се състои в Берлин,
да бъде отменен. Това

Русия няма намерение
да се отказва от сътруд-
ничество с Европа, но
бизнес - такъв, какъвто
имаше досега, вече е не-
възможен, заяви Сергей
Лавров на заседание на
Съвета за външна поли-
тика и политика в област-
та на обраната, съобщи
ТАСС.

Руският външен минис-

Ïðåäóïðåæäàâàì: "Ãóáèì Ðóñèÿ!"
Днес повече от всякога Европа има нужда от Москва

Путин и Меркел на форума през 2012 г. в Кремъл

нато през двете светов-
ни войни и Студената
война. Това е народ, кой-
то участва в освобожда-
ването на Германия от
фашизма, и който даде
голям принос за това
германците днес отново
да живеят единни и сво-
бодни. Този народ днес
се отвръща от нас. Съ-
щият народ, който вина-
ги се е надявал да бъде
приет от Запада, да бъ-
де ценен и уважаван
наш партньор.

И нека никой след то-
ва да не казва, че не е
знаел какво става. Днес
ситуацията е по-различ-
на, но в никакъв случай
не е по-добра, отколко-
то по времето на Студе-
ната война. През 80-те
години никога не съм
бил така силно уязвим
и лишен от илюзии. По-
вечето руснаци днес
чувстват, че Западът не
иска да ги чуе и разбе-
ре. Те са разочаровани
от него и вече не искат
да бъдат вечните губе-
щи.

За нас на Запад тех-
ният силно емоционален

и пълен с патриотичен
патос маниер на инфор-
миране на обществе-
ността е странен и дори
неприемлив. Но нека не
се заблуждаваме: ние гу-
бим тъкмо онези, които
винаги са обръщали пог-
лед на Запад - най-вече
либералният елит сега
се чувства разочарован
и засегнат от образа на
Русия, налаган от запад-
ните медии и публични
дискусии.

Пропускаме това, че
стратегията на Запада,
доколкото изобщо има
такава, максимално
улеснява задачата на
руската пропаганда.
Имам предвид санкции-
те, които руснаците въз-
приемат като наказание
и заплаха: отказът на
Запада да води диалог
с Русия като равен с ра-
вен, нашата надменност
да твърдим, че притежа-
ваме по-извисени духов-
ни ценности от техните,
а също и проявите на
двойни стандарти. Тази
политика работи за съз-
даването на невиждан
досега здрав съюз меж-

ду руския народ и власт-
та и подготвя почвата за
всички, които искат да
използват този съюз за
някакви собствени цели.

Който познава този
народ, знае добре, че за
руснаците залогът е мно-
го по-голям от благосъс-
тоянието, от геополити-
ката, газа или петрола.
Почти няма руснак без
свои близки или прия-
тели в Украйна, които
изведнъж се оказаха
безкрайно далечни. Поч-
ти няма руснак, който да
не е загубил близък чо-
век във войната срещу
нацистка Германия. Тези
травми са дълбоко вко-
ренени у руснаците, пре-
дизвикват у тях силни
емоции и разпалват
страхове, чиято сила ни-
кой на Запад не подо-
зира. Така германците
изведнъж отново се
превръщат в нацисти, а
приятелите - във враго-
ве.

Не трябва ли тъкмо
ние, германците, които
толкова пъти сме били
облагодетелствани от
историята и от Русия, се-

га да проявим кураж и
да направим първата
стъпка? Да спрем да от-
правяме упреци, да об-
виняваме и да прокар-
ваме нови "червени ли-
нии", за да изпълним
собствените си прогно-
зи. Време е за действия
и то бързи!

Призовавам всички от-
говорни политици на За-
пада да се намесят! Рус-
наците реагират много
по-силно, отколкото си
мислим, на символи,
жестове на уважение и

помирение. Нека зало-
жим на политиката на
засиления диалог на
всички равнища - в по-
литиката, икономиката и
обществото. Днес пове-
че от всякога имаме
нуждата от диалог. Ико-
номическите санкции
трябва да паднат. Руски-
те граждани трябва да
почувстват, че са жела-
ни в Европа. Нека не
проиграваме този капи-
тал на мира и справед-
ливостта през XXI век.
(dw.de)

Çà ïàðòíüîðñòâîòî å íóæíî ðàâíîïðàâèå

Сергей Лавров на заседание на Съвета за външна
политика

тър напомни, че през пос-
ледните години многост-
ранното сътрудничество
със страните от ЕС се е
развивало успешно, но
Москва постоянно е би-
ла принуждавана да при-
ема и да се съобразява
с различни условия на за-
падните си партньори. Та-
ка повече не може да
продължава и такива от-

ношения на Москва не са
нужни, предупреди Лав-
ров. В Русия ще си нап-
равят съответните изво-
ди и ще извлекат поуки
от сегашния период и сът-
рудничеството с Европа
ще бъде поставено на но-
ва база, смята Лавров.

Според него въпросът
за т. нар. изолация на Ру-
сия не заслужава дори да
бъде обсъждан. Руският
външен министър обърна
внимание, че руската ико-
номика действително по-
нася щети от наложени-
те от Запада санкции, но
не по-малък е ущърбът,
нанесен върху икономи-
ките на страните, които
въведоха тези санкции.
"Важното е, че подобни
действия разрушават ця-
лата система на между-
народните икономически
отношения и принципите,
на които тези отношения

се градят", каза Лавров.
Той подчерта, че е необ-
ходимо водещите страни
в света отново да се до-
говорят за принципите на
международните отноше-
ния на основата на вза-
имната зависимост.

Сергей Лавров смята,
че със санкциите срещу
Русия Западът има по-да-
лечна стратегическа цел
- смяната на властта в
Москва. "Западът не крие,
че целта на антируските
санкции е смяна на ре-
жима. Когато в минало-
то се приемаха санкции,
по времето, когато аз все
още работех в Ню Йорк,
ставаше ли дума за Се-
верна Корея, Иран или за
други страни, приемане-
то на санкции ставаше по
такъв начин, че те да не
носят вреди. Тези санк-
ции бяха само срещу ели-
та и не вредяха в социа-

лен аспект и на иконо-
миките. Сега представи-
тели на западни страни
казват, че трябва да се
въведат такива санкции,
че те да разрушат иконо-
миката и да породят на-
родни протести. Западът
еднозначно показва, че
не иска да застави Русия
да смени политиката си,
а да постигне смяна на
режима", заяви Лавров.

"Много преди украинс-
ката криза във въздуха
вече витаеше усещането,
че нашите отношения със
Запада се приближават
към момента на истина-
та. Решаването на проб-
лемите не може да бъде
отлагано безкрайно. Или
ние вървим към парт-
ньорство, или прекратя-
ваме отношенията. Уви,

нашите партньори волю-
неволю, избраха втория
път. Нашите партньори
рискуваха всичко в Ук-
райна, погазиха своите
демократически принци-
пи, подкрепиха екстре-
мистите. Или както се
казва на жаргон, те ис-
каха да ни "прецакат", да
ни заставят да преглът-
нем унижението", заяви
руският министър. Той по-
сочи, че според мнозина
анализатори несъответс-
твието между амбициите
и реалните възможности
на Запада расте и то се
дължи на промените в
света. Лавров даде при-
мер с факта, че седем от
по-големите развиващи
се пазарни икономики
имат по-голям БВП, от-
колкото западната Г-7.

Ìåðêåë îòìåíè "Ïåòåðáóðãñêèÿ äèàëîã"

Фрау Меркел не обича диалозите

решение бе обявено от
съпредседателя на фо-
рума Лотар де Мезиер
в интервю за в. "Фран-
кфуртер Алгемайне
Цайтунг".

От кабинета на гер-
манския канцлер се
обърнали с "настоятел-
на молба" срещата да

бъде отменена поради
"изострянето на поли-
тическата ситуация".
"Трябваше да удовлет-
воря тази молба, което
аз направих неохотно",
призна Мезиер. Той до-
бави обаче, че среща-
та на немското и рус-
кото ръководство на
форума в Мюнхен в на-
чалото на декември
трябва да се състои,
"дори ако от федерал-
ното канцлерство поис-
кат да тя да се отме-
ни".

Въпреки анулирането
на срещата в Берлин,
Меркел отбеляза, че тя
е за диалог с Русия и
че сигурността в Евро-
па може да бъде гаран-
тирана само съвместно

с Русия. Инициативата
"Петербургски диалог" е
учредена през 2001 г. от
руския президент Вла-
димир Путин и герман-
ския канцлер Герхард
Шрьодер. Тя цели уста-
новяване на дългосро-
чен открит обмен на
мнения между полити-
ци, бизнесмени, учени,
хора на изкуството и
представители на граж-
данското общество в
двете страни.

Решението на Меркел

предизвика
недоволст-
во сред гер-
м а н с к а т а
обществе-
ност. "Спре-
те санкции-
те! Русия

трябва пак да стане
уважаван партньор на
Запада, а руските
граждани да почувст-
ват, че са добре дош-
ли в Европа". Такъв
призив отправи изпъл-
нителният директор на
Германо-руския форум
и член на ръководст-
вото на инициативата
"Петербургски диалог"
Мартин Хофман в своя
статия за в. "Тагесш-
пигел", цитирана от ра-
дио "Дойче веле".
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Известни драматични ак-
тьори, певци и солисти от
петербургските театри учас-
тваха в бала на "оживелите"
шедьоври в петербургския
музей Ермитаж. Те се пре-
образиха в старинни костю-
ми, заимствани от картини-
те в музея. Интересната ини-
циатива е свързана с отбе-
лязването на 250-та годиш-
нина на музея. "Оживелите"
персонажи участваха в сво-

Áîëøîé òåàòúð å íà
þáèëåéíî òóðíå â ßïîíèÿ

По време на юбилейния си, двайсети подред
гастролен тур из Япония балетът на Болшой те-
атър се представя в седем града - първият спек-
такъл бе в Уцунимоя. За три седмици руските
артисти гостуват още в Нагоя, Оцу, Тояма, Оса-
ка, Хамамацу и, разбира се, Токио, където ще
има най-много представления от общо 17. В сто-
лицата ще е и финалът на турнето - на 7 декем-
ври.

В афиша са включени емблематични за Бол-
шой театър спектакли като "Лебедово езеро",
"Дон Кихот" и "Баядерка".

"До последния момент не знаехме дали прима-
та ни Светлана Захарова ще може да замине с
другите артисти за Япония", каза художествени-
ят ръководител на Болшой театър, народен ар-
тист на Русия Сергей Филин. Светлана Захарова
имала здравословни проблеми, но вече е добре
и се е присъединила към трупата. На сцените в
Япония тя трябвало да си партнира с америка-
неца Дейвид Холбер, но заради сериозна трав-
ма той не е успял да замине на гастрола.

В Япония са около 250 артисти. Освен прима-
та Светлана Захарова, на турнето заминаха Ма-
рия Александрова, Екатерина Крисанова, Анна
Никулина, Кристина Кретова, Анна Тихомирова,
Руслан Скворцов, Владислав Лентаров, Михаил
Лобахин, Семьон Чудин и много други. В турне-
то участва и оркестърът на Болшой театър под
диригентството на Павел Сорокин и Павел Кли-
ничев.

Генералният директор на Болшой театър Вла-
димир Урин откри гастролите на тържествена
церемония. Художественият ръководител на те-
атъра Сергей Филин ще пристигне в Япония към
края на гастролите. По думите му, артистите са
толкова добри, че не се нуждаят непрекъснато
от съветите и напътствията му.

Изложба с творби на
австрийския художник
Густав Климт, основател
на Виенския сецесион,
ще бъдат показани през
2017 г. в Държавния му-
зей за изобразително
изкуство "Пушкин". Но-
вината съобщи директо-
рът на виенския музей
"Албертина" Клаус Алб-
рехт Шрьодер. Ще бъ-
дат представени не са-
мо графични произведе-
ния, но и известни кар-
тини на Климт от виен-
ски колекции, сред ко-
ито са "Целувката" и
"Адам и Ева".

В музея "Албертина"
се съхраняват почти
170 рисунки на Густав
Климт, които се отна-
сят към всички перио-
ди на творчеството му.
Там е също и архивът
на твореца - писма,
афиши и фотографии.

Густав Климт е авст-
рийски художник сим-

Нов абсолютен ре-
корд на продажба на
търг на произведения
на руски художници бе
установен от аукционна
къща "Кристис" в бри-
танската столица. "Пор-
трет на Мария Цетлина"
на Валентин Серов на-
мери купувач за 9,2665
милиона британски ли-
ри (14,51 милиона щат-
ски долара). Картината
е нарисувана от худож-
ника година преди
смъртта му. Платното бе
предложено за продан
от кметството на град
Рамат Ган в Израел. То
се появява за първи път
на търг. Средствата от
продажбата ще бъдат
използвани за развити-
ето на музеите на гра-
да. Предварителната
оценка на лота бе 1,5-
2,5 милиона британски
лири.

"Портрет на Мария
Цетлина" е нарисуван

Îáðàçè îò èçâåñòíè êàðòèíè "îæèâÿõà" íà áàë â Åðìèòàæà

Известни драматични актьори, певци и солисти от петербургските театри участваха в бала на "оживелите" шедьоври на сцената на Ермитажa

еобразно дефиле на фона на
увеличените копия на ерми-
тажните платна. Уникалното
шоу беше съпроводено с те-
атрално представление, в
което бяха включени лите-
ратурно-музикални компози-
ции и дивертисменти, пос-
ветени на различни истори-
чески събития и епохи.

Уникалната възстановка на
старинните костюми е дело
на студентите от Академия-

та за театрално изкуство. Ръ-
ководител на проекта е из-
вестният петербургски ху-
дожник и педагог, най-голе-
мият специалист в областта
на сценичния костюм Татя-
на Слезина.

Подготовката и организаци-
ята на бала бе една от най-
важните задачи за ръковод-
ството във връзка с тържес-
твеното отбелязване на юби-
лея на Ермитажа. От май до

септември в парадните зали
на Зимния дворец беше от-
ворена за посещение излож-
бата "В двора на руските им-
ператори". Там бяха предста-
вени 252 костюма на члено-
вете на императорското се-
мейство, техни родственици
и придворни в периода ХVІІІ-
ХХ век от колекцията на Дър-
жавния Ермитаж.

Ръководството на знамени-
тия музей има още една из-

ненада за гостите и жители-
те на града. Последното съ-
битие, подготвено във връз-
ка с отбелязването 250-ия
юбилей на музея, ще се със-
тои на 6 декември. На сце-
на на Дворцовия площад ще
бъде представен музикални-
ят спектакъл "Балът на ис-
торията". Зрителите ще мо-
гат да видят най-важните мо-
менти от живота на музея в
продължение на 250 години.

Страницата подготви Диляна Кочева

В Япония артистите от Болшой театър ще предста-
вят някои от най-емблематичните си представле-
ния, сред които "Дон Кихот" и "Лебедово езеро"

Ìóçåÿò "Ïóøêèí" ïîäãîòâÿ èçëîæáà íà Ãóñòàâ Êëèìò

"Целувката" на Густав Климт - една от емблематич-
ните картини на основателя на Виенския сецесион

волист. Умението да ри-
сува наследява от ба-
ща си. В началото на
творчеството си, с брат
си Ернст работят заед-
но върху четири алего-
рии и по онова време
стилът му по-скоро кло-
ни към барока. Двама-
та изписват театъра в
Теормина. Повлиява се
от Макарт. Прави порт-
рет на Соня Книбс, ка-
то "комплексът му" за
празно пространство
се подчертава ясно и
от монументалното при-
съствие на фигурата.

По-късно се насочва
към рисуването на пей-
зажи, взимайки за при-
мер постимпресионис-
тите и импресионисти-
те. В пейзажите му е
характерно използва-
нето на повтарящи се
елементи, като те се
развиват в посока на
кубизма. Климт не слу-
чайно избира квадрата,

тъй като тази форма
създава усещане за
спокойствие.

Сред неговите най-из-
вестни произведения

са "Картина за крити-
ците", "Правосъдие",
"Водни жени", "Трите
възрасти на жената" и
"Селска градина".

Ïðîäàäîõà â Ëîíäîí êàðòèíà íà Ñåðîâ íà ðåêîðäíà öåíà

през 1910 г. в Биариц.
Творбата е от върховия
период в творческата
кариера на Серов. През
него той завършва дру-
ги важни картини, като
например потретите на
Иван Морозов и Ида Ру-
бинщайн, които са в ко-
лекциите на Третяковс-
ката галерия и на Рус-

кия музей.
"Портрет на Мария

Цетлина (1882-1976 г.)"
без съмнение е уникал-
на творба на Серов, ко-
ято съм имал честта да
държа в ръцете си през
цялата история от рабо-
тата ми в "Кристис", ка-
за Алексей Тизенгаузен,
ръководител на между-

народния отдел за рус-
ко изкуство на британ-
ската аукционна къща.
"Уникалността й се дъл-
жи и на това, че карти-
ната до този момент ни-
кога не е предлагана на
търг или на пазара за
произведения на изкус-
твото", добави още Ти-
зенгаузен.

Картината "Портрет на Мария Цетлина" беше обявена за 1,5-2,5 милиона бри-
тански лири, а бе продадена за рекордните 9,2665 милиона британски лири
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Страницата подготви Олга Гурска

Русия може да започне из-
граждането на собствена ор-
битална космическа станция
от 2017 година. Това означа-
ва, че страната ще трябва да
се откаже от руски сегмент
на Международната косми-
ческа станция (МКС) и да го
пренасочи към проекта на
"Роскосмос". При това ще бъ-
дат спазени всички ангажи-
менти към другите участници
в програмата до 2020 г. Про-
ектът е ключов елемент от
стратегията за развитие на
пилотираните полети на Ру-
сия до средата на века. Пред-
ставителят на Централния на-
учно-изследователски инсти-
тут по машиностроене разяс-
нява, че се предлага извеж-
дането на модулите да стане
до 2019 г. и те да се подреж-
дат около апарата ОКА-Т.

Част от мотивите да се
върви в тази посока е орби-

 Неизчерпаем петрол, су-
перлазер, квантов компютър
и нови химически елементи -
това съвсем не е пълният спи-
сък на постиженията на рус-
ките учени в постсъветско
време.

Едновременно осем русна-
ци попаднаха в списъка на
най-влиятелните учени в све-
та за 2014 г., публикуван от
компанията Thomson Reuters.
За работата на руските уче-
ни в постсъветско време не
се знае много, макар че те
успяват да постигнат научни
резултати от световна вели-
чина. "Руски дневник" съста-
ви списък на най-важните от-
крития, направени от тях през
последните 20 години.

Свръхтежки елементи
От 2000 до 2010 г. физиците

от лабораторията "Фльоров"
от Обединения институт за яд-
рени изследвания в град Дуб-
на в Подмосковието за пър-
ви път синтезираха шестте
най-тежки елемента с атом-
ни номера от 113 до 118. Два
от тях вече са признати от
Международния съюз за чис-
та и приложна химия (ИЮ-
ПАК) и получиха имената
фльоровий (114) и ливерморий
(116). Заявката за признава-
не откриването на елементи
113, 115, 117 и 118 в момента
се разглежда от ИЮПАК.

Хексаватови лазери
През 2006 г. в Института по

приложна физика (ИПФ) при
Руската академия на науките
(РАН) в Нижни Новгород бе
изградена установката PEARL
(PEtawatt pARametric Laser),
която позволява да се полу-
чи най-мощното светлинно из-
лъчване на Земята. Тази сис-
тема се базира на технологи-
ята на параметричното усил-
ване на светлината в нели-
нейни оптични кристали и мо-
же да изстрелва импулс с
мощност от 0,56 петавата, ко-
ето превишава стотици пъти
мощността на всички същес-
твуващи електростанции. Се-
га в ИПФ планират да увели-
чат мощността на PEARL до
10 петавата. Освен това се
планира да стартира проек-
тът XCELS, който предполага
създаването на лазер с мощ-
ност до 200 петавата, а в пер-
спектива - и до 1 хексават.

Човечеството през послед-
ните години все повече пред-
почита да употребява чиста
енергия, която не замърсява
околната среда. Към използ-
ването на алтернативна енер-
гия подтиква още и неоспо-
римият факт, че световните
запаси от въглеводороди не
са безкрайни. Със сигурност
обаче в близките 50 години
приоритет ще имат традици-
онните източници на енергия,
тъй като чистата енергия е
скъпо удоволствие. Затова не
случайно все още светът из-

ползва традиционните нефт,
газ и въглища. До паритет, ма-
кар и в процентно отношение,
е много далеч. Повече от
всички от алтернативата е заг-
рижена Европа.

За причините, които подтик-
наха света да търси други из-
точници на енергия разказва
директорът на Института за
национална енергетика на Ру-
сия Сергей Правосудов: "Пър-
вата - ръстът на цените на
традиционните енергийни но-
сители, втората - запасите от
въглеводороди, особено в Ев-
ропа, силно се съкращават.
И за да не бъде много зави-
сим от вноса, Старият свят
започна активно да развива
възобновяваща се енергети-
ка. Третата причина е Киотс-
кият протокол, който е насо-
чен към борба с парниковия
ефект. По такъв начин Евро-
па се опитва да съкрати обе-
ма на вредните изхвърляния
в атмосферата".

Европейският съюз вече мо-
же да се похвали с коефици-
ент на използване на възоб-
новяваща се енергия. Пока-
зателен пример е и Германия,

Ðóñèÿ ïëàíèðà äà èçãðàäè ñîáñòâåíà îðáèòàëíà ñòàíöèÿ

тата, по която ще се движи
станцията, позволяваща да
се наблюдава 90% от тери-
торията на страната плюс
обширна част от арктичес-
кия шелф. От МКС видимост-
та в този сектор е само 5%.

Другото предимство е в то-
ва, че с различното трасе
по-добре ще се използва
строящият се космодрум
"Восточный" в Далечния Из-

ток на Русия (първият пило-
тиран полет там е планиран
за 2018 г.). При изстрелва-
нето на ракета с космонав-
ти към МКС от тази точка в
рисковата начална фаза тя
се движи над вода, което
прави една евентуална ава-
рийна ситуация по-сложна
за спасяването им. Траекто-
рията на руската станция ще
позволява изстрелването да

става над суша.
Трети фактор е възмож-

ността да се доставят това-
ри от военния полигон в
Плесецк, което би дало на
руснаците едновременно
достъп до гражданска кос-
монавтика от два космодру-
ма и би намалило полити-
ческите рискове на зависи-
мостта от казахстанския
"Байконур".

В първите 5 години от екс-
плоатацията е възможно в
орбита да бъдат сглобявани
и тествани модули за лун-
ната програма на Русия,
след което от тази платфор-
ма те да бъдат изпращани
към Луната.

Напомняме, че Русия ня-
ма орбитална станция от
2001 г., когато с контроли-
рано спускане бе унищоже-
на изградената по съветско
време "Мир". Обясненията

тогава бяха високите разхо-
ди - около 200 милиона до-
лара годишно, и технологич-
ното й износване. През 2011
г. Юрий Коптев, ръководи-
тел на Руската авиокосми-
ческа агенция, каза, че нак-
рая състоянието на "Мир" би-
ло катастрофално и поняко-
га губели контрол над нея
при операциите за кориги-
ране на орбитата.

За участието в МКС Русия
отделя около половин мили-
ард долара годишно (разхо-
дите на САЩ са били 3 млрд.
долара само през 2013 г.),
но тя има право на полови-
ната екипаж.

Окончателното решение за
руското участие в МКС ще
бъде взето до края на годи-
ната, но засега Москва изг-
лежда не приема американ-
ското предложение тя да ра-
боти до 2024 г.

"Çà" è "ïðîòèâ" ÷èñòàòà åíåðãèÿ
която за поддръжка на източ-
ници за енергия отделя от бю-
джета 3-4 млрд. евро годиш-
но. Но тук има нюанс - за
сравнение, тези суми са два
пъти повече от онези, които
Берлин харчи за купуване на
руски газ. Германците са при-
нудени да плащат рекордни
тарифи. И с всяка година
стойността на киловат енер-
гия за тях е по-висока, а пор-
тмонето става все по-тънко.
Такъв дисбаланс едва ли пре-
дизвиква възторг сред граж-
даните на страната. Такава е

ситуацията в Дания, Испания
и др.

Сред алтернативите най-
перспективна е слънчевата
енергетика. Останалите могат
да бъдат наравно с нея само
в далечна перспектива. Въп-
реки това, традиционните ме-
тоди постепенно се измест-
ват. Този фактор също повлия
на намаляването на цените на
пазара на въглеводороди. Из-
никва въпросът какво да пра-
вим в бъдеще?

Водещият специалист от Ин-
ститута по енергетика и фи-
нанси Юрий Риков смята, че
бъдещето е в диверсификаци-
ята: "Към 2040 година напри-
мер, благодарение на импе-
ратива на отделни страни и
желанието на човечеството
да диша чист въздух, почти
половината от електроенерги-
ята ще се произвежда за
сметка на слънцето. Лично аз
смятам, че процесът върви
към диверсификация. Там, къ-
дето диверсификацията е
удобна, ще има алтернатив-
на енергетика. А там, където
не е удобна, ще се използват
въглеводороди".

Ïîñòèæåíèÿòà íà ðóñêèòå ó÷åíè â ïîñòñúâåòñêî âðåìå

Свръхмощни магнитни
полета
В началото на 90-те години

физиците от руския ядрен
център в Саров под ръковод-
ството на Александър Пав-
ловски разработиха метод за
получаване на рекордно
мощни магнитни полета. С
помощта на взривни магни-
токумулативни генератори,
при които взривната вълна
"свива" магнитното поле, те
успяха да постигнат величи-
на на полето от 28 мегагау-
са. Тази величина е абсолю-
тен рекорд за изкуствено по-
лучено магнитно поле, тя е
със стотици милиони пъти по-
голяма от силата на магнит-
ното поле на Земята. С по-
мощта на такива магнитни
полета може да се изследва
поведението на веществата
в екстремални условия и по-
специално поведението на
свръхпроводниците.

Задачата на
хилядолетието
През 2002 г. руският мате-

матик Григорий Перелман до-
каза хипотезата на Поанка-

ре - една от седемте "задачи
на хилядолетието" от списъ-
ка на Математическия инсти-
тут "Клей". Самата хипотеза
е формулирана още през 1904
г., нейната същност се свеж-
да до това, че триизмерен
обект без отвори през него е
топологично еквивалентен на
сфера.

Нефтът и газът няма
да свършат

По пътя на експерименти и
теоретични разчети руските
учени доказаха, че нефтът и
газът могат да се образуват
в резултат не на разлагането
на органични вещества, как-
то гласи общоприетата тео-
рия, а по абиогенен (небио-
логичен) път. Те са установи-
ли, че в горната мантия на
Земята, на дълбочина от 100-
150 километра, съществуват
условия за синтез на сложни
въглеводородни системи.

Според професор Владимир
Кучеров от университета "Губ-
кин": "Този факт позволява да
се говори за природния газ
най-малко като за възобно-
вяем и неизчерпаем източник
на енергия".
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Франция прие реше-
ние за спиране на дос-
тавката за Русия на
първия вертолетоносач
от типа "Мистрал" във
връзка с украинската
криза, заяви във втор-
ник президентът на
страната Франсуа
Оланд.

Руското Министерст-
во на отбраната от своя
страна съобщи, че Ру-
сия може да мине и без
"Мистрал", тъй като ко-
рабите от този клас не
са непременно условие
за развитието на фло-
та, казва пред в. "Ком-
мерсантЪ" руският за-
местник-министър по
въоръженията Юрий
Борисов: "Вертолетоно-
сачът не е необходим
елемент за развитието
на нашия Военноморс-
ки флот, а парите, кои-
то ще ни бъдат върна-
ти като вече платен от
нас аванс, ще намерим
къде да похарчим по-
рационално."

Сега Франция риску-

Ïîä íàòèñê Ôðàíöèÿ ñïðÿ "Ìèñòðàë" çà Ðóñèÿ
Заради това Индия заплашва да анулира договор с Париж за 22 млрд. долара

ва не само парите, кои-
то тя трябва да изплати
на Русия като неустой-
ка за неизпълнение на
договора, но и изгоден
договор с Индия.

Френското интернет
издание Breizh по-рано
съобщи, че индийската

страна заплашва с ану-
лиране подписания в
началото на септември
договор с компанията
"Дасо" за доставка на
126 изтребители "Ра-
фал" на сума около 22
млрд. долара, ако
Франция откаже да

достави на Русия "Мис-
трал". Опасенията на
Индия са напълно ре-
зонни - утре САЩ мо-
гат да заявят, че в Ин-
дия няма достатъчно
демокрация, ще ока-
жат натиск над Фран-
ция и индийците могат

да се разделят с 22
млрд. долара.

В същото време в
"Мистрал" се загледаха
украинците. Команди-
рът на полка със спе-
циално предназначение
на Министерството на
вътрешните работи на
Украйна "Днепър-1"
Юрий Береза, неотдав-
на станал депутат във
Върховната рада, заяви,
че Украйна трябва да от-
купи от Франция верто-
летоносача, построен
за Русия. Украинското
издание "Политнавига-
тор" цитира думите му:
"Мистрал" е коз за нас.
Трябва или да заставим
олигарсите да се брък-
нат за закупуването на
"Мистрал", или да нап-
равим така, че да ги ку-
пи НАТО."

Според експрезиден-
та на Франция Никола
Саркози Франция тряб-
ва да удържи дадената
пред Русия дума. Ин-
тервюто с бившия
френски президент е

публикувано във вест-
ник "Фигаро". Там той
казва: "Нима в момент,
когато излямистката
заплаха изисква от нас
общо съсредоточаване
на усилията, не измис-
лихме нещо по-добро
от това да създаваме
условия за нова студе-
на война между Евро-
па и Русия? Разбирам,
че позицията на руско-
то ръководство създа-
ва определени пробле-
ми. Въпреки това тряб-
ва да предоставим
"Мистрал" на Русия,
трябва да преговаряме
с нея и да стигнем до
необходимия компро-
мис, както направихме
това по въпроса за Гру-
зия през 2008 г."

Във вторник замест-
ник-министърът на отб-
раната Юрий Борисов
заяви, че в създалата
се ситуация Русия ще
действа според догово-
ра и ще подаде иск в
съда, ако корабът не
бъде доставен.

Øîéãó îáÿñíè çàùî
çàñèëâà çàùèòàòà íà Êðèì

Министърът на отбраната Сергей Шойгу нарече
приоритет формирането на пълноценна групиров-
ка войски в Крим. На заседание във военното
ведомство той заяви: "Знаете, че военнополити-
ческата обстановка в югозападното стратегичес-
ко направление остава сложна. Това е свързано
със ситуацията в Украйна, с нагнетяването на ан-
тируски настроения от страна на НАТО и с увели-
чаване на чуждестранното военно присъствие в
непослредствена близост до нашите граници."

Според военния министър анализът на възмож-
ното развитие на събитията изисква поддържането
на войските на Южния военен окръг в готовност да
гарантират военната сигурност на страната и ней-
ните съюзници в югозападното направление.

За първи път Шойгу заяви необходимостта от фор-
миране в Крим на пълноценна групировка войски
още на 16 септември. В тази посока се води интен-
зивна дейност, влагат се доста пари. Така преди
дни стана известно, че за устройването в с. Пере-
валное на 126-а отделна бригада на бреговата охра-
на и на 8-и артилерийски полк на Черноморския
флот са отделени 7,2 млрд. рубли. През есента в
Крим преминаха учения на морските пехотинци със
стрелби и с използване на бойни машини.

Освен пехотинци, на полуострова са дислоци-
рани ракетчици, ПВО, инженерни подразделения
и специалисти по радиационна и химико-биоло-
гична защита.

Стотици хиляди долари от
САЩ постъпват в персонал-
ните сметки на украинските
военнослужещи, свидетелс-
тват секретни документи, по-
паднали в украински хакери
от "Киберберкут". В публи-
кация на сайта на организа-
цията се казва: "След изуча-
ване само на някои матери-
али се налага впечатление-
то, че армията на Украйна е
едно от подразделенията на
Въоръжените сили на САЩ.
Обемът на финансиране е
потресаващ със своите ма-
щаби, а упадъкът на украин-

Командващият Обединените въоръжени сили на
НАТО Филип Бридлав заяви преди дни, че в Крим
е прехвърлена авиационна техника, способна да
носи ядрено оръжие. От пресслужбата на воен-
ното ведомство не коментираха подробности за
формирането на групировката на полуострова.

Военният наблюдател на РБК Александър Голц
заяви, че усилването на Крим е политически, а не
военен сигнал. Според него декларацията за усил-
ване на кримската групировка е отговор на бо-
лезнено възприемания от руското ръководство
факт на редовно бойно дежурство на кораби от
НАТО в акваторията на Черно море.

Â ñìåòêèòå íà óêðàèíñêè âîåííè - äîëàðè îò ÑÀÙ

Министрите на отбраната
на Русия и Пакистан Сергей
Шойгу и Хаваджа Асиф под-
писаха в Исламабад спора-
зумение за военно сътруд-
ничество между военните
ведомства на двете страни.

След преговорите с пакис-
танския си колега руският
военен министър отбеляза,
че подписаният документ е
важна крачка за укрепване-
то на връзките между Мос-
ква и Исламабад във воен-
ната област: "В хода на сре-
щата ние се съгласихме, че
двустранното военно сът-
рудничество трябва да има
голяма практическа насоче-
ност, да съдейства за укреп-
ването на боеспособността
на нашите въоръжени сили."
Шойгу добави, че страните
са обсъждали комплекс от
конкретни мероприятия,
представляващи взаимен
интерес.

Русия е предложила на

Украински
хакери твърдят,
че са получили
достъп до
секретни
материали

ските войски - със своята
дълбочина. При това стоти-
ци хиляди долари постъпват
в персоналните сметки на
военнослужещите и се из-
ползват от отделни офице-
ри за лични нужди."

Хакерите твърдят, че по
времето на визитата на аме-
риканския вицепрезидент
Джо Байдън в Киев на 20-

21 ноември са получили дос-
тъп до секретни материали
на Държавния департамент,
пазени в мобилното устрой-
ство на един от членовете
на делегацията.

В съобщението на сайта на
организацията се казва още:
"Ние, "Киберберкут", вече
предупреждавахме за недо-
пустимостта на намеса от
страна на Вашингтон във вът-
решните работи на нашата
страна. Също така нееднок-
ратно заявявахме, че не при-
емаме антинародната поли-
тика на киевските власти, ко-
ято постави Украйна в зави-
симост от САЩ. По време на
поредната визита на Байдън
в Киев получихме достъп до
секретни материали на Дър-
жавния департамент, запазе-
ни в мобилното устройство
на един от членовете на аме-
риканската делегация."

Според данни на "Кибер-
беркут" Министерството на
отбраната на Украйна е по-
искало от САЩ военнотехни-
ческа помощ на стойност
30,7 млн. долара. Тези сред-
ства щели до бъдат похарче-
ни за закупуване на свързоч-
ни средства, сред които и ра-
диостанции, системи за на-
вигация, системи за наблю-
дение на корабите от брего-
вата охрана, роботи за раз-
миниране, вещево доволст-
вие и снаряжение за воен-
нослужещите, прибори за
нощно виждане и топлови-
зьори, компютърно оборуд-
ване за украинския Национа-
лен университет за отбрана.

Генералният щаб на Въо-
ръжените сили на Украйна
пък е помолил за безвъзмез-
дна помощ - доставка на 100
автомобила с повишена про-
ходимост.

Ìîñêâà è Èñëàìàáàä ùå ñè ñúòðóäíè÷àò âúâ âîåííàòà îáëàñò
Пакистан по-често да обме-
нят визити на военни кора-
би, каза шефът на военно-
то ведомство: "Констатирах-
ме, че взаимодействието по
линията на флотите на две-
те страни се развива успеш-
но. Разгледахме възмож-
ността от разработване на
меморандум за сътрудничес-
тво във военноморската об-
ласт. Руската страна пред-
ложи да се разшири прак-
тиката на влизане на воен-
ни кораби в портовете на
Русия и Пакистан."

Според Шойгу на прегово-
рите са обсъждани и други
възможности за разширява-
нето на военното сътрудни-
чество между двете страни,
в частност - увеличаване об-
мена на делегации, участие
в учения като военни наб-
людатели, подготовка на во-
енни кадри, борба с теро-
ризма и пиратството. Той от-
беляза, че преговорите с

Асиф са преминали в конст-
руктивна и дружеска обста-
новка. Такъв подход способ-
ства последователно увели-
чаване на взаимодействие-
то между Русия и Пакистан
в отбранителната сфера.

Руският военен министър
благодари на колегата си за
поканата в Исламабад, как-
то и за съгласието пакис-

танци да участват в състе-
занията между летците и
танкистите през следваща-
та година.

За първи път руски ми-
нистър на отбраната посе-
щава Пакистан преди 48 го-
дини - през 1969 г. Пакис-
тан посещава министърът на
отбраната на СССР Андрей
Гречко.
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На 9 МАЙ 2015 година се навършват
70 години от Победата над фашизма
Нека достойно да посрещнем
Деня на Победата!

Вашата лепта можете да внесете
в Асет банк по сметка
BG50IABG80981002134101

За ремонт на Паметника
на Съветската армия

Инициативен комитет за ремонт
и реставрация на
Мемориалния комплекс
Паметник на
Съветската армия

Справки на тел:
02/822 93 65
София бул. „Евлоги
Георгиев“ 169

Ремонт на Паметника
на Съветската армия

Андрей Сидорчик

В Русия не е прието да
се обявява траур за ве-
лики хора. Ние скърбим
за починали генерални
секретари и президенти
- свои и чужди, скърбим
за жертви на мащабни
катастрофи... Но не знам
защо се стесняваме да
дадем почит и уважение
на гении, родени на на-
шата земя...

В нощта срещу 24 но-
ември почина Виктор Ва-
силиевич Тихонов.

Могат да бъдат произ-
несени хиляди различни
епитети и те все пак ще
бъдат нищожни за лич-
ността на този човек.

Тихонов е не просто
епоха в руския и в све-
товния хокей. Без Тихо-
нов хокеят днес би бил
съвършено друга игра.

Въведената от него иг-
ра с четири петорки и по-
явата на "спецбригади" са
най-революционните про-
мени в хокея, осъществе-
ни през последния поло-
вин век. Онези, които ид-
ват след Тихонов и в Ру-
сия, и в света, изграж-
дат хокея върху базата,
заложена от съветския
треньор.

Ако Анатолий Тарасов и
Аркадий Чернишов създа-
доха съветския хокей и
го издигнаха на светов-
но равнище, доказвайки,
че съветските хокеисти
могат да се сражават с
канадските професиона-
листи, Тихонов отиде по-
далеч - той не само пос-
тави знак за равенство с
родоначалниците на хо-
кея, но го изведе и още
по-напред.

През 1979 г., след тур-
нира за Купата на пре-
дизвикателството, пос-
ледният мач от който
"сборная" на СССР раз-
би звездите от Национал-
ната хокейна лига (НХЛ)
с резултат 6:0, вестник
"Ню Йорк Таймс" писа:
"НФЛ не може повече да
заявява, че Купата "Стен-
ли" е символ на светов-
ното хокейно превъзход-
ство. Сега Купата "Стен-
ли" е само символ на пре-
възходството единствено
в Северна Америка."

Две години по-късно
"Червената машина", как-
то по света наричаха от-
бора на Виктор Тихонов,
унищожи Канада във фи-
нала за Купата на Кана-

Òðåòÿê: Âíóêúò å ìúæ!
Президентът на Федерацията по хокей на

Русия Владислав Третяк заяви, че се гордее с
постъпката на внука, чийто дядо - легендар-
ният треньор Виктор Тихонов почина в нощта
срещу понеделник, и оцени излизането му на
леда в деня на смъртта на Тихонов-старши като
истински мъжка постъпка.

"Р-Спорт" цитира думите на Третяк: "Това го-
вори още веднъж, че Виктор е голям мъж. Тол-
кова е хубаво за нас, че той има такъв харак-
тер! Аз не знам дали бих могъл да играя в
такъв ден. Той обаче вкара два прекрасни го-
ла, показа много добра игра. Трудно е да се
оцени постъпката му, много е сложно да се
играе в такъв ден. Днес цялата страна, целият
хокеен свят са приковани към това събитие -
загубата на такава легендарна личност."

Âèêòîð Òèõîíîâ - Àïîñòîëúò íà õîêåÿ

да с резултат 8:1, като на-
кара родоначалниците на
хокея да плачат от без-
силие. От "Червената ма-
шина" на Тихонов се боя-
ха и я уважаваха не по-
малко, отколкото от Чер-
вената армия, която през
1945 година издигна Зна-
мето на Победата над
Райхстага.

Височината, която дос-
тигна Виктор Тихонов в
хокея, не можа да бъде
покорена след това от ни-
то един руски треньор.

Когато бях малък, вяр-
вах не в Бога, а в хокея.
Дворецът на спорта в
Лужники за мен беше
храм, а старши треньо-
рът на ЦСКА и на нацио-
налния отбор на Съветс-
кия съюз Виктор Тихонов
- дори не патриарх, а жо-
кеен Апостол, извършващ
чудеса.

Минаваха години и не-
удържимият възторг от
детството остана в мина-
лото. Оставаше обаче
разбирането, че Тихонов
е гений, който няма ра-
вен след Тарасов и Чер-
нишов, чийто ученик бе-
ше Виктор Василиевич.

Слушал съм много раз-
говори, че с такива хоке-
исти всеки би постигнал
успех. Времето показа
нелепостта на подобни
твърдения.

Можеш да събереш ка-
мара талантливи майсто-
ри, но камарата ще си ос-
тане камара. Игор Лари-
онов, Сергей Макаров,
Владимир Крутов и Алек-
сей Касатонов вероятно
щяха да бъдат известни
хокеисти и без Тихонов.
Но велики за всички вре-
мена - никога. Защото ве-
лики ги направи създаде-
ната от Тихонов "първа
петорка", която почти ед-
но десетилетие царуваше
в света на хокея.

Говорейки за Тихонов,
не може да се мине без
думата "диктатор". Обви-
няваха го в прекалено
твърди методи, едва ли
не в сталинизъм, особе-
но в епохата на перест-
ройката, когато неговите
възпитаници отчаяно се
бореха за правото да за-
минат зад океана.

Количеството помия,
излята тогава върху Тихо-
нов, просто не се подда-
ва на описание. Мога и
сега да приведа цитати
от онези "откровения" на
"борците", но необходимо
ли е? Който е поумнял,
той отдавна се е покаял.
А който не се е покаял,

Бог ще го съди.
Работата не е в жесто-

костта на Тихонов и не
във влечението му към
властта. Просто негови-
те велики възпитаници иг-
раеха хокей, а техният
треньор не само живее-
ше с хокея - хокеят беше
единственият му живот.

Тихонов се отдаде на
хокея без остатък и за не-

го не беше важно, дали
върху него се сипят ди-
тирамби, или се излива
помия.

През 1992 г. той събра
"зелени" момчета под
флага на националния от-
бор на ОНД и за трети
пореден път спечели
Олимпиадата за най-ве-
лико изумление на целия
хокеен свят.

През 90-те години на
миналия век работеше в
Русия в уславия на пъл-
на разруха на хокейното
стопанство, на абсолют-
но безпаричие, на посто-
янни конфликти с различ-
ни комерсиални личнос-
ти с пагони, яхнали
ЦСКА... Защо му беше
нужно това на него - спе-
циалиста със световно
име, спечелил в хокея
всичко мислимо и немис-
лимо? Отговорът е прост
- той не можеше другоя-
че. Струва ми се, че на-
шият хокей изобщо не би
преживял 90-те години на
миналия век, ако не бе-
ше Тихонов, който упори-
то продължи да строи от
руините на миналото но-
вата епоха в хокея.

През 2003 г., на 73-го-
дишна възраст, той зае
поста на старши треньор
на националния отбор. В
този момент тази длъж-
ност беше "разстрелна".
Само той си е знаел кол-
ко му е било тежко.А как-
во ли му е било да чува
от сополивите "звезди",
не спечелили още нищо
в кариерата си, за "оста-
рели методи на ръковод-
ство"?

Тихонов не можа да до-
веде "сборная" до побе-
да, но за кой ли път я
спаси от пълен разпад. А
онези хокеисти, които то-
гава гледаха на Тихонов
отвисоко, с годините по-
умняха и се постараха да
забравят своите думи

веднъж и завинаги - ни-
кой не иска да си спом-
ня юношеските глупости.

Дори, когато силите го
изоставиха и той вече не
можеше да тренира, Ти-
хонов оставаше в центъ-
ра на хокейните събития.
Треньорът, който посве-
ти над четвърт век на хо-
кейния ЦСКА, се бореше
до последно за по-доб-
рото бъдеще на клуба.
Благодарение на негови-
те старания армейците се
сдобиха с мощен спон-
сор, без какъвто, уви, в
съвременния спорт е
трудно да се говори за
развитие на който и да е
отбор.

Животът изпрати на
Виктор Тихонов велико
множество изпитания и
едно от тях се падна в
последната година на жи-
вота му. Трагично загина
неговият син - Василий
Тихонов, хокеен треньор,
продължил делото на ба-
ща си. Как е преживял
това Тихонов-старши са
знаели само най-близки-
те му. Великият треньор
умееше да оставя своята
болка вътре в себе си.

През пролетта на тази
година "сборная" на Ру-
сия спечели Световното
първенство в Минск. Най-
голямата звезда на тур-
нира стана нападателят
Виктор Тихонов - внук на
Великия Майстор. Тихо-
нов-младши дари на дя-
до си, който лично при-
съства на триумфа на
внука, извоювания златен
медал.

Виктор Василиевич Ти-
хонов успя да види, че
делото му има достойни
продължители - и в се-
мейството, и в ЦСКА, и в
руския национален отбор.

Животът на Виктор Ва-
силиевич продължава,
докато продължава хо-
кейната игра. Но ние,
руснаците, осиротяхме,
защото изгубихме гения,
който живееше редом с
нас...
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